
 ثبت نام در طرح جدید
  ایران خودرو با حساب وکالتی 
بانک صادرات ایران آغاز شد

گــزارش ویــژه

حامــل  اتوبــوس  بهمــن،   18 پنجشــنبه  روز   18:۴۰ ســاعت 
دانش آموزان دختر کرمانی که از اردوی تفریحی شــهداد کرمان 
به مقصد کرمان در حرکت بود، در دو راهی سیرچ واژگون شد.در 
ایــن حادثه تلخ ۶ نفــر در دم فوت کردند و ۲۷ نفر دیگر مجروح 

شدند، حال ۲ مصدوم این حادثه جانکاه نیز وخیم گزارش شد.
علت ســانحه نقــص فنی )بریدگی ترمز( تشــخیص داده شــده 
اســت، این اتوبوس از شــرکت کریمان ســفر بــود. در این راســتا، 
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز استان کرمان از تشکیل پرونده 
قضایــی در خصــوص حادثــه واژگونــی اتوبــوس حامــل دانش 
آموزان کرمانی خبر داد و گفت: دستورات قضایی لازم در جهت 
برخــورد با مقصران حادثه و با ترک فعل های صورت گرفته در 

این حادثه دلخراش صادر شده است . مهدی بخشی در تشریح 
جزییات این خبر اظهار داشت: بلافاصله پس از وقوع این حادثه 
جانشــین دادســتانی ماهان و تیــم های امداد و نجــات در محل 
حادثه حاضر شــدند و تاکنون متاســفانه ۶ نفر از جمله ۴ دانش 

آموز ،یک مربی و یک پسربچه جان خود را از دست داده اند.
وی اعلام کرد:دستور بازداشت راننده اتوبوس صادر شده است و 

مدیر مدرسه نیز تحت تعقیب قضایی قرار گرفته است .
ایــن مقام ارشــد قضایی در اســتان کرمان خاطرنشــان ســاخت 
:تحقیقات اولیه بیانگر این است این اتوبوس در مسیر برگشت از 
اردوی تفریحی شهداد به کرمان به علت نقص فنی در سیستم 

ترمز دچار حادثه و واژگونی شده است.
بخشــی بیــان کــرد: موضــوع فرســوده بــودن اتوبــوس توســط 
کارشناســان در حال بررسی اســت و علت نهایی حادثه متعاقبا 

اعــلام خواهد شــد.وی افــزود :در صورت اثبات فرســوده بودن و 
نقــش آن در بروز حادثه با شــرکت حمل و نقــل برخورد قانونی 
خواهد شد.دادســتان کرمان اعلام کرد: دادســتانی رســیدگی به 
پرونــده مذکور را در دســتور کار ویژه خود قرار داده اســت و بدون 
اغمــاض با ترک فعل های صورت گرفتــه در این رابطه برخورد 
خواهد شــد. فرســوده بودن ناوگان حمل ونقل، به دلیل تاثیرات 
سوء تحریم های ظالمانه و عدم مبادرت جدی مسئولان ذی ربط 
برای حل خلاهای ناشی از تحریم، نخستین بار نیست که قربانی 
می گیرد. متاســفانه حافظه تاریخی جامعه ایران، بارها با اخبار 
مربــوط بــه فــوت دانش آمــوزان و دانشــجویان در مســیر اردو یا 
طلب علم، مکدر و آشفته شده است. اینکه از این اتفاقات درس 
 گرفته نمی شــود، بر بار غــم و غیرقابل تحمل بودن این حوادث

 تلخ می افزاید.
 به طــور مثــال، ســقوط اتوبــوس حامل دانشــجویان شــریف در 
تاریخ ۲۶ اســفند 1۳۷۶ رخ داد که در پی آن دو تن از دانشجویان 
دانشگاه تهران و پنج نفر از دانشجویان دانشگاه صنعتی شریف 
که در مســیر بازگشت از بیســت و دومین دوره مسابقات ریاضی 
که در دانشــگاه شهید چمران اهواز برگزار شده بود، کشته شدند. 
علاوه بر این، دو راننده اتوبوس نیز کشته شدند. مریم میرزاخانی 

از بازماندگان این حادثه بود. چه کســی تضمین کننده آن اســت 
که جانباختگان این حادثه، میرزاخانی های دیگری نمی شدند؟

یا در موردی دیگر، واژگونی اتوبوس حامل دختران دانش آموز از 
استان هرمزگان که عازم اردوی شیراز بودند در تاریخ 1۰ شهریور 
1۳۹۶ در نزدیکی داراب اســتان فارس رخ داد که در پی آن ۹ نفر 
کشــته و ۳۴ نفر زخمی شــدند. یــا واژگونی اتوبوس دانشــجویان 
واحــد علوم تحقیقات دانشــگاه آزاد تهران )ســرویس داخلی(، 
در تاریخ ۴ دی ماه 1۳۹۷ منجر به کشــته شــدن 1۰ نفر و ۲8 نفر 
زخمی شــد.تصادف امری طبیعی اســت؛ حتی بخشی از آن به 
امور ماوراءالطبیعه و رســیدن اجل فوتیان نیز قابل ارتباط دادن 
است اما زمانی که علت این تصادفات، فرسودگی ناوگان عنوان 
می شود، باید نسبت به میزان دخالت بشر در این حوادث نگران 
باشــیم. داشــتن گمانه اینکه اگر درراســتای حل مشــکلات فنی 
ایــن نــاوگان و حل تحریم به هر طریق منطقی، تلاش بیشــتری 
می شد، امروز تعدادی از این افراد در آغوش خانواده خود بودند، 

مصیبت را دوچندان می کند.
روزنامــه »جملــه« ایــن حادثــه تلــخ را به مردم کشــور تســلیت 
می گوید و امیدوار است دیگر هیچوقت شاهد وقوع تکرار حوادث 

مشابه نباشیم.

واژگونی اتوبوس حامل دانش آموزان دختر کرمانی منجر به فوت 6 نفر و مصدومیت 27 نفر شد؛ 

جوان مرگی یک رویا
جملــه

سرویس جامعه

آگهی فراخوان مزایده عمومی شماره ۴۲ بیست و چهار 

آگهی مزایده عمومی 

شهرداری پرند

شرکت آب و فاضلاب 
استان قزوین

شهرداری پرند به استناد مجوز صادره از سوی شورای اسلامی شهر پرند به شماره ۰۳۱۷۴۷ 
مــورخ ۱۴۰۳/۱۱/07 در نظــر دارد اجــاره مغــازه هــای تجاری پارک شــهدای هســته ای واقع در 

ورودی شــهر پرند را به شــماره ۵۰۰۳۰۹۸۲۸۳۰۰۰۰۲۴ برای مدت ســه ســال شمســی از طریق مزایده عمومی به اشــخاص 
واجد شرایط واگذار نماید. لذا جهت دریافت اسناد فراخوان و اطلاعات بیشتر می توانند از تاریخ ۱۴۰۳/۱۱/15 با مراجعه به 

سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir( در فراخوان شرکت نمایند. 
۱ - مبلغ پایه اجاره ۱۴/۶۴۰/000/000 ریال 

۲- سپرده شرکت در مزایده ۷۳۲/۰۰۰/000 ریال که بایستی نقداً به حساب شماره ۰۱۰۹۱۱۳۳۶۶۰۰۶ شماره شباء 
 IR280170000000109113366006( نزد بانک ملی به نام شهرداری پرند یا بصورت ضمانت نامه بانکی تسلیم دبیرخانه این 

شهرداری گردد. لازم به ذکر است چنانچه برندگان اول و دوم مزایده حاضر به عقد قرارداد نشوند سپرده آنان به 
ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد. 

مهلت و محل دریافت اسناد مزایده از تاریخ انتشار آگهی تا ساعت ۱۰:۰۰ روز شنبه مورخ ۱۴۰۳/۱۱/20 و دریافت 
اسناد آن صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir می باشد. 

۴- مهلت و محل تسلیم پیشنهادات متقاضیان میبایست پاکتهای پیشنهاد قیمت خود را که برابر شرایط مندرج در اسناد 
مزایده تنظیم شده است را حداکثر تا ساعت ۱۰:۰۰ روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۳/۱۱/30 در سامانه تدارکات الکترونیک دولت 

 www.setadiran.ir بارگذاری نمایند
تذكر صرفاً اسناد پاکتهای پیشنهاد )ب( و )ج( دارای امضای الکترونیکی مورد پذیرش است. و در جلسه بازگشایی؛ پاکت 
های )ب( و )ج(، اسناد فیزیکی )کاغذی( و اسناد فاقد امضای الکترونیکی دارای مهر گرم به هیچ وجه مورد پذیرش نیست. 
مدارک لازم جهت دریافت اسناد متقاضیان میبایست از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت .نسبت به تهیه اسناد 

 www.setadiran.ir اقدام نمایند
زمان بازگشایی پیشنهادها ساعت ۱۴:۰۰ روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۳/۱۱/30 می باشد. 

- شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است. 
هزینه خرید اســناد در واحد درآمد شــهرداری یا از طریق درگاه ســامانه ســتاد ایران انجام و ارائه آن در پاکت ضمانت نامه 

پاکت الف صورت پذیرد. 

ایــن شــرکت در نظــر دارد، اقــلام ضایعاتــی و امــوال و اثاثیــه و اقــلام جاری راکد موجــود در انبارهای کوثر و شــهید زرآبادی پــور. خود را با 
مشخصات جدول ذیل به فروش رساند، لذا اشخاص حقيقي و حقوقي كه تمايل به شركت در مزايده مذکور را دارند، در ساعات اداری 
روزهای غیر تعطیل از تاریخ 21/ 1403/11 لغایت 11/27 /1403 به واحد قراردادهای این شــرکت مراجعه نموده و پیشــنهادات خود را نیز 

حداکثر تا ساعت 9 مورخه 12/8/ 1403 به واحد دبیرخانه این شرکت ارائه نمایند. 

رحمت اله پایدار -شهردار پرند  روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قزوین 

نوبت دوم

نوبت اول

مادران گرامی ! در خانه تکانی،مراقب آب باشیم

شماره شماره مزایده
مبلغ تضمین شرکت در هر قیمت کارشناسی )ریال(شرح  اقلام مزایدهگروه

گروه از مزایده )ریال(
زمان بازگشایی 

پیشنهادات

403/ 1 / 13

۳۶۰.۰۰۰.۰۰۰۱۸.۰۰۰.۰۰۰مخزن پلی اتیلن ضایعاتی۱

ساعت ۱۰ 

مورخ    ۱۴۰۳/۱۲/۰۸

۳۶۰.۰۰۰.۰۰۰۱۸.۰۰۰.۰۰۰لاستیک خودرو ضایعاتی۲

۳۸۱.۰۰۰.۰۰۰۱۹.۰۵۰.۰۰۰کابل ضایعاتی۳
۱.۸۹۱.۴۷۵.۰۰۰۹۵.۰۰۰.۰۰۰اتصالات پلاستیکی ضایعاتی۴
۲.۶۹۵.۰۰۰.۰۰۰۱۳۴.۷۵۰.۰۰۰اتصالات آهنی ضایعاتی۵

۳.۷۶۸.۰۰۰.۰۰۰۱۸۸.۴۰۰.۰۰۰الکتروپمپ های ضایعاتی۶
۱۸.۰۰۰.۰۰۰۹۰۰.۰۰۰اموال اثاثیه مستعمل )پرینتر(۷
۶۲۰.۰۰۰.۰۰۰۳۱.۰۰۰.۰۰۰اموال اثاثیه مستعمل۸
۶.۵۰۰.۰۰۰۳۲۵.۰۰۰اجناس جاری راکد انبار یک )زغال چاه(۹
۶۸۲.۵۶۰.۰۰۰۳۵.۰۰۰.۰۰۰ابزار آلات صنعتی۱۰
۱.۰۸۱.۶۸۰.۰۰۰۵۴.۱۰۰.۰۰۰لوازم تأسیساتی۱۱
۱۲.۴۳۱.۲۰۰۶۳۰.۰۰۰اتصالات چدن و آزبست۱۲
۴۷۵.۷۲۰.۰۰۰۲۳.۸۰۰.۰۰۰لوازم یدکی ماشین۱۳
۴۴۴.۰۰۰.۰۰۰۲۲.۲۰۰.۰۰۰اموال و اثاثیه۱۴
۳۲.۰۰۰.۰۰۰۱.۶۰۰.۰۰۰اتصالات قابل پیاده۱۵
۳۹۸.۰۲۹.۰۰۰۲۰.۰۰۰.۰۰۰لوله آب پلی اتیلن و آزبست۱۶
۴۶۸.۴۰۰.۰۰۰۲۳.۵۰۰.۰۰۰لوازم برقی۱۷

۶۰۰.۰۰۰.۰۰۰۳۰.۰۰۰.۰۰۰قیف بونکر سیمان۱۸

مشخصات اقلام موضوع مزایده 

شناسه 1879558 م الف 1

سایر موارد :
1- در مقابل فروش هر یک از ردیف های موضوع مزایده، وجه آن نقداً دریافت و هرگونه مالیات، عوارض و هزینه های انتشار آگهی و کارشناسی به تناسب طبق 

قوانین و مقررات به عهده )برنده/ برندگان مزایده( می باشد.
2ـ مدت اعتبار پیشنهاد قیمت ها از تاریخ آخرین مهلت ارائه پیشنهادات به مدت 3 ماه می باشد .

3ـ نشانی مزایده گزار : قزوين، خیابان سعدی ، خیابان شهید علی زرآبادی پور 25 ، جنب منبع آب تلفن: 33890600 نمابر: 33378167.
4ـ محل دریافت اسناد، تحویل و گشایش پیشنهادات: نشانی مزایده گزار. 

جوان مرگی یک رویا
صفحه 01

 تحلیل جملــه بر مخالفت رسمی »بنیامین نتانیاهو«
 با تشکیل کشور مستقل فلسطینی؛   

فاتحه ای برای معاهده اسلو 
)deepseek( ابزار هوش مصنوعی دیپ سیک 

 بر چت جی پی تی )chat GPT( فائق آمده است؛   

آمریکا و تهاجم فرهنگی چین
گزارش جملــه از جشنواره فیلم فجر؛   

دیدار با قهرمان داستان شمال از جنوب غربی در سالن سینما

020204040404

ســاعت 18:۴۰ روز پنجشــنبه 18 بهمن، اتوبــوس حامل دانش آمــوزان دختر 
کرمانی که از اردوی تفریحی شهداد کرمان به مقصد کرمان در حرکت بود، در 
دو راهی سیرچ واژگون شد.در این حادثه تلخ ۶ نفر در دم فوت کردند و ۲۷ نفر دیگر 

مجروح شدند، حال ۲ مصدوم این حادثه جانکاه نیز وخیم گزارش شد.
فرســوده بودن ناوگان حمل ونقل، به دلیل تاثیرات سوء تحریم های ظالمانه و عدم 
مبادرت جدی مسئولان ذی ربط برای حل خلاهای ناشی از تحریم، نخستین بار نیست 
که قربانی می گیرد. متاسفانه حافظه تاریخی جامعه ایران، بارها با اخبار مربوط به فوت 
دانش آموزان و دانشجویان در مسیر اردو یا طلب علم، مکدر و آشفته شده است. اینکه 
 از این اتفاقات درس گرفته نمی شود، بر بار غم و غیرقابل تحمل بودن این حوادث

 تلخ می افزاید...

0202

 مبارزه جناحی در رینگ
 اقتصاد از نفس افتاده  ايران

گزارش  جملــــه از آخرین وضعیت بررسی FATF در مجمع تشخیص

مصلحت نظام به بهانه اظهارات اخیر سخنگوی مجمع؛

واژگونی اتوبوس حامل دانش آموزان دختر کرمانی منجر به فوت 6 نفر و مصدومیت 27 نفر شد؛ 

  روزنامه سیاسی، اقتصادی، فرهنگی و ورزشی سال هشتم    شماره 2009    8 صفحه    قیمت: 5000تومان

0202

کره کرد  نباید با آمریکا مذا
رهبر انقلاب:

 بسیاری از کارشناسان معتقدند، پیوستن به FATF می تواند مبادلات تجاری ایران را با 
دیگر کشورها بهبود بخشد، چراکه در حال حاضر ایران به همراه کره شمالی و میانمار تنها 

کشورهایی هستند که خارج از این سیستم قرار دارند.  فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان که 
مشکلات ناشی از عدم عضویت در FATF را به خوبی درک کرده اند، بر این باورند که تصویب این 
لوایح می تواند تحولات مثبتی در عرصه اقتصادی کشور ایجاد کند. در حالی که هنوز دیدگاه نهایی 

مجمع تشخیص مصلحت نظام در این زمینه مشخص نیست...

 مذاکره کردن با آمریکا عاقلانه، هوشمندانه و شرافتمندانه نیست
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Politics

امروز در تقویم: حمله گارد شاهنشاهي به هُمافران نيروي هوايي در پي بيعت هُمافران با حضرت امام )1357ش(  l درگذشت استاد "ابوالفتوح عرب  زاده" پدر فرش نو ايران )1375 ش(  l نیروهای ایرانی جاده سلالور مسقط را از کنترل شورشیان خارج کردند.)1352ش(

رهبر انقلاب :

نباید با آمریکا مذاکره کرد 
 مذاکره کردن با آمریکا عاقلانه، هوشمندانه و شرافتمندانه نیست

ما در دهه ۹۰ حدود دو ســال با آمریکا و چندکشــور مذاکره 
کردیم، معاهده ای تشــکیل شــد، اما آمریکایی ها به همان 
معاهده عمل نکردند و هم شخصی که سر کار است آن را 

پاره کرد و عمل نکرد.
دیــدار جمعی از فرماندهان نیــروی هوایی و پدافند هوایی 
ارتــش جمهــوری اســلامی ایران بــا رهبــر انقلاب، بــا ورود 

ایشان به حسینیه امام خمینی)ره( آغاز شد.
 فرمانــده کل قــوا در دیــدار جمعــی از فرماندهــان نیــروی 
هوایــی و پدافنــد هوایی ارتــش تاکید کردنــد: تجربه برجام 
می گوید مذاکره با آمریکا هیچ مشکلی را حل نخواهد کرد.

حضــرت آیت الله خامنــه ای فرمانده معظم کل قوا صبح 
امروز در ســالروز بیعت تاریخی همافــران و کارکنان نیروی 
هوایی با امام خمینی در 1۹ بهمن 1۳۵۷، در دیدار فرمانده 
و جمعی از کارکنان نیروی هوایی و پدافند ارتش جمهوری 
اســلامی ایران، این روز تاریخی را روز تولد ارتشــی سرافراز، 
مســتقل و دارای هویــت خواندنــد و بــا اشــاره بــه تجربــه 
بی حاصــل حــدود ۲ ســال مذاکره بــا آمریکا در دهــه نود و 
اقدام آمریکا در زیر پا گذاشــتن همــه تعهدات خود، تأکید 
کردند: مذاکره با آمریکا هیچ مشکلی از جمله دشواری های 
اقتصــادی و معیشــتی را حــل نمی کند، همانطــور که حل 
نکرد؛ بنابراین، راه حل مشکلات »همت مسئولان متعهد 
و همراهی ملت متحد« اســت که ان شــاءالله روز ۲۲ بهمن 

این اتحاد و همدلی را خواهیم دید.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به مطالب و بحث هایی درباره 
مذاکــره در روزنامه هــا و فضــای مجــازی و ســخنان برخــی 
افــراد، گفتند: محور این حرف ها، موضوع مذاکره با آمریکا 
است و از مذاکره به عنوان یک امر خوب یاد می کنند، انگار 

که کسی مخالف خوب بودن مذاکره است.
ایشــان با اشــاره بــه پُــر کاری وزارت امور خارجه کشــورمان 
در زمینــه مذاکــره و رفــت و آمــد و انعقــاد قــرارداد با همه 
کشورهای دنیا، تأکید کردند: تنها استثنایی که در این زمینه 
وجــود دارد آمریکا اســت. البته اســم رژیم صهیونیســتی را 
به عنوان اســتثنا نمی بریــم؛ چرا که این رژیم اساســاً دولت 

نیست بلکه یک باند جنایتکار و غاصب سرزمین است.
حضرت آیــت الله خامنــه ای در تبیین علت اســتثناء بودن 
آمریــکا از مذاکره، گفتند: برخی وانمود می کنند اگر پشــت 
میز مذاکره بنشینیم فلان مشکل حل می شود اما واقعیتی 
کــه بایــد درســت بفهمیم این اســت کــه مذاکره بــا آمریکا 
هیــچ تأثیری در رفع مشــکلات کشــور نــدارد. رهبر انقلاب، 

تجربــه منفــی دهــه ۹۰ و حدود ۲ ســال مذاکره بــا آمریکا و 
چند کشــور دیگــر را که منجر بــه انعقاد معاهده هســته ای 
شــد، دلیلــی بر بی فایــده بودن مذاکــره با آمریــکا خواندند 
و افزودنــد: دولــت آن روز ما، با آنها نشســت، رفت و آمد و 
مذاکــره کــرد، خندیدند، دســت دادند و رفاقــت و همه کار 
کردند و معاهده ای تشــکیل شــد که در آن، طرف ایرانی با 
ســخاوت بســیار زیاد، امتیازهای زیادی به طرف مقابل داد 

اما آمریکایی ها به آن معاهده عمل نکردند.
ایشــان با اشــاره بــه ســخنان رئیس جمهــور کنونــی آمریکا 
دربــاره پــاره کــردن برجــام، خاطرنشــان کردنــد: قبــل از او 
هــم دولــت قبلی آمریکا که معاهــده را پذیرفته بود، به آن 
عمل نکرد و تحریم های آمریکا که قرار بود برداشــته شود، 
برداشته نشد و مسئله سازمان ملل هم همچون استخوانی 
لای زخم باقی ماند که همیشه مانند تهدیدی بر بالای سر 

ایران باقی بماند.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای اســتفاده از تجربه »دو ســال 
مذاکره و امتیاز دادن و کوتاه آمدن اما به نتیجه نرســیدن« 
را ضــروری برشــمردند و افزودنــد: آمریکا همــان معاهده 
از آن  بــا وجــود نقص هایــی کــه داشــت نقــض کــرد و  را 
خارج شــد. بنابرایــن، مذاکره با چنین دولتــی غیرعاقلانه، 

غیرهوشــمندانه و غیرشــرافتمندانه اســت و بــا آن نبایــد 
مذاکره کرد. ایشــان با اشاره به مشکلات داخلی و معیشتی 
که اغلب مردم با آن درگیر هســتند، گفتند: آنچه مشکلات 
را برطــرف می کند عامــل داخلی یعنی »همّت مســئولان 
متعهد و همراهی ملت متحد« اســت که مظهر این اتحاد 
ملی، راهپیمایی ۲۲ بهمن اســت که ان شــاءالله امســال نیز 

همه این وحدت را مشاهده خواهیم کرد.
رهبــر انقــلاب، »ملــت بصیر و مســئولان خســتگی ناپذیر« 
را عامــل رفــع مشــکلات خواندنــد و افزودنــد: مســئولان 
بحمدالله مشغول کارند و بسیار امیدواریم که همین دولت 
محترم بتواند مشکلات معیشتی مردم را کمتر و سختی ها 

را برطرف کند.
ایشــان با اشــاره به تقــلای آمریکایی هــا برای تغییر نقشــه 
جهــان گفتند: این کار آنهــا هیچ گونه واقعیتی ندارد و فقط 
بر روی کاغذ اســت؛ البته آنهــا درباره ما هم نظر می دهند، 

حرف می زنند و تهدید می کنند.
رهبر انقلاب اســلامی تأکید کردند: اگر مــا را تهدید کنند ما 
هم آنهــا را تهدید می کنیم، اگر تهدیــد خود را عملی کنند 
مــا نیز تهدیدمــان را عملی می کنیم و اگر بــه امنیت ملت 
مــا تعرض کنند ما هم بــدون تردید به امنیت آنها تعرض 
می کنیــم. حضرت آیــت الله خامنه ای این رفتــار متقابل را 
برگرفته از قرآن و دستور اسلام خواندند و گفتند: امیدواریم 

خداوند متعال ما را در انجام وظایف خود موفق بدارد.
ایشــان در بخش اول سخنانشان 1۹ بهمن ۵۷ را خاطره ای 
مبــارک و پرشــکوه دانســتند و گفتنــد: اقــدام حماســی آن 
جوانــان، خط ســیر ارتش جدید را تعیین کرد و باعث شــد 
عوامــل و کادرهای مختلف ارتش با الهــام از آن بیعت، به 

صفوف ملت بپیوندند.
رهبر انقلاب با تجلیل از شــهیدان نام آوری همچون صیاد 
افزودنــد:  و فلاحــی  بابایــی، کلاهــدوز  شــیرازی، ســتاری، 
عامــل مبنایی بــروز و ظهــور این قهرمانــان، همان حرکت 
شــجاعانه ای بود که جمعــی از همافــران و کارکنان نیروی 
هوایــی ۳ روز قبــل از پیــروزی انقــلاب و در بحبوحــه خطــر 

انجام دادند.
ایشــان ویژگی های مهم حرکت 1۹ بهمــن ۵۷ را نیاز امروز 
کشــور و ملت برشمردند و گفتند: »شجاعت« و »به هنگام 

بودن« دو خصوصیت برجسته اقدام همافران بود.
حضــرت آیت الله خامنــه ای »به موقــع« و »در لحظه لازم 
تصمیم گرفتن« را بســیار مهم دانســتند و افزودند: توابین 

در عاشــورا به کمک امام حسین)ع( نیامدند اما بعداً قیام 
کردند و همه کشــته شــدند، ولی کار بی نتیجــه بود چون به 
موقع نبود.ایشــان، عقلانی بودن و اقدام براساس محاسبه 
را ویژگــی دیگــر 1۹ بهمــن ۵۷ دانســتند و گفتنــد: برخــی 
تصــور می کنند که حرکــت انقلابی مقابل عقلانیت اســت 
امــا حرکت انقلابی بیــش از هر حرکت دیگر به محاســبه و 
عقلانیت نیاز دارد. رهبر انقلاب اســتفاده از غفلت دشمن 
را دیگــر خصوصیــت ممتــاز اقــدام همافــران خواندنــد و 
افزودنــد: دســتگاه های ضداطلاعــات و فرماندهــان ارتش 
نتوانســتند ایــن حرکــت را آن هــم در نیروی هوایی کشــف 
کنند یا حدس بزنند و در حقیقت از جاییکه فکر نمی کردند 
ضربه خوردند. حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به اقدام 
رژیم پهلوی در تعریف ارتش ذیل دستگاه نظامی آمریکا، 
گفتند: ســازمان و ســلاح و آموزش ارتــش، آمریکایی بود و 
انتصابات مهم و حتی چگونگی اســتفاده از تســلیحات نیز 
براساس اجازه آمریکایی ها انجام می شد و شدت وابستگی 
بــه حدی بود که ایرانی ها اجــازه بازکردن و تعمیر قطعات 
را هم نداشــتند. ایشــان، ســخنرانی امــام خمینــی در آبان 
1۳۴۳ در مخالفــت شــدید بــا کاپیتولاســیون را اعتراض به 
ســلطه ذلت بار آمریکا بر ارتش و کشور خواندند و افزودند: 
براساس کاپیتولاسیون که از صدر تا ذیل مقامات پهلوی آن 
را پذیرفته بودند، هیچ آمریکایی با هر جرمی نباید در ایران 

تحت تعقیب قضایی قرار می گرفت.
ایشــان، دفاع مقدس را صحنه بروز شایســتگی های ارتشِ 
تحول یافتــه برشــمردند و افزودنــد: هزاران شــهید ارتشــی 

همچون ستاره های درخشان در تاریخ ایران می درخشند. 
حضــرت آیت الله خامنه ای دفاع از ایران را ســرلوحه کارها 
و تقویــت ارتــش را مهمترین وظیفــه خواندنــد و افزودند: 
ارتــش باید از لحــاظ نیروی انســانی، تســلیحات، آموزش، 
آمادگی های رزمی و دفاعی، رفع نقاط ضعف و آسیب های 
احتمالی، استمرار ابتکار و تولیدات نوآورانه روزبروز تقویت 
شــود و ثابت کند که کارهای بســیار بزرگتری هم را می تواند 
انجام دهد. در ابتدای این دیدار امیر سرتیپ حمید واحدی 
فرمانــده نیــروی هوایــی ارتــش جمهــوری اســلامی ایــران 
بــه بیان گزارشــی از اقدامات یکســاله این نیــرو از جمله در 
زمینه ارتقاء قدرت پهپادی، تشــکیل مراکز عملیات پدافند 
ســایبری، فرماندهی اتاق  جنگ هوشــمند، انجــام مانورها 
و مســابقات نظامــی و همچنیــن اهتمــام بــه تربیــت کادر 

»توانمند، با انگیزه و انقلابی« پرداخت.

گــزارش ویــژه

مصلحــت  تشــخیص  مجمــع  ســخنگوی  دهنــوی،  محســن 
نظــام، بــا انتشــار پیامــی اعــلام کــرد کــه برخــی بــه اشــتباه اظهــار 
 FATF بــه  ایــران  پیوســتن  بررســی  حــال  در  مجمــع  می کننــد 
مجمــع کار  دســتور  در  موضوعــی  چنیــن  کــه  حالــی  در   اســت، 

 قرار ندارد.
گــروه ویــژه اقــدام مالــی )FATF( از ایــران خواســته کــه ۴1 اقــدام 
بــرای خــارج شــدن از لیســت ســیاه انجــام دهــد کــه دو مــورد از 
 ایــن اقدامــات مربــوط بــه پیوســتن بــه کنوانســیون های پالرمــو و 

CFT است.
او ادامه داد که لایحه پیوستن به این دو کنوانسیون به دلیل اختلافات 
میــان مجلس و شــورای نگهبان هنوز حل نشــده و رســیدگی به این 

اختلافات در دستور کار مجمع قرار دارد.
مسئله ای که در حال بررسی در کمیسیون مشترک مجمع تشخیص 
مصلحت و ســپس در صحن مجمع قرار دارد، موارد اختلافی میان 
مجلس و شورای نگهبان در خصوص پیوستن به این دو کنوانسیون 

است.
 بسیاری از کارشناسان معتقدند، پیوستن به FATF می تواند مبادلات 
تجاری ایران را با دیگر کشــورها بهبود بخشــد، چراکه در حال حاضر 
ایران به همراه کره شمالی و میانمار تنها کشورهایی هستند که خارج 

از این سیستم قرار دارند.
 فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان که مشکلات ناشی از عدم عضویت 
در FATF را به خوبــی درک کرده انــد، بــر این باورنــد که تصویب این 

لوایح می تواند تحولات مثبتی در عرصه اقتصادی کشور ایجاد کند.
در حالی که هنوز دیدگاه نهایی مجمع تشخیص مصلحت نظام در 
این زمینه مشــخص نیست، برخی سیگنال ها حاکی از تمایل مثبت 
برای تصویب این لوایح اســت. برای مثال، ســخنگوی مجمع، علی 
لاریجانی و عباس گلرو گفتند که امیدواری هایی نســبت به تصویب 

این لوایح در مجمع وجود دارد.
احمــد نادری، عضو هیئت رئیســه مجلس، نیز در خصوص جلســه 
غیرعلنــی مجلــس اعــلام کرده بــود ، مجلــس دوازدهــم هیچ گونه 
تصمیم گیــری جدیدی در مــورد لایحه FATF نخواهد داشــت، زیرا 
این موضوع از مجلس دهم به شــورای نگهبان ارجاع شــده و سپس 
به مجمع تشــخیص مصلحت نظام ارسال گردیده و تصمیم گیری 

نهایی در دست این سازمان  است
در همین راستا 1۴ بهمن ماه جلسه غیرعلنی مجلس شورای اسلامی 
با محوریت بررسی موضوع FATF و لوایح پالرمو و CFT برگزار شد. 
در این نشست، نمایندگان مجلس به تبادل نظر با کارشناسان مرکز 
پژوهش های مجلس و رؤســای کمیسیون های مختلف درباره ابعاد 

مختلف این لوایح پرداختند.
محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی در ابتدای جلسه 
علنی درباره این نشست غیرعلنی توضیح داد و گفت: »امروز صبح 
جلسه ای غیرعلنی در مجلس برگزار شد که در آن مسائل اقتصادی 
کشــور و موضوع FATF مورد بحث و بررســی قرار گرفت. نمایندگان 
مجلــس در این جلســه به بررســی ابعاد مختلــف FATF پرداخته و 
نظرات کارشناسان مرکز پژوهش ها و رؤسای کمیسیون های مختلف 

را در این زمینه شنیدند.«
به گفته او این جلســه که به منظور کســب اطلاعات بیشتر و آگاهی از 
جزئیــات لوایح مذکور برگزار شــد، همچنان در مرحله بررســی های 

تخصصی قرار دارد.
با این حال، مخالفان پیوستن به FATF نگران اند که این اقدام ایران 
را در موقعیت دشواری قرار دهد، اما کارشناسان و فعالان اقتصادی 
معتقدند که پیوستن به این کنوانسیون ها می تواند از لحاظ اقتصادی 
به نفع ایران باشــد. به ویژه در زمینه صادرات و جذب سرمایه گذاری 

خارجی که تحت تأثیر تحریم ها و محدودیت های FATF قرار دارد.
عبــاس گــودرزی، ســخنگوی هیئت رئیســه مجلــس، در گفت وگو با 
خبرنــگاران دربــاره جلســه غیرعلنــی مجلــس، گفت که ایــن لوایح 
در مجلس دهم تصویب شــدند، اما پس از رد شــدن توســط شورای 
نگهبــان و ارجــاع به مجمع تشــخیص مصلحــت نظام، دوبــاره در 
دستور کار قرار گرفته اند. گودرزی تأکید کرد که مجلس در این جلسه 
هیچ تصمیم جدیدی نخواهد گرفت و هدف فقط بررسی تخصصی 

و شنیدن نظرات کارشناسان بود. گودرزی در ادامه گفت که مشکلات 
اصلی مبادلات بانکی ایران بیشتر ناشی از تحریم های ثانویه ایالات 
متحــده اســت و FATF بــه تنهایــی نمی توانــد گــره ای از مشــکلات 
اقتصادی کشــور باز کند. او افزود که دولت باید اقتصاد را به مســائل 
FATF گره نزند و از این اقدامات پرسید که آیا ۳۹ اقدام پذیرفته شده 

از ۴1 اقدام FATF توانسته اند مشکلات اقتصادی را حل کنند؟
ســخنگوی هیئت رئیســه مجلس با اشــاره بــه اهــداف FATF، آن را 
بیشتر به عنوان ابزاری برای تأثیرگذاری بر اراده استراتژیک جمهوری 
اسلامی دانست و گفت که دولت باید با اتکا به ظرفیت های داخلی 
کشور، مسیر حل مشکلات را ادامه دهد. در نهایت، او تأکید کرد که در 
کنار تلاش برای لغو تحریم ها از طریق مذاکره، باید برای خنثی سازی 

تحریم ها نیز اقدامات هم زمانی انجام شود.
در نهایت، بررسی لوایح FATF و تصمیم گیری درباره آن در مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام به زودی انجام و نتیجــه آن اعلام خواهد 
شــد، و بسیاری از فعالان اقتصادی امیدوارند که این تصمیم به نفع 

شکوفایی اقتصادی ایران باشد.
به گــزارش جمله گروه ویژه اقدام مالی )در پولشــویی( یا به اختصار 
اف ای تی اف )FATF(، نام یک سازمان بین دولتی است که در سال 
1۹8۹ با ابتکار جی۷ با نگرش به سیاســت های توســعه برای مبارزه 
با پولشــویی تأسیس شد. این ســازمان در ســال ۲۰۰1 به کارزار مبارزه 
با تأمین مالی تروریســم پیوســت. دبیرخانه اف ای تی اف مستقر در 
مقر ســازمان همکاری اقتصادی و توســعه در پاریس اســت. در گذر 
زمان، فعالیت های این گروه گسترده تر شد و در نتیجه در سال ۲۰1۲ 
مقابلــه با تأمین مالی فعالیت های اشــاع های نیز بــه مأموریت این 
گروه افزوده شــد و در همین ســال آخریــن ویرایش توصیه های خود 
را بــرای مقابله بــا جرایم مالی )تأمین مالی تروریســم، تأمین مالی 
فعالیت های اشاعه ای، پولشویی و …( منتشر کرد. عنوان این توصیه 
نامه »استاندارد های بین المللی در مبارزه با پولشویی و تأمین مالی 

تروریسم و اشاعه گری« است.
ایــن گروه میــزان پیشــرفت کشــور های عضــو در زمینه پیاده ســازی 
توصیه هــای ایــن گروه را رصد می کند. همچنین پیشــرفت تصویب 
و اجرای توصیه های گروه در ســطح جهــان را نیز نظارت می کند. بر 
اســاس همیــن رصد و نظــارت گــروه کاری اقدام مالی کشــور ها را به 
سه دسته تقسیم کرده است. یک دسته کشور هایی هستند که از نظر 
ایــن گروه کاملًا بر توصیه هــای این گروه منطبق بــوده و آن ها را اجرا 
کرده اند. این گروه بیشــتر کشــور های توسعه یافته هستند. گروه دوم 
کشــور هایی هســتند که در حال پیشــرفت و تطبیق با اســتاندارد های 
مشخص شده هستند. دســته آخر کشور هایی هستند که همکاری با 
این گروه نداشــتند و لذا از نظر گروه کشــور های دارای خطر پولشویی 
و تأمین مالی تروریســم هستند. این دســته خود به دو دسته تقسیم 
می شوند. یک دسته کشور هایی که علیه آن ها »اقدام متقابل« انجام 
نمی شــود. دســته دیگر آن هایی هســتند که علاوه بر بودن در لیست 

سیاه علیه شان اقدام متقابل نیز صورت می گیرد.
اتحادیــه FATF دارای یک دســتورالعمل ۴۰ ماد های اســت که کلیه 
جنبه هــای مبارزه بــا پولشــویی را دربرمی گیــرد. از ابتدای شــروع به 

فعالیــت اتحادیــه FATF، مشــخص بــود کــه کشــور های عضــو این 
اتحادیــه دارای سیســتم های مالــی و قانونی متفاوت بــا یکدیگر می 
باشند و نمی توانند معیار های یکسانی داشته باشند و برای مبارزه با 
پولشویی از رفتار یکسانی پیروی کنند؛ بنابراین، دستورالعمل اجرایی 
اتحادیه FATF به صورتی نوشته شدهاست که هم قابل اجرا توسط 
کلیه اعضا باشــد وهم اینکه مبادلات پولی قانونی کشور های عضو را 

محدود نکند و مانع توسعه اقتصادی کشور ها نشود.
پس از گذشــت مدت ها برای این قرار داد معیار های مشــخص شده 
اســت که طبق آن FATF کشــور های را معرفی می کنــد که به عنوان 
پرخطرترین کشور های برای سرمایه گذاری هستند. سوال اینجاست 
آیا ایران در لیســت ســیاه قرار دارد؟ این لیســت ســیاه همان لیستی 
است که از سوی" سازمان همکاری اقتصادی و توسعه ی" انتشار داده 
می شود و با عنوان "کشور ها و قدرت های نامناسب برای همکاری" نیز 

شناخته می شود.
در این لیســت نام کشور های ذکر می شود که کارشناسان این سازمان 
می گویند همکاری های لازم را برای مبارزه جهانی در مقابل پولشویی 
و تامیــن مالــی تروریســم انجــام نمی دهنــد. البته برای این لیســت 

انتقاد های نیز مطرح بوده است.
این لیست همیشه به صورت ثابت نیست و این سازمان به خودش 
این حق را داده تا در صورت نیاز و بررســی های جدید لیســت سیاه را 
تغییر بدهد و کشــوری را حذف یا اضافه کند. در سال ۲۰۰۹ نام ایران 
بــرای اولین بار در این لیســت قرار گرفــت و پس از طی مدت ها هنوز 
ایران در کنار کره شــمالی در این لیســت قرار داد و توصیه می شــد که 

اقدامات مقابله ی بر علیه آن صورت بگیرد.
 "تصویب قانون مبارزه با تامین مالی تروریسم" یکی از اقداماتی است 
که کشــور ایران در رابطه با این موضوع انجام داده بود که با تصویب 
این قوانین جدید، طی آن پرداخت های مالیات با نظارت بیشــتری 
صورت بگیرد و هم بهبود فضای کســب و کار را در پی داشــته باشد و 
البته شبهه  های را که در مورد تامین مالی تروریسم وجود داشته را به 
واسطه بازار های غیرشفاف مالی کاهش بدهد. این لایحه در سال ۹۴ 
به مجلس فرستاده شد و پس از آن تصویب و به دولت ابلاغ گردید. 
 ،FATF روی دیگر ماجرا، اما این است که در صورت نپذیرفتن شروط
قســمت عمده ای از عملیات بانکی و به  تبع آن اقتصاد کشــور قفل 
خواهند شــد. مهم  ترین این قفل هــا از بین رفتن امکان نقل وانتقال 
پول با بانک های خارجی است. برای مدت ها بخشی از این موضوع 
در کشــور خبرســاز شــد که به بحث کنوانســیون پالرمو برمی گشــت. 
پیش تــر الحــاق به کنوانســیون پالرمو در مجلس تصویب شــده بود، 
امــا بعد ازآن مخالفــان دولت بحثی را مطــرح کردند مبنی بر اینکه 
در لایحــه دولت، ترجمه این کنوانســیون اشــتباه انجام شــده اســت. 
شورای نگهبان نیز با همین ایراد مصوبه مجلس برای پیوستن به این 

کنوانسیون را تأیید نکرده است.
 در همین رابطه وزیر امور خارجه گفت: »بحث FATF کاملا فنی و 
کارشناسی و در این خصوص دیدگاه های مختلفی وجود دارد. فکر 
می کنم که بهترین کار این اســت که مجمع تشــخیص مصلحت از 
جایگاه صرفا کارشناســی موضوع را بررســی کنند و ما تابع باشــیم. 
نبایــد فضــا را قطبــی کــرد. یکــی از آفات سیاســت خارجــی تبدیل 
موضوعــات به مســائل جناحــی و داخلی اســت. بحــث کاملا فنی 
است و رهبری هم دستور دادند بحث کاملا فنی در مجمع صورت 
بگیرد. اف ای تی اف رعایت یک سری اصول و مقررات است. خروج 
از لیســت ســیاه خســارت های ما را کم می کند. دولت معتقد است 
که اگر این مرحله را بگذرانیم و از لیست سیاه خارج شویم طبیعتا 
خســارت هــای کمتــری را خواهیم داشــت.  نمونه اختــلاف نظرها 
دربــاره  پیوســتن خروج از لیســت ســیاه را می تــوان در مناظــره داغ 
باهنر و جبراییلی در ۲۰ دی ماه دید. مناظره محمدرضا باهنر عضو 
مجمع تشــخیص مصلحــت و یاســر جبرائیلی رئیس ســابق مرکز 
ارزیابی و نظارت راهبردی دبیرخانه مجمع تشخیص باهنر درباره 
پذیــرش اف ای تــی اف جنجال برانگیز شــد. محمدرضــا باهنر در 
بخشــی از این مناظره گفت: »بدون FATF حتی شهروندان ما هم 
نمی توانند حساب بانکی باز کنند.« اما جبرائیلی ادعا کرد: »حساب 
بــاز کردن شــهروندان ربطــی بــه FATF نــدارد.« و در مقابل باهنر 
گفت: »شــاید به خاطر همین حرف ها شــما را از مجمع تشــخیص 

کنار گذاشتند.«

گزارش  »جمله« از آخرین وضعیت بررسی FATF در مجمع تشخیص مصلحت نظام به بهانه اظهارات اخير سخنگوی مجمع؛ 

 مبارزه جناحی در رینگ اقتصاد از نفس افتاده  ايران

نماینده سابق ولی فقیه در سپاه: 

 هر چه در سوریه هزینه کردیم 
را گرفته ایم

جانشین رئیس عقیدتی سیاسی وزارت دفاع، گفت: در جنگ ایران و 
عــراق، از نظر باطنی زیر بنای صعود و عــزت ایران در جهان، جنگ 
هشــت ســاله بود.علی شــیرازی، اظهار داشــت: هر چه ما در ســوریه هزینه 
کردیم از سوریه گرفته ایم؛ هر چه در عراق هزینه کرده ایم از عراق گرفته ایم.
 وی بــه بیــان توضیحاتی دربــاره هزینه کرد مالــی ایران در ســوریه پرداخت 
و گفــت: در جنــگ هــم همیــن بود. در جنگ هشــت ســاله هزینــه دادیم یا 
ندادیــم؟ چقــدر هزینه دادیم؟ مگر ما فاو را نگرفتیــم؟ چقدر هزینه دادیم 
فــاو را گرفتیم؟ مگر دشــمن دوبــاره فاو را نگرفت؟ تمام شــد؟ نــه. به قول 
حضــرت امــام، جنگ یــک روز پیشــروی دارد و یک روز عقب نشــینی دارد. 
جنــگ همین اســت. یک روز مــا می گیریم و یک روز دشــمن می گیرد. حالا 
این که چقدر هزینه دادیم؟ ما در جنگ ایران و عراق چقدر شــهید دادیم؟ 
وی ادامه داد: بیش از ۲۲۰ هزار شــهید دادیم. این تعداد شــهدای ما است. 
چقدر هزینه اســت؟ از نظر شــهری و استانی محاسبه کنید، چقدر شهر های 
ما را ویران کردند و چقدر هزینه شــد؟ چند ســال جنگیدیم؟ هشــت ســال. 
چقدر به رزمندگان مان حقوق دادیم؟ چقدر تجهیزات و تانک و توپ؟ اینها 
همه هزینه اســت. در جنگ با داعش در ســوریه چقدر هزینــه دادیم؟ ۵۰۰ 
شهید دادیم. قابل مقایسه است؟ هر چه ما در سوریه هزینه کردیم از سوریه 
گرفته ایــم. هرچــه در عراق هزینــه کرده ایم از عراق گرفته ایم.وی در پاســخ 
به این ســوال کــه چطور هزینه ها گرفته شــدند، بیان کرد: گفتیــم این مقدار 
خرج کرده ایم و از سوریه و عراق گرفته ایم. ما هزینه ای که در سوریه و عراق 
کرده ایم و آن طرف هزینه ای که در جنگ ایران و عراق کرده ایم را روی کاغذ 
بیاوریم. در جنگ ایران و عراق، از نظر باطنی زیر بنای صعود و عزت ایران 
در جهان، جنگ هشت ساله بود. ولی از نظر ظاهری هشت سال جنگیدیم 

و همچنان صدام حضور داشت و قطعنامه را پذیرفتیم.

»علی تاجرنیا« دبیرکل انجمن 
اسلامی جامعه پزشکی شد

 بــا رأی اعضــای شــورای مرکــزی »علی تاجرنیــا« به عنــوان دبیرکل 
انجمن اسلامی جامعه پزشکی انتخاب شد.

 عصر روز پنجشــنبه 18 بهمن 1۴۰۳، جلسه شورای مرکزی انجمن اسلامی 
جامعه پزشــکی ایران برای اتنخاب دبیرکل این تشکل برگزار شد.»مجتبی 
ســالاری فر« و »علــی تاجرنیــا« دو نامــزد ایــن مســئولیت، هرکدام بــه ارائه 
نظــرات خــود پرداختنــد و در نهایت علــی تاجرنیا با اخــذ 18 رای از ۳1 رای 
حاضــر، دبیــرکل انجمن اســلامی جامعه پزشــکی ایــران شــد.پیش از این، 
محمدرضا ظفرقندی این مســئولیت را برعهده داشت.علی تاجرنیا فعال 
سیاســی اصلاح طلب است که ســابقه حضور در دوره ششم مجلس شورای 

اسلامی را دارد.

اخبــار کوتــاه
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جملــه
سرویس بین الملل

تحلیل ویــژه

 تحلیل »جمله« بر مخالفت رسمی »بنیامین نتانیاهو«

 با تشکیل کشور مستقل فلسطینی؛  

فاتحه ای برای معاهده اسلو 
 فلســطینی ها طی حدود هشــتاد ســالی که از اشــغال آن توســط یهودیان صهیونیست 
سپری شده است، فرازهای دردناک و مصیبت بار زیادی داشته اند  و هر سال سرزمین ها 
و همچنین زنان، مردان و کودکان بســیاری از از دســت داده اند اما باور ما این است که یکی از 
غم بارتریــن فرازهــای تاریخ مردم فلســطین، طی ســه دهــه اخیر و پس از امضــای معاهده 

صلح اسلو در ابتدای دهه ۹۰ میلادی رقم خورد.
تــا قبــل از امضــای معاهده صلح اســلو که با وســاطت »بیــل کلینتــون« رییس جمهور وقت 
آمریــکا و بــا حضــور »یاســر عرفــات« و »اســحاق رابین« در اســلو پایتخــت نروژ رقــم خورد، 
ســازمان آزادیبخش فلسطین با نام اختصاری »ســاف« برای آزادی فلسطین تلاش می کرد 
که عرفات رییس آن شــناخته می شــد و هم در میان ملل عرب و هم در داخل سرزمین های 

اشغالی، فداییان بسیاری داشت.   
آن روزها مبارزه ســاف برای آزادی اراضی اشــغالی، مســلحانه بود هرچند این مبارزه، کاملًا 
نابرابــر بــود و دورنمای روشــنی نمی شــد بــرای آن به نفــع آرمان فلســطین ترســیم کرد اما 

می توانست در داخل اراضی اشغالی، ناامنی های موقتی ایجاد کند.
همچنین طولانی شــدن مبارزه مســلحانه در بین صفــوف مبارزان، تردیدهایــی ایجاد کرد و 
برخی کشــورهای عربی نیز مســتمراً از عرفات به عنوان رییس ســاف، درخواســت داشتند که 
مانند مصر که در »کمپ دیوید« با اشــغالگران مصالحه کرد، دســت به تغییری در تاکتیک 
مبارزه خود بزند و نتیجه آن شــد که یاســر عرفات با امضای پیمان صلح اسلو، اسراییل را به 
رســمیت شناخت و ســلاح را بر زمین گذاشت و پس از آن نیز ســازمان آزادیبخش فلسطین 
منحل و تشکیلات خودگردان ایجاد شد و یاسر عرفات به عنوان رییس این تشکیلات موظف 
شد تشکیل کشور مستقل فلسطینی را دنبال کند و دول غربی ازجمله آمریکا هم قول دادند 
که به وی کمک کنند و اسراییل نیز موافقت کرد کشور مستقل فلسطینی در دو سرزمین جدا 

از هم یعنی نوار غزه و کرانه باختری ایجاد شود.
از آن روز بیش از ســه دهه ســپری شــد، عرفات به رحمت خدا رفت و محمود عباس رییس 
تشــکیلات خودگردان فلســطینی شد، »اســحاق رابین« توســط یک یهودی افراطی ترور شد 
تنها به جرم امضای معاهده صلح اســلو و موافقت با تشــکیل کشــور مشــتقل فلسطینی و تا 
امروز اســراییل هرگز با تشــکیلات خودگردان فلســطینی مانند یک دولت برخورد نکرد و دو 

قطعه سرزمین فلسطین را به عنوان یک کشور مشتقل به رسمیت نشناخت.
به رغــم همــه مــوارد گفتــه شــده و همچنیــن به رغــم ســکوت آمریــکا و دولت هــای غربــی 
درخصوص تأســیس کشــور مســتقل فلســطینی، تقریباً دو ســوم کشــورهای جهان و ازجمله 
کشــورهای عرب منطقه، راه حل دوکشوری را تنها مسیر پایان منازعه خاورمیانه می دانستند 

و هنوز هم می دانند.
از 15 مهر ســال گذشــته و عملیات طوفان الاقصی تا امروز نیر بســیاری از کشــورهای اروپایی، 
اقــدام بــه شناســایی یک طرفــه فلســطین کردند و برای بازگشــایی ســفارت این کشــور اعلام 
امادگــی کردنــد و در همین بــازه زمانی یک بار موضوع عضویت فلســطین در ســازمان ملل 

متحد در شورای امنیت طرح شد که با وتوی آمریکا از دستور کار خارج شد.
فلسطین در حال حاضر ناظر غیرعضو در سازمان ملل است و یک گام تا شناسایی کامل در 
ســازمان ملل متحد به عنوان کشــور عضو فاصله دارد اما این یک گام باید از شــورای امنیت 

بگذرد و آمریکا تا امروز نشان داد که چنین اجازه ای نخواهد داد.    
»بنیامین نتانیاهو« نخســت وزیر اســراییل که روز گذشــته از ســفر آمریکا برگشت در سخنانی 
برای نخســتین بار رســماً خط بطلانی بر امضای »اســحاق رابین« کشــید که معاهده اسلو را 

پذیرفته و متعهد شده بود برای تشکیل کشور مستقل فلسطینی تلاش کند.  
   وی با تأکید بر این که هیچ توافقنامه عادی سازی را که ممکن است کشور اسرائیل را به خطر 
بیندازد، امضا نخواهد کرد، گفت: »تشکیل یک دولت فلسطینی نه تنها پیروزی بزرگی برای 

حماس بلکه برای ایران نیز هست و ما آن را نمی پذیریم.«
تا جایی که می توان به خاطر آورد این نخســتین اظهارنظر مقام رســمی اسراییل درخصوص 
تأسیس کشور مستقل فلسطینی و مخالفت آشکار با معاهده اسلو و راه حل دوکشوری است.
دونالد ترامپ رییس جمهوری ایالات متحده که کشــور خودش ســه دهه قبل، مبتکر راه حل 
دوکشــوری و میانجی بین اسراییل و فلســطین برای تأسیس کشور مستقل فلسطینی بود نیز 

به نوعی دیگر با این طرح مخالفت کرد. 
رییس جمهور ایالات متحده مدعی شــد که ســاکنان غزه را به کشــورهایی چون مصر و اردن 
کــوچ خواهــد داد تا غزه خالی از ســکنه باشــد، در حالی که برابر پیمان صلح اســلو، غزه یکی 
از دو بخش اصلی کشــور فلســطین است و کســی چنین حقی ندارد که این منطقه را خالی از 

سکنه کند.
نکته پایانی سکوت کشورهای عربی است. کشورهای عرب منطقه هرگز روی خوش به محور 
مقاومت نشــان نمی دادند و آن را ســازنده نمی دانستند اما بر تشــکیل کشور فلسطینی برابر 
معاهده اسلو تأکید داشتند، باید دید این کشورها چه واکنشی نشان خواهند داد و اساساً این 
تصمیــم مشــترک تل آویو و واشــنگتن چه تأثیری بــر پیمان صلح ابراهیم که بــرای آمریکا و 

اسراییل حیثیتی است خواهد داشت. 

J O M L E H
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03اقتصاد

اخبــــار

با حضور مدیران ارشد بانک و بیمه انجام شد؛

تجلیل از ۲۵ رئیس شعبه برتر 
بانک صادرات ایران در بانک مرکزی
   همزمان با برگزاری پانزدهمین گردهمایی رؤسای موفق 
شعب بانک ها و مؤسسات اعتباری با عنوان »مسئولیت 
بانک ها در پرداخت تسهیلات خرد«، ۲۵ رئیس شعبه 
برتــر بانــک صــادرات ایــران در حضــور مقامات ارشــد 

بانک مرکزی مورد تجلیل قرار گرفتند.
 در پانزدهمیــن گردهمایــی رؤســای موفــق شــبکه بانکی که توســط 
مؤسســه عالی آموزش بانکداری با حضور مدیران نظام بانکی کشور 
و همچنیــن یاســر مــرادی عضــو هیئت مدیــره بانک صــادرات ایران 
و ســیدکاظم مرتضــوی اســکویی معاون شــعب این بانک در ســالن 
اجتماعات ساختمان باغ موزه بانک مرکزی برگزار و ۲۵ رئیس شعبه 

بانک صادرات ایران معرفی و تجلیل شدند.
در این مراســم از محمدرضا وحدتی بهدانی رئیس شــعبه خمام از 
استان گیلان، غلام رسول ناروئی رئیس شعبه برق از استان سیستان و 
بلوچستان و امین رضازاده نیا رئیس شعبه خشکبیجار از استان گیلان 

به صورت حضوری قدردانی شد .
همچنین سایر رؤسای شعب برتر بانک صادرات ایران: مریم میرزائی 
رئیس شعبه بندر و دریانوردی از استان بوشهر، عباس لواسانی رئیس 
شــعبه بسیج از استان سیســتان و بلوچســتان، مریم سبحانی رئیس 
شــعبه میدان جانبازان از اســتان قزوین، بهروز امیدی رئیس شــعبه 
قره چمن از اســتان آذربایجان شــرقی، ســیدمحمد میربافقی رئیس 
شعبه بافق و علی سهامی رئیس شعبه دهشیر از استان یزد، مسعود 
عباســی امین رئیــس شــعبه تهــران قدیــم از اســتان قزویــن، ریحانه 
احتشــامی رئیس شــعبه آزادی از استان سیســتان و بلوچستان، علی 
حیدرپور رئیس شعبه تیران از استان اصفهان، شورش عبدی رئیس 
شــعبه هفده شهریور از استان کردستان، محمدرضا نوروزی فهادانی 
رئیس شعبه شهرك صنعتی از استان یزد، پارسا فرضی رئیس شعبه 
ناصر آباد از اســتان قزوین، مریم تحریری نیك صفت رئیس شــعبه 
بلــوار گیلان از اســتان گیــلان، عباســعلی اصغری رئیس شــعبه امیر 
کلا از اســتان مازندران، تیمور جعفری رئیس شــعبه اقبالیه از استان 
قزوین، محمدرضا ســیدمؤمن کاشی رئیس شعبه ولیعصر )عج( از 
استان لرستان، محمد نظری رئیس شعبه رمکان از استان هرمزگان، 
محســن جماعت رئیس شــعبه مفاخر زنجان از استان زنجان، الهام 
دشت بیاضی رئیس شعبه فلکه راهنمایی از استان خراسان رضوی، 
مصطفی زارع رئیس شعبه بلعسکر از استان هرمزگان، هادی باقری 
رئیس شــعبه گهرو از اســتان چهارمحال بختیاری و فــروغ ابراهیمی 
رئیس شعبه هزار سنگر از استان مازندران از سوی مدیران ارشد نظام 

بانکی مورد توجه و تکریم قرار گرفتند.
گردهمایی رؤســای موفق شــعب بانک های کشــور هر ســاله توســط 
مؤسســه عالی آموزش بانکداری ایران با هدف ایجاد بســتر و فرصت 
مناســب برای تعامل و انتقال تجربه ها و دستاورد های رؤسای موفق 
شــعب و دیگــر مدیــران شــبکه بانکــی کشــور و همچنیــن قدردانی و 
تکریم رؤسای موفق شعب بانک ها و مؤسسات اعتباری کشور برگزار 

می شود.

 به مناسبت اعیاد شعبانیه و سالگرد 
پیروزی انقلاب اسلامی؛

جشنواره ۲۱ بیمه ملت تا پایان سال 
جاری تمدید شد

  بــه مناســبت اعیــاد شــعبانیه و همزمــان بــا دهــه فجر و 
ســالگرد پیــروزی انقــلاب اســلامی، جشــنواره ۲1 بیمه 

ملت تا پایان سال جاری تمدید شد.
بــه مناســبت گرامیداشــت اعیــاد شــعبانیه و هم زمان 
بــا دهه فجر و ســالگرد پیروزی انقلاب اســلامی، تخفیفات جشــنواره 
۲1 بیمه ملت، که مصادف با بیســت و یکمین ســالگرد تأســیس این 
شــرکت آغاز شده بود، به دلیل استقبال گســترده و درخواست شبکه 

فروش، تا پایان سال جاری تمدید شد.
ایــن جشــنواره، مختــص کلیــه نماینــدگان بیمه ملــت بــوده و بیمه 
نامه های آتش ســوزی، بدنه اتومبیل، حوادث و مســئولیت را شــامل 
می شــود. بیمه گــزاران و مشــتریان گرامــی می تواننــد بــرای کســب 
اطلاعــات بیشــتر و همچنیــن بهره منــدی از مزایای این جشــنواره به 

نزدیک ترین نمایندگی بیمه ملت در سراسر کشور مراجعه کنند

رئیس سازمان توسعه تجارت ایران خبر داد؛

تعیین سهمیه واردات رسمی برای 
ته لنجی ها

     رئیــس کل ســازمان توســعه تجــارت گفــت: لنــج داران 
می توانند در یک ســفر از ماه جاری تا مرداد سال آینده 
بــه اندازه ظرفیت لنج هایشــان واردات قانونی داشــته 

باشند.
محمدعلــی دهقــان دهنــوی، با اشــاره به برگزاری نخســتین جلســه 
کارگــروه ســاماندهی تجارت مرزی، گفــت: موضوع ســهمیه واردات 

رسمی ملوانان و ته لنجی ها مورد بررسی قرار گرفت.
 وی در ادامه افزود: اعضای کارگروه موافقت کردند به لنج هایی که در 
بنادر مشخص شده حضور دارند و فهرستشان در سازمان بنادر ثبت 

شده، اجازه یک سفر برای واردات داده شود.
 دهقان دهنوی تصریح کرد: این مجوز از زمان ابلاغ یعنی ماه جاری 

تا مرداد سال آینده صادر شده است.
 رئیــس ســازمان توســعه تجــارت دربــاره ســهمیه این لنج هــا گفت: 
ســهمیه ملوانــی ۷ درصد میزان واردات ســال گذشــته در نظر گرفته 
شده و در این مرحله که سفر اول محسوب می شود محدودیتی برای 
لنج هــا در نظر گرفته نشــده و ملوانان به اندازه ظرفیت لنج هایشــان 

می تواند برای واردات تصمیم گیری کند.
 معاون وزیر صمت در پایان یادآوری کرد: درصددیم در یک فرآیند 
تدریجی، تجارت غیر رســمی در قالب کولبری و ملوانی را به تجارت 
رسمی تبدیل کنیم و منافع آن صرف ایجاد اشتغال و توسعه مناطق 
مــرزی شــود و از ایــن رو در جلســات بعدی دربــاره ســاماندهی رویه 

کولبری تصمیم گیری می شود تا ساماندهی مطلوبی انجام شود.

 

همزمان با دهه مبارک فجر و با تأمین مالی بانک 
صنعت و معدن به انجام رسید؛

افتتاح طرح دانش بنیان اركان 
شیمی جنوب در استان بوشهر

     طرح دانش بنیان ارکان شــیمی جنوب همزمان با دهه 
مبارک فجر و با حضور اســتاندار بوشــهر و مدیر استانی 
بانــک صنعت و معدن در منطقه ویــژه اقتصادی این 
استان افتتاح شد. این واحد صنعتی تولید کود فسفات 
با اعتباری در حدود یک هزار و ۷۰۰ میلیارد ریال؛ با ظرفیت ۳۰ هزار 

تن در سال و با اشتغال زایی مستقیم برای ۵۰ نفر افتتاح گردید.
در این طرح دانش بنیان، اسید فسفریک طی یک چرخه و عملیات 
شیمیایی به کود فسفات تبدیل می گردد که فرآیند تولید این محصول 
برای اولین بار توســط مهندســان شــرکت یاد شــده و بــا بهره گیری از 

ماشین آلات طراحی و ساخت داخل اجرا شده است.
گفتنی است، کود فســفات از آن دسته محصولات شیمیایی است که 
قابلیت صادرات مطلوبی داشته و تولید آن می تواند ارز آوری مناسبی 

به همراه داشته باشد.

رئیــس کل بانــک مرکــزی ضمــن تأکیــد بر تســهیل شــرایط 
پرداخت تســهیلات خرد به مردم از ســوی شبکه بانکی تأکید 
کرد: نرخ مطالبات غیرجاری تســهیلات خرد بسیار پایین تر از 
تســهیلات کلان اســت، لذا با توجه به این نکته ضروی اســت 
ضمن اعطای اختیارات بیشــتر به شعب، بانک  ها در اعطای 
تسهیلات خرد به مردم، طبق قانون عمل کرده و سخت گیری 

نکنند.
دکتــر محمدرضــا فرزیــن در پانزدهمیــن گردهمایی ســالانه 
رؤسای موفق شعب، این گردهمایی را فرصتی مناسب برای 
مرور سیاســت های نظــام بانکــی و فعالیت هــای آن خواند و 
گفت: دشوارترین فعالیت نظام بانکی، امور مرتبط با شعب 
است. برای مثل در روز های تعطیل و در تمام حوادثی که رخ 
می دهد، کارکنان نظام بانکی و به ویژه شعب در محل کار خود 
حضور دارند و نسبت به خدمت رسانی به عموم مردم اقدام 

می کنند.
 وی ادامه داد: از این منظر، شعب یکی ازمؤثرترین مؤسسات 
اقتصــادی هســتند. هر فــرد از لحظــه ای که متولد می شــود تا 
لحظــه مرگ بــا بانک و نظام بانکی ســروکار دارد. لذا شــعبه 
بانک ها نمادی از وضعیت اقتصادی کشــور و خدمت رسانی 
به فعالان اقتصادی است. بنابراین کارکنان شعب خط مقدم 
اقتصاد کشور محسوب می شوند و مردم چهره و تصویر نظام 
بانکــی را در نــوع خدمت رســانی و تعامــلات کارکنان شــعب 
می بیننــد. از ایــن رو و بــه جهت آنکه کارکنان شــعب با مردم 
در ارتباط هستند، آگاهی از نظرات کارکنان شعب بسیار حائز 

اهمیت است.
عالی ترین مقــام بانک مرکزی ضمن ارائه پیشــنهادی مبنی 
بر دریافت بازخورد ها و نظرات مشتریان درخصوص رؤسای 
شعب تصریح کرد: در حال حاضر رؤسای برتر و موفق شعب 
براســاس نظر ما انتخاب می شــوند. اما مناسب است که نظر 

مشتریان بانک ها نیز درباره شعب اخذ شود.

لزوم اعطــای اختیارات به شــعب در زمینه 
اعطای تسهیلات

رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به قانون جدید بانک مرکزی 
عنوان کــرد: یکی از موضوعات حائز اهمیــت در قانون جدید 
بانک مرکزی، توزیع مناســب درآمد در جامعه است و در این 
باره رفتار نظام بانکی و نظــام مالی در توزیع درآمد تأثیرگذار 
اســت. البته با نگاهــی به برخــورداری اســتان های مختلف از 

تسهیلات، می توان تفاوت میان آن ها را درک کرد.
 وی خاطرنشــان کرد: مطلوب اســت از ســوی همکاران شبکه 
بانکــی و بانــک مرکزی، اختیارات بیشــتری به اســتان ها اعطا 
شود. در این زمینه انتقاداتی ها مبنی بر انتقال منابع استان ها 
به شــعب تهــران عنوان می شــود به ویــژه درخصوص برخی 
بانک های خصوصی که در برخی استان ها شعبه ندارند و اگر 
شعب محدودی نیز در استان ها دارند، بیشتر سپرده های آن ها 
تبدیل به تســهیلات نمی شود و تســهیلاتی در آن استان اعطا 

نمی شود.  دکتر محمدرضا فرزین با بیان اینکه دلایل بسیاری 
در ایــن باره وجــود دارد، گفت: یکی از دلایــل در این زمینه آن 
است که شعب اســتان ها از اختیارات لازم برخوردار نیستند و 
شرکت های مستقر در استان ها نیز برای دریافت تسهیلات به 
شعب تهران مراجعه می کنند. به همین دلیل نیز باید تلاش 
شــود اختیارات لازم به شعب بانک ها در استان ها اعطا شود. 
بــرای مثــال در صورتی که واحد تولیدی بزرگی در یک اســتان 
وجــود دارد، بایــد بتواند نیاز های خود را در شــعب آن اســتان 
تأمین کنــد و نیازی به دریافت تســهیلات و ســپرده گذاری در 

شعب تهران نداشته باشد.
وی ادامــه داد: در صورتــی کــه اقتصــاد اســتان بــه واحد هــای 
تولیدی خاصی وابســته اســت، باید شــرایطی فراهم شود که 
منابع در اســتان باقی بماند و آن واحد های تولیدی نسبت به 
عملیات بانکی در اســتان خود اعم از سپرده گذاری و دریافت 
تســهیلات اقــدام کنند. البتــه در این بــاره درخواســت کرده ام 
کــه معاونــت سیاســت گذاری پولی تصویــری از ایــن موضوع 
استخراج کند و راهکار هایی را در این باره ارائه شود. لذا این امر 
باید هم در نظارت بانک مرکزی جدی تر دنبال شود و هم در 
توســعه شــعب نظام بانکی و اعظای اختیارات و درجه بندی 

شعب لحاظ شود.

افزایش ســهم تســهیلات خــرد منجر به 
گسترش شمولیت مالی شده است

رئیس هیأت عالی با بیان اینکه تسهیلات خرد در سالیان اخیر 

در نظام بانکی افزایش یافته است، گفت: در حال حاضر سهم 
این تسهیلات از حدود 1۳ درصد به حدود ۲۲ درصد افزایش 
یافتــه اســت. معتقدم تســهیلات خــرد در افزایــش رضایت 
مردمــی تأثیرگــذار اســت؛ چراکــه علاوه بــر بازرگانــان، تجار و 
ســرمایه داران که به واســطه دریافت تسهیلات کلان با شعب 
بانک هــا ســروکار دارند، عامه مــردم نیز با بــرای رفع نیاز های 
روزمــره و نیاز های اساســی خود به شــعب بانک هــا مراجعه 
می کننــد. دکتر فرزین با بیان اینکه افزایش ســهم تســهیلات 
خرد در نظام بانکی منجر به افزایش شمولیت مالی در شبکه 
بانکی شــده اســت، اظهار کرد: افزایش درجه شمولیت مالی 
نکته مثبتی اســت که محقق شــده اســت. برای مثال در حال 
حاضــر برای دریافت وام ازدواج در سراســر کشــور، همه افراد 
بدون توجه به امتیاز خاصی می توانند به شعب مراجعه کنند 

و نسبت به دریافت این وام اقدام کنند.
 وی افزود: البته صف وام ازدواج افزایش یافته بود، دغدغه ما 
کاهش صف وام ازدواج بود، لذا ســقف اعتبار پیش بینی شده 
برای وام ازدواج با همکاری مجلس شــورای اســلامی افزایش 
یافــت. اما بایــد در نظر داشــت که نفــس اعطــای وام ازدواج 
و تســهیلات خرد بســیار خــوب و مطلوب اســت و بــه کاهش 
محرومیت در جامعه بســیار مؤثر اســت و شــمولیت مالی را 

افزایش می دهد و جز اهداف بانک مرکزی است.
 رئیــس کل بانــک مرکــزی درخصــوص تضامیــن دریافتی از 
مراجعیــن تســهیلات خــرد تأکید کــرد: افرادی که بــه منظور 
دریافت تســهیلات خرد مانند وام ازدواج به شــعب مراجعه 

می کنند، بعضاً دو یا ســه ضامن از ســوی شــعب از متقاضی 
درخواســت می شــود. لازمــه برطــرف کــردن بخشــی از ایــن 
مشــکل، اعطای اختیارات بیشــتر به شعب اســت. همانطور 
که در ســلامت تسهیلات قابل مشــاهده است، نرخ مطالبات 
غیرجاری تســهیلات خــرد بســیار پایین تر از تســهیلات کلان 

است.
 دکتر فرزین یادآور شد: در بخشنامه ای که از سوی بانک مرکزی 
ابلاغ شده است، تأکید شده است که تسهیلات خرد می تواند با 
یک ضامن پرداخت شود. البته باید در نظر داشت که همواره 
در اعطای تسهیلات این امکان وجود دارد که فردی بدحساب 
باشد اما باید از استثنا ها عبور کرد. لذا نباید سخت گیری زیاد بر 
عموم مردم درخصوص دریافت تسهیلات خرد اعمال شود و 

باید سعی کنیم سرعت اعطای تسهیلات افزایش یابد.

تسهیل گری در اعطای تســهیلات خرد را به 
فرهنگ شعب تبدیل کنید

رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه نوع برخورد رؤسای برتر 
و موفق شعب می تواند الگوی سایر شعب در استان ها باشد. 
خطاب به رؤسای منتخب سراسرکشــور گفت: ضروری است 
که تسهیل گری در زمینه اعطای تسهیلات خرد به یک فرهنگ 
در اســتان تبدیل شــود و آن شعبه در اســتان مذکور به گونه ای 
شــناخته شود که نیاز های مشــروع و قانونی عموم مردم را به 

سرعت پاسخ می دهد.
 وی درباره نظام پاداش شعب با توجه به تسهیلات خرد تأکید 
کرد: به مدیران بانک ها توصیه می کنم یکی از شــاخص هایی 
که به عنوان پاداش در زمینه تســهیلات خرد برای شــعب در 
نظر گرفته شــود، توجه به تعداد تســهیلات گیرندگان در کنار 

مبلغ تسهیلات اعطایی است.
 رئیــس کل بانــک مرکــزی ضمــن تأکید بــر اهمیــت اعطای 
تســهیلات قــرض الحســنه یــادآور شــد: در طرح ســاماندهی 
صندوق های قرض الحسنه ۳8۰۶ مؤسسه شناسایی شد و در 
سه دســته خرد، متوسط و بزرگ تقسیم بندی شدند. سرمایه 
عموم صندوق های قرض الحسنه زیر 1۰۰ میلیون تومان است 
و مشــتریان بسیاری زیادی دارند و شبکه مویرگی تأمین مالی 
کشور در میان عموم مردم جامعه وجود دارد. معتقدم تأمین 
مالی از طریق شــبکه قرض الحسنه کشور بســیار مؤثر است و 
بسیاری از بانک ها نیز در زمینه قرض الحسنه فعال هستند و 

نیاز است به این نکته نیز توجه کنند.
دکتــر فرزیــن در پایان ضمــن تأکید بــر دریافــت بازخورد ها و 
نظرات کارکنان شــعب بانک ها، از رؤســای شــعب و مدیران 
شبکه بانکی درخواست کرد تا ۵ سیاستی را که موجب افزایش 
رضایت مردم از نظام بانکی می شــود در قالب پیشنهاد برای 

وی ارسال کنند.
وی گفــت: پیشــنهادات ارســالی تــا یک مــاه آینده ایــن موارد 
بررسی می شود و از پیشنهادات برگزیده تقدیر به عمل می آید 

و تلاش می کنیم به سمت اجرایی شدن آن ها حرکت کنیم.

رئیس کل بانک مرکزی در جمع رؤسای موفق شعب نظام بانکی تأکید کرد؛

بانک ها در اعطای تسهیلات خرد به مردم 
سختگیری نکنند

قیمت دلار مبادله ای

854450 ریال
گرم طلای 18 عیار

59,626,000 ریال
قیمت سکه امامی

 690,150,000  ریال
قیمت یورو  بازار آزاد

890500 ریال
قیمت بیت کوین

۸,۴۸۱,۴۹۸,۲۱۱ تومان

با حضور مدیران ارشد بانک و بیمه انجام شد؛

توسعه همکاری های مشترک بیمه دی و بانک دی
رئیس سازمان بورس:

بازار ۱۰۰ میلیارد دلاری در شأن اقتصاد ایران نیست
طی مراســمی با حضور مدیران عامل بیمه دی و بانک 
دی، تفاهم نامه توســعه همکاری های مشــترک این دو 

مجموعه به امضاء رسید.
در این مراســم دکتر هــادی عبداللهــی مدیرعامل این 
شــرکت، ضمــن تبریک اعیاد شــعبانیه و ایــام الله دهه 
از ظرفیت هــای  اســتفاده  گفــت: لازمــه  مبــارک فجــر 
موجــود در بیمــه دی و بانک دی، توســعه مدل کســب 
و کار اســت و همــکاری میان ایــن دو مجموعه می تواند 
علاه بــر ارزش آفرینــی بــرای هــر دو ســازمان، موجــب 
جلــب رضایت جامعه هدف، مشــتریان و ســهامداران 

آن ها باشد.
عبداللهــی بــا اشــاره بــه خوشــنامی مالــی و اجتماعــی 
بیمــه دی در جامعه گفت: بیمــه دی در حال حاضر با 
 کســب رتبه چهارم در صنعت بیمه، به رشــد و توســعه 

خود شتابی روزافزون بخشیده است.
وی ابراز امیــدواری کــرد بــا بهره منــدی از ظرفیت هــای 
متقابــل بیمه و بانک دی، زمینــه افزایش رضایتمندی 
جامعــه هــدف و ارزش آفرینــی برای مشــتریان بیش از 

پیش فراهم شود.
بــرات کریمــی مدیرعامــل بانــک دی نیــز مهمتریــن 
رویکرد بنیاد شــهید و امور ایثارگران را، تأکید بر تکمیل 
زنجیــره ارزش و توســعه دامنه همکاری های مشــترک 
زیرمجموعه هــای این بنیاد در راســتای افزایش کیفیت 

خدمات به خانواده بزرگ ایثار و شهادت دانست.
وی گفت: مأموریت مشــترک کارکنان بیمه دی و بانک 
دی، ارائه خدمت و کســب رضایت جامعه هدف بنیاد 
شــهید است و امضای تفاهم نامه توسعه همکاری های 
مشــترک ایــن دو ســازمان نیــز، گامــی در مســیر تحقق 

همین رویکرد است.
امضای تفاهم نامه توسعه همکاری های مشترک بانک 
دی و بیمه دی با هدف طراحی محصولات مشــترک و 
پدیــد آوردن ســامانه های یکپارچه بــرای ارائه خدمات 
بانکی و بیمه ای به انجام رسیدتا با ایجاد زنجیره ارزش 
بــرای مشــتریان دو مجموعــه، افزایــش رضایتمنــدی 
مشتریان و جامعه هدف آن ها را به همراه داشته باشد.

بایــد بــا ورود شــرکت های بــزرگ به بــورس، بهبــود عملکرد 
شــرکت ها، احصاء ارزش واقعی شــرکت ها و توســعه ابزار ها، 
ارزش بازار را به رقم تولید ناخالص داخلی کشور نزدیک کنیم.
شــرکت ملی نفت، پارس جنوبی و پالایشــگاه نفت ســتاره ی 
خلیــج فــارس و تظایــر آن هــا می تواننــد در کوتاه تریــن زمان 

ممکن وارد بازار سرمایه شوند.
حجت اله صیدی، رئیس سازمان بورس که در همایش فصلی 
کانون کارگزاران سخن می گفت، گفت: کارگزاری ها برای اینکه 
توسعه پیدا کنند، به درآمد مستمر و مکفی نیاز دارند. مسأله 
چالش برانگیــز در همــه بنگاه ها قیمت گذاری اســت. باید در 
تعیین نرخ به طوری عمل شود که هم مشتری را فراری ندهد 
و هم برای ســود بنگاه مشکل ایجاد نکند. کارمزد کارگزاری ها 
هم از این قاعده مســتثنی نیســت، رئیس ســازمان بورس در 
ادامــه کمیته ای را مســئول بررســی موضــوع درآمــد و کارمزد 

کارگزاری ها کرد.

توکنایز کردن دارایی ها و عرضه صندوق های 
مبتنی بر رمز دارایی

رئیس سازمان بورس در ادامه این نشست، در بخش دیگری 
از صحبت هایش اعلام کرد: با توکنایز کردن دارایی ها موافقم. 
بخش های مرتبط سازمان بورس در حال بررسی این موضوع 

هستند.
صیدی تأکیــد کرد: باید تاریخی را برای عرضه اولین صندوق 
مبتنی بر رمز دارایی تعریف کنیم. مشکل خاصی در این زمینه 

نیست و هر چقدر زودتر عملیاتی شود، بهتر است.
ضرورت بزرگ شدن بورس

رئیــس ســازمان بورس تأکیــد کرد: بایــد هدف بــورس ۴۰۰ – 
۳۰۰ میلیــارد دلاری را محقــق کنیم. این امر با افزایش تعداد 

شرکت ها و ابزار ها شدنی است.
او اضافــه کرد: شــرکت های زیــادی در اقتصاد ایــران داریم که 
دولت و ســهامداران بــزرگ آن ها مایلند آن هــا را وارد بورس 
کنند و باید درباره آن ها تصمیم گیری شود. اگر هم دارایی های 
بخــش خصوصی و هــم دارایی هــای بزرگ دولــت به بورس 
بیایند و تعداد شــرکت ها بیشتر شــود، ابزار ها هم بیشتر شود، 
معاملات افزایش می یابد و ریسک ها هم کاهش پیدا می کند. 
در واقــع بایــد بــا ورود شــرکت های بــزرگ بــه بــورس، بهبود 
عملکرد شــرکت ها، احصاء ارزش واقعی شــرکت ها و توسعه 
ابزار هــا، ارزش بــازار را بــه رقــم تولید ناخالص داخلی کشــور 

نزدیک کنیم.
او توضیح داد: مســوولان کشــور بر حل مسائل بین المللی به 
نتایجی رسیده اند. بحث حل و فصل موضوع اف. ای. تی. اف و 
انجام مذاکرات رفع تحریم ها جدی تر شده است. بنابراین فکر 
می کنم رستگاری ما در گرو بزرگ شدن بازار سرمایه است. این 
موضوع را باید جدی بگیریم. بازار 1۰۰ میلیارد دلاری در شأن 
اقتصاد ایران نیست. ما شرکت بزرگی مثل شرکت ملی نفت 
ایــران را داریــم. پارس جنوبی یکی از منابع بزرگ ثروت ایران 
اســت. همین طور پالایشــگاه نفت خلیج فــارس را داریم که 

می توانند وارد بازار سرمایه شوند.

دی  بورس

مسکن

دکتــر علــی خورســندیان مدیرعامل بانک مســکن طی 
بازدید از پروژه های نهضت ملی مســکن اســتان فارس 
در ششــمین روز از ایــام الله دهــه مبارک فجــر، با هدف 
روان ســازی پرداخــت تســهیلات نهضت ملی مســکن، 
بــه بانک های بــدون عملکرد در این طرح، پیشــنهادی 

ارائه کرد.
دکتــر خورســندیان در حاشــیه ایــن بازدیــد و در جمــع 
خبرنگاران رســانه های مختلف اســتان، بر تلاش بانک 
مسکن برای سرعت بخشیدن در پرداخت تسهیلات به 

متقاضیان طرح نهضت ملی مسکن تأکید کرد.
نهضــت  بحــث  در  کــه  بانک هایــی  خصــوص  در  وی 
ملــی مســکن تکلیف قانونــی دارنــد اما اقدامــی انجام 

نداده انــد؛ افــزود: آمادگــی داریم تا طــی تفاهم نامه ای 
بــا ایــن بانک هــا، تأمین مالــی پروژه هــای نهضت ملی 
مســکن را به عهده بگیریم تا با اجرایی شــدن این طرح 

در پرداخت تسهیلات روان سازی صورت گیرد.
دکتــر خورســندیان در خصوص عملکرد بانک مســکن 
در طرح نهضت ملی استان فارس خاطرنشان ساخت: 
در اســتان فارس بالغ بر 1۴ همــت انعقاد قرارداد برای 
ســاخت ۳1هــزار واحد مســکونی در چارچــوب نهضت 
را  بانــک مســکن ۹همــت  کــه  ملــی مســکن داشــتیم 

متناسب با پیشرفت پروژه ها پرداخت کرده است.
وی ادامــه داد: تأکیــد مــا ایــن اســت کــه بــه پروژه هایی 
اولویــت دهیــم که بیش از ۷۰ درصد پیشــرفت فیزیکی 

دارند و به زودی به بهره برداری می رسند.
وضعیــت  بــه  همچنیــن  مســکن  بانــک  مدیرعامــل 
تســهیلات پرداخت شــده نهضت ملی مسکن در کشور 
اشاره کرد و یادآور شد: بانک مسکن قرارداد ۳۷۷ هزار 
واحد نهضت ملی مسکن را منعقد کرده است و حدود 

۴۰۰ هزار واحد هم آماده انعقاد قرارداد هستند.
وی در بخشی از سخنان خود گفت: در این سفر مباحث 
و درخواســت هایی از ســوی بنیاد مســکن برای نهضت 
ملی مســکن مطرح شــد کــه حتماً مســاعدت های لازم 

مانند فروش تدریجی را انجام می دهیم.
دکتــر خورســندیان همچنین بیــان کرد: درخواســتی به 
بانــک مرکزی ارائه دادیم تا تســهیلات خرید مســکن را 

دو برابر کنیم و اگر موافقت شود، در بحث خرید مسکن 
گشــایش ایجاد خواهد شــد و می توانیم بخش زیادی از 

سبد مالی مسکن افراد را با تسهیلات پوشش دهیم.
 1۶۰۰ پــروژه  مالــی  تأمیــن  درصــد   ۵۰ اســت،  گفتنــی 
واحدی »نشــاط« نهضت ملی مسکن واقع در روستای 
ســلطان آباد شــیراز که دکتر خورســندیان در این سفر از 
آن بازدیــد کــرد از ســوی بانک مســکن با اعتبــاری بالغ 
بــر ۷۰۰ میلیــارد تومــان انجــام شــده اســت و در حــال 
 حاضــر پــروژه از پیشــرفت خوبــی در تکمیــل ســاخت 

برخوردار است.

در سفر مدیرعامل بانک مسکن به استان فارس مطرح شد؛

بانک مسکن آماده پرداخت تسهیلات نهضت ملی مسکن است
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Cultural & social

 خبــریادداشت

در داراب اتفاق افتاد؛
قتل جوان ۲۱ ساله در باغ

جوانی ۲1 ساله با ضربات چاقو توسط دوست 18 ساله اش در داراب کشته شد.
ســرهنگ سیدرحمان هاشــمی در تشــریح جزئیات این خبر بیان داشت: در 
دوازدهم بهمن ماه ســال جاری در پی اعلام به مرکز فوریت های پلیســی 11۰ 
مبنــی بر درگیــری منجر به قتــل در یکی از باغــات بخش \"رســتاق\" داراب، 
بلافاصلــه ماموریــن پلیس آگاهی جهت بررســی موضوع بــه محل اعلامی 

اعزام شدند.
وی افزود: در بررســی های اولیه مشــخص شــد چند نفر جوان در یک باغ کنار 
هم بوده اند که به دلیل نامعلوم جوانی ۲1 ســاله به قتل می رســد و قاتل نیز 

متواری می شود.
فرمانده انتظامی داراب ادامه داد: ماموران انتظامی تحقیقات خود را آغاز و 
موفق شــدند قاتل 18 ساله را شناســایی و وی را با هماهنگی قضایی دستگیر 

کنند.
این مقام انتظامی با بیان اینکه قاتل در بازجویی اولیه علت قتل را اختلافات 

شخصی عنوان کرد، گفت: متهم برای سیر مراحل قانونی روانه دادسرا شد.
هاشــمی خاطر نشــان کرد: خانواده ها نقش مهمی در کنترل جوانان داشته و 
می بایست در انتخاب دوستان مناسب برای فرزندانشان، نظارت کامل داشته 

و راهنمای خوبی برای آنان باشند.

عامل قتل علی فرزامی 
خواننده معروف 

کرمانشاهی بازداشت شد
قاتل علی فرزامی در یک عملیات ویژه در دام پلیس افتاد.

ســردار مهدی حاجیان فرمانده انتظامی استان کرمانشاه خبر از دستگیری 
قاتل علی فرزامی خواننده کرمانشاهی بعد از 18 روز داد.

فرمانــده انتظامی اســتان کرمانشــاه در خصــوص این خبر به رکنــا گفت: با 
توجه به گذشت 18 روز از قتل علی فرزامی و تحت تعقیب قرار داشتن قاتل 
فراری، ماموران پلیس موفق شــدند با انجام رصد اطلاعاتی و بررســی های 
می دانــی مخفیگاه قاتل را شناســایی کنند. بعد از شناســایی مخفیگاه قاتل 
فــراری، ماموران عملیات پلیس فــوراً خود را به اختفاء این قاتل رســاندند. 
در ابتــدا با توجه به محاصره محیط و دســتور تســلیم قاتل فــراری اقدام به 
تیراندازی به ســمت ماموران کرد که خوشبختانه تیر به هیچ فردی برخورد 

نکرد و ماموران با دقت بالا در کوتاه ترین زمان قاتل را دستگیر کردند.
وی همچنین با اشاره به کشف ۲ قبضه اسلحه کلاشینکف و کلت کمری و ۲۹ 
عدد فشنگ، یادآوری کرد: طبق اظهارات متهم به قتل، اسلحه کلاشینکف 

کشف شده همان سلاح مورد استفاده در صحنه حادثه و قتل بوده است.
 در نخســتین روز بهمن امســال وقــوع یک مورد حادثه تیرانــدازی منجر به 
فوت در شهرک تعاون کرمانشاه به پلیس آگاهی گزارش شد. پس از حضور 
ماموران پلیس آگاهی در صحنه حادثه، مشخص شد جوان ۳8 ساله ای به 
نام علی فرزامی که از خوانندگان کرمانشاهی است در منزل مسکونی خود 

به ضرب چند گلوله به قتل رسیده و فرد ضارب متواری شده است.

 قتل خانوادگی در دماوند
قاتل فراری کمتر از ۲۴ ساعت در شهرستان دماوند دستگیر شد.

ســرهنگ مرتضــی ملکــی بــا اعلام یــک فقــره وقوع قتل با ســلاح ســرد در 
شهرســتان گفــت: با تشــکیل تیم تخصصی شناســایی متهم در دســتور کار 

پلیس آگاهی قرار گرفت.
براســاس گزارش پلیس، وی تصریح کرد: با تحقیقــات و اقدامات به موقع 
سریع و هوشمندانه پلیسی متهم در کمتر از ۲۴ ساعت شناسایی، دستگیر و 

جهت سیر مراحل قانونی به پلیس آگاهی منتقل شد.
فرمانده انتظامی شهرســتان دماوند بیان داشــت: متهم در اعترافات اولیه 
خــود علــت قتل را نزاع و درگیــری خانوادگی اعلام کرد و با تشــکیل پرونده 

جهت سیر مراحل قانونی به مراجع قضایی معرفی شد.

 پایان تلخ جست وجو ها در خمبرآباد؛
پیکر مرد گمشده از چاه 

بیرون کشیده شد
  پیکر بی جان مرد ۴۰ ساله مفقودی کشف شد.

قاســم غریب آبــادی مدیرعامل جمعیت هلال احمر گلســتان با اشــاره به 
حادثــه مفقود شــدن مرد ۴۰ ســاله در روســتای خمبرآباد شهرســتان کلاله 
گفت: این حادثه ساعت ۲۳: ۲۰ از طریق نیرو های مردمی به مرکز کنترل و 

هماهنگی عملیات استان اعلام شد.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر گلستان افزود: بلافاصله نیرو های عملیاتی 

هلال احمر کلاله به محل حادثه اعزام شدند و جست و جو ها آغاز شد.
وی گفــت: در نهایــت پــس از چنــد ســاعت جســت و جو پیکر بی جــان مرد 

مفقودی در چاهی در روستای خمبر آباد پیدا شد.
غریــب آبــادی خاطر نشــان کــرد: پیکــر بی جان مفقــودی توســط نیرو های 
مردمی و با پشــتیبانی هلال احمر از چاه بیرون کشــیده شد و تحویل عوامل 

انتظامی شد.

حوادث

دبیر علمی نوزدهمین جشنواره بین المللی شعر 
فجر مطرح کرد؛

 داوری های جشنواره شعر فجر
 بر اساس معیارهای دقیق علمی 

انجام می شود

فریبا یوســفی گفت: اعضای هیات علمی جشــنواره داورانی را 
پیشــنهاد می دهند و بــا رای گیری از بین آنهــا، تیم داوری یک 
مــورد اعتمــاد اعضای هیات علمی و جامعه شــعر هســتند، انتخاب 
می شــود. این تیم کتاب ها را بر اساس همان معیارهای دقیق علمی 

ارزیابی و در نهایت با اجماع برگزیده ها را معرفی می کند.
فریبــا یوســفی؛ دبیــر علمــی نوزدهمیــن دوره جشــنواره بین المللی 
شــعر فجر گفت: امر داوری یکی از دشوارترین کارها در موضوع شعر 
اســت و بخــش عمــده  آن متکی اســت بــه معیارهایی که ما از شــعر 
می شناســیم و در دســت داریــم. بر اســاس همیــن معیارهاســت که 
می توانیــم کتاب ها و شــعرهایی را بــه عنوان آثار برتــر و بهتر معرفی 
کنیم. در این امر ذوق، ســلیقه و پســند داور هم تا حد زیادی می تواند 
دخیل باشــد. در نتیجه ممکن اســت با مقایس هــا و معیارهای واحد 
بــا تفــاوت اندکی داوری های متفاوتی را شــاهد باشــیم. هرچند که در 
نهایــت ســلیقه و ذوق یــک داور نمی تواند رتبه شــعری یــک کتاب را 

بالاتر یا پایین تر ببرد و یا تفاوت فاحشی در آن ایجاد کند. 
وی افــزود: در مجمــوع آن چیزی که به عنوان داوری و انتخاب نهایی 
از بین کتاب های یک ســال اعلام می شــود، محل تفاوت ســلیقه های 
بسیاری می تواند باشد. بسیاری می توانند با آن داوری موافق باشند و 
بسیاری هم مخالف و این امری طبیعی است، به ویژه در حوزه شعر 
که قاعدتا هر شاعری کار خودش را ارزنده می بیند. او پیش از همه کار 
خــود را ارزیابی کرده و ســنجیده و به طور کل بر اســاس توان خودش 
ســعی کــرده تا بهتریــن کار را ارائه بدهــد، اما در نهایــت نتیجه ای که 
مخاطبان با آن مواجه می شــوند، با اجماع چند داور و با هم اندیشــی 

و مباحثات مفصل بین آنها حاصل شده است.
یوســفی همچنیــن نتیجه نهایــی داوری ها در جشــنواره شــعر فجر را 
گزینشــی از بین همه کتاب های منتشــر شــده در طول یکســال خواند 
و گفــت: این گزینش یعنــی انتخاب بهترین کارهــا از بین آثار موجود 
یا خیرالموجودین اســت، اما همان ها هــم می توانند کارهای ارزنده و 
بسیار قابل افتخاری باشند و هم آثاری متوسط و معمولی؛ که نتیجه 

ارزیابی همه کتاب های یکسال است. 

در باب مسائل داوری
نویســنده کتاب »غزل در سایه نیما« در بخش دیگری از این گفت وگو 
دربــاره مســئله شــفافیت در امــر داوری هــای جشــنواره بین المللــی 
شــعر فجر اشــاره کرد: بنا به ملاحظاتــی نمی تــوان در مرحله داوری 
امــر شــفافیت را مطــرح کــرد، چــرا کــه ممکــن اســت در ذهــن داور 
مزاحمت هایی را ایجاد کند و او را به تعارض های ذهنی دچار ســازد. 
از جهتــی دیگــر ممکن اســت روی نظــرات داور حین انجــام کار تاثیر 
بگــذارد. بهترین روش همین اســت که کتاب ها در چند جلســه میان 

داورها مورد بحث و بررسی قرار بگیرند و بهترین ها انتخاب شوند. 
دبیــر علمــی نوزدهمین جشــنواره بین المللی شــعر فجــر ادامه داد: 
شــفافیتی کــه برای امــر داوری مورد نظر اســت، یک مرحله پیشــتر و 
زمان انتخاب داورها انجام می شــود. اعضای هیات علمی جشــنواره 
داورانــی را پیشــنهاد می دهند و بــا رای گیری از بین آنهــا، تیم داوری 
یــک مــورد اعتمــاد اعضــای هیــات علمــی و جامعه شــعر هســتند، 
انتخاب می شود. این تیم کتاب ها را بر اساس همان معیارهای دقیق 
علمــی ارزیابی و در نهایت با اجماع برگزیده ها را معرفی می کند. در 
واقع شفافیت مدنظر در مرحله انتخاب داوران لحاظ می شود. تمام 
تلاش هــا بر این اســت که داورهای مــورد اعتماد و متکــی بر دانش و 

ذوق سالم انتخاب شوند و کار داوری را انجام دهند.

در باب عنوان بین المللی جشنواره
یوســفی در بخــش دیگری از ایــن گفت وگو درباره عنــوان بین المللی 
جشــنواره شــعر فجــر گفــت: اکنــون بین المللی بــودن نام جشــنواره 
منــوط بــه کتاب شــده اســت، در حالی که ایــن قضیه صرفــاً متکی بر 
کتــاب نیســت و نباید باشــد. بخش بین الملل جشــنواره فــارغ از نگاه 
به کتاب های شــعر متکی به این اســت که تعدادی از شاعران فارسی 
زبان از کشــورهای همســایه یا هر کشــور دیگری که شــاعر یا شاعران و 
خادمان فارسی زبان در آنجا سکونت دارند، در جشنواره دیده شوند و 
جشــنواره شعر فجر به این دلیل بین المللی است که شاعران فارسی 

زبان در دیگر کشورها را نیز در خود تعریف می کند.
وی افــزود: کســانی کــه خدمتــی بــه زبــان فارســی کــرده باشــند، بــه 
جشــنواره دعــوت می شــوند. همچنین ممکن اســت شــاعرانی نیز از 
ایران به کشــورهای دیگر فرســتاده شــوند تا ســفیران فرهنگی و ادبی 
مــا در آن کشــورها باشــند و مبادلات فرهنگی در بســتر این جشــنواره 
صورت بگیرد. ما در این دوره چنین فرصتی نداشــتیم تا شــاعرانی از 
ایران به کشــورهای دیگر ســفر کنند و برنامه های خاصی برایشــان در 
کشورهای مقصد در نظر گرفته شود. ما در اختتامیه نوزدهمین دوره 
میهمان هایی از دیگر کشــورها داریم و قرار اســت و قرار اســت در این 
جمع از غیرایرانیانی که برای زبان فارســی زحمت می کشــند، تجلیل 

کنیم.

در باب نسبت جوایز ادبی با رشد ادبیات
دبیــر علمــی نوزدهمیــن جشــنواره بین المللی شــعر فجــر در بخش 
دیگــری از ســخنان خود درباره نســبت جوایز ادبی با رشــد ادبیات در 
جامعــه گفــت: جوایــز ادبی مرکــز توجهــی روی موضوع خــود ایجاد 
می کنند. جشنواره ای که روی شعر متمرکز است، توجه شاعران جوان 
را بــر ایــن موضوع جلــب می کند که اثر یــا آثار برگزیــده چقدر ارزش 
ادبــی دارند و ویژگی هایشــان در چه مواردی اســت و چگونه می تواند 

الگوسازی یا جریان سازی داشته باشد و جهت دهی ایجاد کند.
ســراینده مجموعــه شــعر »حــالا تــو« اضافه کــرد: به گمــان من طی 
ســال های اخیر با توجه به اینکه شــعر به عنوان یک فرآورده فرهنگی 
در جایــگاه اصلــی اش قــرار نگرفته و ارتبــاط و اتصال با پیشــینه کهن 
خود را به حد لازم محکم نکرده، جای بررســی و دقت بیشــتری دارد 
و بــه همین دلیــل به نظــرم جوایز ادبی شــاید نتوانند برای شــاعران 
جــوان هم الگویــی ایجاد کنند. با این اوصاف امــا ما در حین برگزاری 
این جشــنواره ها و جوایز باید طوری عمل کنیم تا الگوی درســت ارائه 
شود. حتی از بین همین کتاب های منتشر شده هم باز ما باید بهترین 
را انتخاب کنیم تا آن کتاب قابلیت الگو شــدن برای جوانان را داشــته 
باشــد؛ و گــر نه برای کســانی کــه تجربیــات و اندوخته هایی از گذشــته 
دارنــد، آســیب های جشــنواره ها ممکن اســت بیشــتر از قابلیــت الگو 
دادن به چشم بیاید. نگاه این طیف می تواند انتقادی باشد و اگر آنها 
دلســوز و دوســت دار واقعی ادبیات باشــند، می توانند به جشــنواره ها 

برای درپیش گرفتن راه درست تر و بهتر یاری برسانند.
وی در ادامه با اشــاره به این نکته که داوران جشــنواره ها توجه زیادی 
به قابلیت های ادبی آثار دارند، گفت: من در جشــنواره های مختلفی 
از جمله همین جشــنواره بین المللی شعر فجر داوری کرده ام. در هر 
جایزه یا جشنواره ای شاهد بوده ام که همکارانم در امر داوری به همه 

جنبه های ارزشی لازم برای یک کتاب توجه داشتند.

سایه برین
دبیر سرویس فرهنگ و اجتماعی

تلاش آمریکا برای ممانعت از دسترسی مردم این 
کشور به فناوری های فرهنگی اجتماعی و اقتصادی 
ساخته بزرگترین رقیبش در جهان، چین، همچنان 
ادامه دارد و گره کور نحوه برخورد با اپلیکیشن تیک 
تــاک )tik tok( در ایــن کشــور هنوز باز نشده اســت. 
امروز آمریکا درگیر یک مشکل بزرگتر هم شده و آن 
هم هوش مصنوعی دیپ سیک )deepseek( است. 
گســترش ابزار هــای هــوش مصنوعــی کــه در آن ها 
ارتباط مستقیم با مخاطب برقرار می شود و توانایی 
پاسخگویی به سؤالات و ساختن جلوه های بصری و 
انواع فرمول ها و طراحی ها را نیز دارا هســتند علاوه 
بــر داشــتن جذابیت فــراوان، ســود هنگفتــی را هم 
نصیب کشور های سازنده می کند و همین امر باعث 
شــده کــه اکثریــت کشــور های پیشــرفته نســبت بــه 
 chat( ساخت آن ها وسوســه شوند. چت جی پی تی
GPT( که تا همین امروز گوی ســبقت را نســبت به 
ســایر ابزار هــای هــوش مصنوعــی ایــن چنینــی از 
همتایــان خــود ربــوده بــود، بــه گونــه ای که هــرگاه 
کشــوری مبادرت به ســاخت این ابزار ها می کرد نام 
دوم چت جی پی تی را بر روی آن می نهاد، امروز در 
برابر دیپ ســیک تسلیم شده اســت به جز آمریکا، 
بعضی از کشــور های جهان هم نســبت بــه فناوری 
پیشــرفته و اطلاعات گســترده در این ابزار احساس 
خطر کرده و دسترسی به آن را در کشور خود محدود 
کردند. از جمله این کشــور ها می توان کره جنوبی را 

نام برد.
بــه گــزارش خبرگــزاری دانشــجو، وزارت صنعــت 
کــره جنوبی به طــور موقت دسترســی کارکنان خود 
به هــوش مصنوعــی شــرکت چینی دیپ ســیک را 
بــه دلیــل نگرانی های امنیتی مســدود کرده اســت. 

مقامــات اعــلام کردند کــه دولت ایــن کشــور از روز 
سه شــنبه بــه وزارتخانه هــا و ســازمان های دولتــی 
هشــدار داده است که در اســتفاده از خدمات هوش 
مصنوعــی، از جمله دیپ ســیک و چت جی پی تی 

احتیاط کنند.
شــرکت دولتی کره هیدرو و نیروگاه هســته ای اعلام 
کرد: اســتفاده از خدمــات هوش مصنوعی از جمله 

دیپ سیک را از اوایل این ماه مسدود کرده است.
وزارت دفــاع نیــز دسترســی بــه دیــپ ســیک را در 
رایانه های مورد استفاده نظامی مسدود کرده است.

عــلاوه بر ایــن، وزارت امــور خارجه کــره جنوبی نیز 
دسترســی به ایــن ســرویس را در رایانه هایــی که به 
محــدود  می شــوند،  متصــل  خارجــی   شــبکه های 
کرده اســت. این اقــدام کره جنوبــی در حالی انجام 
شده که برخی کشور های دیگر نیز محدودیت هایی 
بــر این شــرکت چینــی اعمــال کرده اند. اســترالیا و 
تایوان این هفته دیپ ســیک را از تمام دستگاه های 
دولتــی بــه دلیــل نگرانی هــای امنیتی منــع کردند. 
همچنین، ســازمان حفاظت از داده های ایتالیا ماه 
گذشــته از دیپ سیک خواست تا فعالیت چت بات 
خود را در این کشور متوقف کند. دولت های دیگری 
از جمله هند و برخی کشور های اروپایی نیز در حال 

بررسی پیامد های استفاده از دیپ سیک هستند.
از دیگــر تأثیــرات دیپ ســیک می تــوان گفت گوگل 
آپدیت هایــی را بــرای خانــواده محصــولات هــوش 
مصنوعــی جمینــی از جملــه یــک خــط محصــول 
جدید با قیمتی که قادر به رقابت با مدل های هوش 
مصنوعــی ارزان قیمــت ماننــد دیــپ ســیک چین 

است را اعلام کرد.
بــه گــزارش خبرگــزاری مهر به نقــل از رؤیتــرز، این 
شــرکت بــزرگ فناوری چند نســخه از جمینــی را با 
قیمت هــا و عملکــرد متفــاوت ارائه می کنــد. گوگل 
هــم اکنون یک نســخه ســبک هــوش مصنوعی به 
نــام Flash را ارائه کرده اما مــدل Flash Lite آن نیز 

ارزان تر است.
گــوگل نســخه جمینــی ۲. ۰ فلــش را بــرای عمــوم 

عرضه کرد. البته این مدل دردسامبر ۲۰۲۴ میلادی 
برای توسعه دهندگان ارائه شده بود. همچنین این 
شرکت نسخه فلش لایت را راه اندازی و یک نسخه 
جدیــد از مــدل هــوش مصنوعی پرو کــه در مراحل 

آزمایشی است نیز ارائه کرد.
گــوگل پس از دریافــت بازخورد های مثبــت در باره 
نســخه 1. ۵ فلش، مدل فلش لایــت را عرضه کرد. 
جمینی ۲. ۰ فلش پر هزینه تر از نســخه های پیشین 
خــود اســت. پس از عرضــه مدل هــوش مصنوعی 
دیپ ســیک چین بــا قیمتــی ارزان، هزینه توســعه 
مــدل هوش مصنوعــی و همچنین هزینه اســتفاده 
موشــکافی  تحــت  اخیــر  هفته هــای  در  آن هــا  از 

سرمایه گذاران بوده است.
هرچنــد توســعه دهندگان در شــرکت های هــوش 
مصنوعــی آمریکایی مدعی هســتند کل هزینه این 
سیســتم احتمالاً بیشتر بوده اســت، با این وجود در 
جلســه های مربوط به درآمد شــرکت های آلفابت، 
مایکرؤســافت و متا سؤالاتی از سوی سرمایه گذاران 
ایجاد کرد. این در حالی است که همه این شرکت ها 
نشــان دادند همچنان در این حوزه ســرمایه گذاری 

کلان انجام می دهند.
ســهام آلفابــت روز ســه شــنبه بــه دلیــل بدبینــی 
سرمایه گذاران درباره افزایش هزینه های سرمایه ای 

باکاهش ارزش روبرو شد.
بــه طــور کلــی باید گفــت گرفتــار شــدن آمریــکا در 
گرداب نفوذ فناوری های ارتباطی و اجتماعی چین 
به نوعی شکســت پروژه مقابله بــا تهاجم فرهنگی 
از طریــق ابــزار محدودیــت و ممنوعیت دسترســی 
را اثبــات خواهــد کــرد. به اصطــلاح عامیانــه امروز 
اگــر آمریــکا درب را ببندد، ابزار های چیــن از پنجره 
وارد این کشــور خواهند شد. مردم آمریکا نسبت به 
فناوری های چینی تمایل نشان داده اند و این نتیجه 
مواجهــه غیراصولی دولتمردان این کشــور در برابر 
یک فناوری تازه اســت. پر واضح اســت که شکست 
چنین شــیوه ای در تمام کشور ها محتوم و غیر قابل 

انکار است.

فرهنگ و اجتماعی

J O M L E H

سینمــا

)deepseek( ابزار هوش مصنوعی دیپ سیک 
 بر چت جی پی تی )chat GPT( فائق آمده است؛

آمریکا و تهاجم فرهنگی چین

محمد عمرانی 
عضو انجمن منتقدان و نویسندگان سینمایی

روز چهــارم جشــنواره فجر در ســانس اول فیلــم »لولی« 
بــه کارگردانی رضــا فرهمند، در ســانس دوم انیمیشــن 
»ژولیت و شــاه« به کارگردانی اشــکان رهگذر، در سانس 
سوم، فیلم »شمال از جنوب غربی« به کارگردانی حمید 
زرگرنژاد و در سانس چهارم نیز فیلم »چشم بادومی« به 

کارگردانی ابراهیم امینی به نمایش درآمد.
روز چهــارم جشــنواره فیلــم فجر مزین به یــاد جاویدنام 
فریــدون شــهبازیان بــود کــه بــرای بســیاری از فیلم های 
سینمایی ایران موسیقی ساخته و با نواهایی دلنشین این 

آثار را درخاطره جمعی مردم ایران ماندگار کرده است.
موضــوع دیگــر اینکــه پــس از گذشــت ســه روز انتقــاد و 
اعتراض  اهالی رسانه نسبت به اعلام نشدن زمان شروع 
فیلم ها و نشســت های مطبوعاتــی، از روز چهارم، بخش 

اطلاعات سینمای رسانه فعال شد.
»ژولیت و شاه« و بهداد و شاکری 

و امــا، انیمیشــن »ژولیت و شــاه« بــه کارگردانی اشــکان 
رهگــذر، علاوه بر جذابیت های بصری، داســتان تاریخی 
جالبی را هم روایت می کند که دردوران ناصرالدین شــاه 
و سلســله قاجاریــه می گذرد، دراین فیلم انیمیشــن قرار 
اســت یک نمایشــنامه نویس به همراه بازیگری خارجی 
نمایشــنامه »رومئو و ژولیت« اثر ویلیام شکســپیررا اجرا 
کنند. از نــکات ویژه این فیلم گویندگی و خوانندگی غزل 
شــاکری و حامد بهداد درآن است، آن ها پیش از نمایش 
فیلم در فتوکال حضور داشتند اما درنشست مطبوعاتی 

فیلم شرکت نکردند.
دیگــر فیلم هــای روز چهــارم »لولی«، »شــمال از جنوب 
غربــی« و »چشــم بادومــی« بودند، که متأســفانه موفق 
به دیــدن »لولی« نشــدم. ایــن فیلم اولین ســاخته بلند 
رضــا فرهمند اســت کــه قبلًا مســتند معــروف »زنانی با 
گوشواره های باروتی« را ساخته بود. به گفته دوستم بیژن 
بخشــی، این فیلم در برقراری ارتبــاط با مخاطب موفق 
نبــوده و بــه ســوالات و ابهام هــای بــه وجود آمده پاســخ 
درخوری نداده است و شاید همین ویژگی ها موجب شد 
که منتقدان و حتی ســازندگان »لولــی« این فیلم را اثری 

هنری و روشنفکرانه تلقی کنند.
 جنجال در نشست خبری 

»شــمال از جنوب غربی« داســتانی مشــابه فیلــم »بازی 
خونی« داشــت که البته کارگردانش این تشــابه را ردکرد. 
این فیلم که به یک ماجرای واقعی از ســال های دهه ۶۰ 
اشاره دارد، یک شگفتی هم داشت؛ اینکه علی دهکردی 
 پس از هشــت ســال نقشــی تــازه و البتــه کوتاه درســینما

 بــازی کرد.درنشســت خبری »شــمال از جنــوب غربی« 

امیررضــا دلاوری از حــذف بی دلیل نقش خــود درفیلم 
شــکایت کرد و گفت: وقتی این فیلمنامه به من پیشنهاد 
شــد یک کاراکتر متفاوت بود که مشکلاتی هم داشت اما 
باتوجــه به صحبت هایی که داشــتیم بــه نتیجه مطلوبی 
رســیدیم. من به خاطر مشــکلاتی که در پشت صحنه به 
وجــود آمد و نوبــت قرارداد بعــدی که داشــتم، دیرکلید 
خــورد، متاســفانه به نتیجــه مطلوب نرســیدیم و مجبور 
شدند من را ابتدای کار بکشند، و..... خوشبختانه، مناقشه 
بیــن حمیــد زرگر نــژاد و دلاوری با وســاطت امیــر آقایی 

پایان یافت.
تماشــای »شــمال از جنوب غربی« در چند قدمی قهرمان 

داستان 
نکتــه دیگــر اینکه شــباهت نام فیلــم» شــمال از جنوب 
آلفــرد هیچــکاک یعنــی  بــه شاهکارکلاســیک  غربــی« 
»شمال از شمال غربی« از همان ابتدا توجه ها را به خود 
جلب و زمینه ساز نقد و نظرهای متعددی درباره این دو 
فیلم شــد، اما به گفته  زرگرنژاد، این شــباهت تنها در نام 
بوده و فیلم او اثری مستقل و با هویتی کاملًا ایرانی است. 
یکی دیگر از نکات قابل توجه، مضمون سیاســی و اکشن 

فیلم است.
فیلمســاز تــلاش کــرده تــا بــا روایتــی مهیج، یــک واقعه 
تاریخــی از دوران دفــاع مقــدس را با نگاهــی به فعالیت 
برخــی گروهک هــا، از جمله ســازمان مجاهدیــن روایت 
کند. پیش بینی می شود این فیلم به دلیل موضوع خاص 
و ترکیــب بازیگرانش، یکی از آثار مــورد توجه منتقدان و 

مخاطبان جشنواره امسال باشد.
داستان فیلم درباره تلاش رژیم بعث عراق برای انجام 
یک عملیــات خرابکارانه در داخل خاک ایران و شــمال 
کشــور اســت. کامیونی پــر از مواد منفجــره از عــراق وارد 
ایران می شود، اما در جریان تعقیب و مراقبت گم شده و 

تنش های بسیاری را به دنبال دارد.
به قــول داوود رســولیان بازیگــر و مدیــر جلوه هــای ویژه، 
حضــور بازیگرانــی چــون مصطفی زمانــی، امیــر آقایی، 
بهناز جعفری، علی دهکردی و مهدی زمین پرداز درکنار 
ســیامک صفــری، خاطــره اســدی و رضا توکلــی ترکیبی 

چشمگیر از بازیگران توانمند است. 
 مصطفــی زمانی که عمومــاً به عنــوان بازیگر نقش های 
دراماتیــک شــناخته می شــود، در ایــن فیلــم اکشــن بــه 
عنــوان یکــی از شــخصیت های کلیدی داســتان) مهدی 
محمدی فــرد( حضــور دارد، ضمــن آنکــه امیــر آقایــی 
 و بهنــاز جعفــری در کنــار او نقشــی اساســی در پیشــبرد 

داستان دارند.
بعــد از تماشــای فیلم »شــمال از جنوب غربــی« در کنار 
اســتاد داوود رســولیان و هنــگام خــارج شــدن از ســالن 
سینما، ازگفتگو و عکس انداختن مدیر یکی از سایت های 

ســینمایی بــا یکــی دیگــر از تماشــاگران داخــل ســالن، 
متوجه شــدم کــه قهرمان داســتان فیلم یعنــی »مهدی 
محمدی فــرد« چنــد ردیــف آن طرف تــر از مــا، درکنــار 

اعضای خانواده اش بیننده فیلم بوده است.
فرصت را غنیمت شمرده و ضمن گپ و گفتی کوتاه، قول 
یک مصاحبه مفصل در زمینــه ماجرای محوری فیلم و 
مــوارد مــورد علاقه را برای انتشــار در روزنامه »جمله« از 

این مدیر لایق مازندرانی گرفتم.
»چشم بادومی« و تقابل سنت و مدرنیته 

»چشــم بادومی« اولین تجربه کارگردانی ابراهیم امینی 
اســت که توجهــات زیادی را بــه خود جلب کــرد. این اثر 
داســتان دختــر1۶ ســاله ای از شــیراز را روایــت می کند که 
در دنیــای پرزرق و برق کی پاپ غرق شــده و رؤیای دیدار 
بــا خواننــده محبــوب کــره ای خــود را در ســر دارد. ایــن 
داســتان نه تنها بــه چالش هــای نوجوانــان در مواجهه با 
پدیده های فرهنگی جهانــی می پردازد، بلکه به تأثیرات 
ایــن مواجهه بر روابط خانوادگی و هویت فرهنگی نســل 
جوان اشــاره دارد. در »چشــم بادومی«، مائــده با رؤیای 
حضــور در ســئول و شــرکت در یک مســابقه کی پــاپ، با 
مخالفت هــای مادرش مواجه می شــود. این تقابل میان 
آرزوهای فردی و هویت فرهنگی، در کانون داســتان قرار 
دارد و تصویــری از چالش های نســل امروز ایــران را ارائه 
می دهــد که با جهانی شــدن و پدیده های فرهنگی جدید 
روبه روســت. فیلــم به خوبــی نشــان می دهد کــه چگونه 
نوجوانان با جذابیت های دنیای مدرن درگیر می شوند و 
این درگیری ها چطور به روابط شخصی و خانوادگی شان 

تأثیر می گذارد.
ابراهیم امینی با انتخاب بازیگران شناخته شده و نوظهور، 
ترکیبی از جوانی و تجربه را در فیلم به نمایش می گذارد. 
ســاره بیات پس از ســه ســال دوری از ســینما، بازگشــتی 
پرقدرت به نمایش گذاشــته اســت و مهدی هاشمی نیز 
در قالبــی اجتماعــی و متفــاوت از کارهــای پیشــین خود 
درخشیده است. فیلم به طور غیرمستقیم با نشان دادن 
نگرانی های مادر مائده، به بحران های هویتی نسل جدید 
در مواجهــه با دنیای مدرن اشــاره می کنــد. این پردازش 
دقیق از مســائل اجتماعی و خانوادگی »چشم بادومی« 
را به فیلمی متفاوت و مهم در ســینمای اجتماعی ایران 

تبدیل کرده است.
از  نمایــی  و  اجتماعــی  درام  یــک  بادومــی«  »چشــم 
چالش هــای فرهنگی نســل جــوان در دنیای امــروز را به 
نمایــش می گذارد. به قول اســتاد داوود رســولیان بازیگر 
و مدیــر جلوه هــای ویژه که با هــم به تماشــای این فیلم 
نشســتیم، ایــن اثرکه نقطه عطفــی درکارنامــه حرفه ای 
امینی است، از لحاظ مضمون و محتوا یکی از فیلم های 

تأثیرگذار جشنواره امسال شناخته می شود.

گزارش »جملـــه« از جشنواره فیلم فجر؛

دیدار با قهرمان داستان شمال از جنوب غربی 
در سالن سینما
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مدیرعامــل راه آهــن گفــت: در تــلاش هســتیم تا در ســال 
آینــده 1۵ قطــار با کیفیت بــالا و در وضعیــت قابل قبول به 

شرکت های حمل و نقلی اضافه شوند.
جبارعلــی ذاکــری معــاون وزیــر و مدیرعامــل شــرکت راه 
آهــن جمهوری اســلامی ایــران در کنگره جهادی شــهدای 
راه آهــن جمهوری اســلامی ایران به اضافه شــدن ۳1 واگن 
مســافری در ایــام دهــه فجر کــه عمومــاً در قطار هــای پنج 
ســتاره استفاده می شود، اشاره کرد و گفت: هفته گذشته نیز 
اولین قطار پنج ســتاره خاوران-تبریز-مشــهد را راه اندازی 
کردیم و در دو هفته آینده، دومین و سومین قطار از مبادی 
 همدان و کرمانشــاه به همت بخش خصوصی وارد ناوگان 

خواهند شد.

وی افــزود: در تــلاش هســتیم تا در ســال آینــده 1۵ قطار با 
کیفیــت بالا و در وضعیت قابل قبول به شــرکت های حمل 

و نقلی اضافه شوند.
مدیرعامــل راه آهن از حمایت رئیس جمهــوری و وزیر راه 
و شهرســازی نســبت به این اقدامات خبر داد و گفت: سال 
آینــده ســال خوبــی بــرای راه آهن اســت و بــا حمایت های 
جــدی از راه آهــن برنامه ریزی شــده تا پایــان برنامه هفتم 
این برنامه ها محقق شــود و در ســال های آینده موضوعات 

دیگری در دستور کار راه آهن قرار گیرد.
وی در حاشــیه برگزاری کنگره جهادی شــهدای راه آهن که 
با حضور فرزانه صادق وزیر راه و شهرســازی در ســاختمان 
شــرکت راه آهــن برگــزار شــد؛ در جمــع خبرنــگاران اظهار 

کــرد: طــی ۴ ماه گذشــته 1۶ دســتگاه لکوموتیو نو که شــامل 
تولیــد داخــل و تعــدادی لکوموتیــو مونتاژ شــده بــه همراه 
تعدادی لکوموتیو بازســازی شــده در داخل کشور به چرخه 
بهره برداری وارد شده و مجموع لکوموتیو های ناوگان حمل 

و نقل ریلی کشور به ۵۴۵ دستگاه رسیده است.
وی افــزود: باتوجــه بــه تخصیص هــا و برنامه ریــزی بــرای 
تعمیــرات لکوموتیو هــا پیش بینی شــده اســت، ظرف یک 
ســال آینده روند فعلی ادامه یابــد و هر هفته یک لکوموتیو 

بازسازی شده وارد چرخه بهره برداری شود.
مدیرعامــل راه آهــن بیــان کــرد: در حــال حاضــر حــدود 
۳۰ لکوموتیــو بــاری در بخــش مســافری فعالیــت می کنند 
و امیدواریم در آینده نزدیک شــاهد فعالیت لکوموتیو های 

بیشتری در بخش حمل و نقل بار ریلی باشیم.
ذاکــری در ادامــه بــه نحــوه نرخ گــذاری قیمت بلیــت قطار 
تهــران-وان اشــاره کــرد و گفت: پیــش فروش بلیــت قطار 
تهــران-وان در بازه زمانی یک ماهه اســت و نرخ بلیت این 

قطار مسافربری در هر نوبت ثابت و البته ریالی است.
وی افزود: شرکت حمل و نقل ریلی رجا برای قیمت بلیت 
قطار تهران-وان پیشــنهاد خود را مطرح کرده اســت که در 
هفته آینده و در جلسه هیأت مدیره شرکت راه آهن بررسی 

می شود.
مدیرعامــل راه آهــن گفت: بــرای رفــاه حال مســافران این 
قطار قیمت مناسبی در نظر گرفته می شود تا با 1۰۰ درصد 

ظرفیت و ضریب اشغال راهی مقصد شود.

مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران:

هر هفته یک لوکوموتیو بازسازی شده بهره برداری خواهد شد

راه آهن

راه و مسکن

جهــادی  کنگــره  در  شهرســازی  و  راه  وزیــر 
شهدای راه آهن گفت: طی چند ماه گذشته 
۴۰ لکومتیو، ۳1 واگن مسافری و ۳8۳ واگن 
باری به ناوگان اضافه شــده است که باعث 
توسعه ترانزیت و کاهش مصرف سوخت 

و ذخیره سازی انرژی می شود.
فرزانه صادق در کنگره جهادی شهدای 
راه آهــن کــه بــه میزبانی شــرکت راه 
ایــران  اســلامی  جمهــوری  آهــن 
اظهار کــرد: راه آهــن در دوران 
فقــط  تحمیلــی،  جنــگ 
مســیر حمــل و نقل 
اســت  نبــوده 
اصالت  بلکــه 
و هویتی بود 
کــه اعــزام 

رزمندگان و ســرداران رشــیدی همچون سردار فضلی، 
ســردار ســیدی، ســردار کوثری، ســردار احمدلو و ســایر 
بزرگــواران بوده اســت کــه در جمــع ما حضــور دارند و 
میدان راه آهن در در وان جنگ تحمیلی، محل حضور 
مــادران، فرزندان و همســرانی بوده اســت که نظاره گر 
اعــزام پســران، بــرادران شــوهران و پدرانشــان بودند و 

آن ها را بدرقه می کردند.
وی افــزود: خطوط ریلی که اهواز و اندیمشــک و پادگان 
دوکوهــه را بــه یاد مــا میانــدازد و ماننــد مویریگ هایی 
بودنــد که به قلبــی که در خوزســتان و جبهه های غرب 

کشور می تپید وصل می شدند.
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه ریل و راه آهن یکی از 
مهمترین سیاست های مورد پیگیری در این وزارتخانه 
اســت، خاطرنشــان کرد: رهبری تأکید بســیار زیادی بر 
توســعه کریدور های ریلی دارند و ما نیز در حوزه حمل 
و نقل ریلی به دنبال افزایش مســیر های ریلی و اتصال 
آن ها به مرز ها هســتیم. زیــرا معتقدیم مفهوم کریدور 
اتصــال مرزی بــه مرز دیگر اســت، همچنیــن تجهیز و 
نوســازی ناوگان پیر و خســته ریلی کشــور نیز در دستور 
کار قــرار گرفتــه اســت و آغــوش راه آهــن بــرای بخش 

خصوصی باز است.
صــادق تصریح کرد: بــه جد پیگیر اتصال شــلمچه به 
بصره هســتیم. اگرچه کریــدور جاده ای از بنــدر گواتر تا 
شلمچه وجود دارد، اما در زمینه کریدور ریلی، نوسازی 
راه آهن شــلمچه در دستور کار قرار دارد و اربعین سال 

بعد این پروژه به سرانجام می رسد.
وی علــت اصلی تأکیــد و تلاش برای تکمیــل راه آهن 
موقعیــت  گفــت:  و  کــرد  تشــریح  را  شــلمچه-بصره 

کــه  می کنــد  پیــدا  مفهــوم  وقتــی  ایــران  ژئوپلیتیــک 
کریدور هــای مــا از مرز ها فراتر برود. هرچــه ارتباط ما با 
کشــور های همسایه بیشتر باشد، به طور قطع توسعه و 

بالندگی بیشتری برای کشور رقم خواهد خورد.
وزیر راه و شهرسازی بر بهسازی و بهینه سازی ایستگاه های 
راه آهن و مســیری که به ایستگاه می رسد و نیز استفاده 
از قطار برای جانبازان و معلولین تأکید کرد و گفت: راه 
آهــن باید بهتریــن خدمات را به جانبــازان و معلولین 
ارائــه دهد و ظــرف مدت یک ســال باید ایــن اتفاق در 
سراســر کشــور رخ دهــد. این شــهر و تمام آنچــه در آن 
وجــود دارد باید دســترس پذیر برای همه افراد جامعه 

باشد.
صــادق بــا تأکیــد بــر اینکــه بیــان اخبــار خــوب باعــث 
دلگرمــی و امیــدواری مــردم می شــود، گفت: اگــر کم و 
کســری و محدودیتــی داریــم از تــلاش و جهاد خســته 
نمی شــویم. زیــرا پــدران و بــرادران ما خســتگی ناپذیر 
بودنــد و بــا وحدت کلمــه ای که امــام خمینــی )ره( بر 
روی آن تأکیــد داشــته اند، در همــه برهه ها جنگیده اند 
که امروز ســرافرازانه شــاهد جایگاه رفیع کشور در همه 

عرصه ها هستیم.
وی یــادآور شــد: طی چنــد مــاه گذشــته ۴۰ لکومتیو به 
مــدار ریلی اضافه شــده اســت و خوشــبختانه ۳1 واگن 
مســافری و ۳8۳ واگــن باری به ناوگان اضافه شــده که 
باعــث توســعه ترانزیــت و کاهــش مصرف ســوخت و 

ذخیره سازی انرژی می شود.
گفتنــی اســت در پایــان ایــن مراســم از پوســتر کنگــره 
جهادی شهدای راه آهن با حضور وزیر راه و شهرسازی 

و همسر شهید نوری رونمایی شد.

 اخبــــار  

به مناسبت دهه فجر انجام می شود؛

افتتاح بیش از ۳ هزار واحد 
مسکونی در شهر های جدید

   شــهرام ملکــی، معــاون وزیــر راه و شهرســازی و 
مدیرعامــل شــرکت عمــران شــهر های جدید در 
گفت وگــو بــا خبرنــگار پایــگاه خبــری وزارت راه و 
شهرســازی از افتتاح ۳ هزار و 8۴1 واحد مسکونی 
۳۵ پــروژه زیربنایی و روبنایی در شــهر های جدید 

کشور همزمان با دهه مبارک فجر خبر داد.
وی با اشــاره به اهمیت این پروژه ها در توســعه و بهبود کیفیت زندگی 
در شــهر های جدید، گفت: به مناســبت دهه فجر، شــاهد بهره برداری 
از یک هزار و ۷۹۶ واحد مســکونی در قالب طرح نهضت ملی مســکن 
و ۲ هــزار و ۴۵ واحد در چارچوب پروژه های مســکن مهر خواهیم بود. 
ایــن پروژه ها با مجمــوع اعتباری بالغ بر 1۲ هــزار و ۹۲۹ میلیارد تومان 
در شهر های جدیدی از جمله پردیس، پرند، سهند، مهاجران، صدرا، 

فولادشهر، گلبهار و مهستان به بهره برداری می رسد.

افتتاح پروژه های زیربنایی و روبنایی در شهر های جدید
ملکــی همچنیــن از افتتاح ۳۵ پــروژه زیربنایی و روبنایی در شــهر های 
جدیــد بــا اعتبــار 1۲۵۹ میلیارد تومــان خبــر داد و افزود: ایــن پروژه ها 
شــامل احــداث مــدارس، مســاجد، مراکــز ورزشــی، تصفیه خانه های 
فاضلاب، مراکز کارآفرینی، پارک ها، پل ها و روشــنایی معابر اســت که 
نقش مؤثری در بهبود زیرســاخت های شــهری و افزایش رفاه ساکنان 

شهر های جدید خواهند داشت.

جزئیات پروژه های افتتاحی در شهر های جدید
بــر اســاس اعــلام مدیرعامل شــرکت عمــران شــهر های جدیــد، این 
پروژه ها در شهر های مختلف شامل احداث دیوار حائل زیرگذر ورودی 
شــهر، اجرای تصفیه خانه فاضلاب، احداث پــد هلیکوپتر اورژانس در 
شــهر جدید امیرکبیر، افتتاح چندین پارک محله ای، مدرسه 1۲ کلاسه 
شــهید رئیسی و 1۷۶ واحد مسکونی اندیشــه در شهر جدید بهارستان، 
مــدارس 1۲ کلاســه، مراکــز کارآفرینی، مســاجد، آماده ســازی معابر و 

واحد های مسکونی- تجاری در شهر جدید فولادشهر است.
احداث مدارس، مجتمع های ورزشــی، پارک ، پل بلــوار امام رضا )ع( 
و مجتمع تجاری در شــهر جدید گلبهار، پارک و فاز دوم آرامســتان در 
شــهر جدید پرند، عملیات روشــنایی خیابان ها و معابر در شهر جدید 
مهســتان، آماده سازی ســایت های مســکن نهضت ملی و اجرای باند 
شــمالی مســیر فاز یک به چهار در شــهر جدید سهند، ایجاد مجموعه 
ورزشی روباز، فاز دوم پارک خطی، فاز دوم مدرسه نیمه ساخته محله 
۳ در شــهر جدید شیرین شــهر، آماده ســازی ۹۳ هکتار اراضی در شهر 
جدید علوی، تکمیل، تجهیز سالن آمفی تئاتر، راه اندازی پست برق در 
شــهر جدید رامشار و و پروژه خط انتقال آب در شهر جدید تیس نیز از 
دیگر پروژه هاست. ملکی در پایان ضمن تأکید بر نقش این پروژه ها در 
افزایش کیفیت زندگی و توسعه پایدار شهر های جدید، ابراز امیدواری 
کرد که این اقدامات گامی مؤثر در جهت تحقق اهداف دولت در حوزه 

مسکن و شهرسازی باشد.

  مدیر بنادر و دریانوردی شهید باهنر و شرق 
هرمزگان:

 ایجاد خط آهن در مکران 
ضروری است

    مدیر بنادر و دریانوردی شهید باهنر و شرق هرمزگان 
گفت: توسعه خط ریلی به جاسک و منطقه مکران 
می توانــد مســیر صــادرات کالا از ایران بــه عمان را 

تسهیل کرده و باعث تسریع آن شود.
حمیدرضا محمدحسینی تختی در بازدید نماینده 
رئیس جمهــور از بنــدر جاســک اظهــار کــرد: بنــدر 

جاسک با عملکرد بیش از ۳۵۰ هزار تن در حال انجام فعالیت است.
وی افزود: بندر جاسک در سال گذشته موفق شده با ثبت ۳8۰ هزار تن، 
۳۲ درصد بیشتر از ظرفیت اسمی خود که ۲۵۰ هزار تن بوده، عملکرد 

داشته باشد.
مدیــر بنادر و دریانوردی شــهید باهنر و شــرق هرمــزگان گفت: ظرفیت 
اســمی این بندر ۲۵۰ هزار تن بوده اما بیش از ظرفیت اســمی فعالیت 
دارد. محمد حســینی تختی گفت: بندر جاســک به عنوان یکی از بنادر 
مهــم منطقه مکران با قرارگیــری در نزدیک ترین فاصله بــه عمان، در 

صدد ظرفیت سازی و جذب حداکثری است.
وی در ادامه با بیان اینکه توســعه خط ریلی به جاســک می تواند مســیر 
صادرات کالا از ایران به عمان را تســهیل کرده و باعث تســریع آن شود، 
اظهــار کــرد: ۲۵ درصد بازار تره بار عمان از طریق ایران تأمین می شــود 
و همچنین بخش بزرگی از عملیاتی که درگذشــته در بندر شــهید باهنر 

انجام می شد، درحال حاضر از طریق بندر جاسک صادر می شود.
محمدامین امانــی، رئیــس اداره بنــادر و دریانوردی جاســک نیز دراین 
بازدید اظهار کرد: اســتقرار شــناور آتشخوار برای ایمنی، نصب دو پست 
اســکله شناورو بهسازی محوطه های عملیاتی بندر جاسک نیز ازجمله 

اقدامات صورت گرفته برای ارتقای ایمنی بندر جاسک بوده است.
وی افزود: موقعیت ویژه بندر جاسک و نزدیکی به بنادر مهم عمان، بر 
اهمیت این بندر افزوده و می توان چشــم انداز خوبی را برای آن متصور 

باشیم.
گفتنی اســت، در این بازدید اســتاندار هرمــزگان و فرمانده منطقه دوم 
دریایــی ولایــت ارتش جمهــوری اســلامی و جمعی دیگر از مســئولین 

شهرستان جاسک نیز حضور داشتند.

افتتاح و بهره برداری از ۱۶ پروژه 
بازآفرینی شهری در سراسر کشور

    عبدالرضا گلپایگانی معاون وزیر راه و شهرســازی و 
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران در آئین 
افتتاح این پروژه ها، گفت: در استان قزوین معادل 
۲. ۷ همــت برای اجــرای پروژه های بــاز آفرینی در 
ســطح محلات هــدف بازآفرینــی شــهری از قبیل 
احــداث جاده هــای روســتایی، بهســازی جاده های 
 شــهری، ســاخت ســه بــاب خدمــات رفاهــی و ســاختمان اداری هزینه

 شده است.
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: شرکت بازآفرینی شهری ایران افتخار 
دارد بــه نمایندگــی از دولت چهاردهــم و وزارت راه و شهرســازی، برای 
تعادل بخشــی به توســعه در مقیاس کشــور به اســکان های غیررسمی 
) حاشــیه نشــینی(، بافت های فرســوده و بافت های تاریخی کــه از روند 

توسعه بازمانده اند؛ تلاش های جدیدی را پایه ریزی کند.
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران با بیان اینکه اجرای پروژه های 
خدماتی، آموزشــی در بافت های ناکارآمد شــهری در دستور کار شرکت 
بازآفرینی شــهری ایران اســت، اظهارکرد: دبســتان 1۲ کلاســه دخترانه 
و پســرانه در محله فردوس از مناطق حاشــیه نشینی شهر آبیک استان 
قزوین به عنوان پروژه پایلوت افتتاح شد، این محله ۳۰۰۰ نفر جمعیت 
دارد؛ ایــن مدرســه بــا کمک شــرکت بازآفرینی شــهری ایران، ســازمان 

نوسازی مدارس و خیرین ساخته شده است.
ایــن  معــاون وزیــر راه و شهرســازی شــور و شــعف دانش آمــوزان در 
مدرســه را یکــی از نکات مثبــت این افتتاح در اســتان قزوین دانســت و 
اظهارکرد: امیدوارم این مدرســه و همه مدارسی که در محلات ناکارآمد 
شــهری ســاخته می شــوند، بنیان توانمندســازی مردم را فراهم کنند و 

درآینده نزدیک هیچ محله دور افتاده از توسعه شهری نداشته باشیم.

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن:

ما در دستگاه های اجرایی نیاز به افراد پرتوان 
و پرتلاش و با انرژی داریم

مسکن

در  مســکن  و  زمیــن  ملــی  ســازمان  مدیرعامــل 
نشســت هم اندیشــی کارکنان، رابطان و مســئولان 
ســازمان های  و  شهرســازی  و  راه  وزارت  گزینــش 
تابعــه آن، گفــت: مهم ترین وظیفه شــما انتخاب 

افراد اصلح برای رفع دغدغه های مردم است.
و گســتردگی  اهمیــت  بــه  اشــاره  بــا  نبیــان  علــی 
ماموریت هــا و وظایــف وزارت راه و شهرســازی و 
دســتگاه های تابعه آن، افزود: ما در دســتگاه های 
اجرایــی نیاز به افــراد پرتوان و پرتــلاش و با انرژی 
داریــم و شــما با انتخــاب افــراد اصلــح می توانید 
اتفاقــات مفیــد و مؤثــری را بــرای رفــع مشــکلات 

مردم رقم بزنید.
کارکنــان  وظیفــه  شهرســازی  و  راه  وزیــر  معــاون 
گزینــش را خطیــر و حســاس عنــوان کــرد و اظهار 
داشــت: تلاش شما باید بر جذب حداکثری و دفع 
حداقلــی افراد با گرایشــات و دیدگاه های متفاوت 

باشد.
وی در پایــان بــا اشــاره بــه اینکــه نیــروی انســانی 
بزرگترین سرمایه هر ســازمانی است، خاطرنشان 
کــرد: تذکــرات بــه موقــع شــما بــه مدیــران ارشــد 
سازمان ها می تواند نقش مهمی در حل مشکلات 

داشته باشد.

گفتنی اســت نشست هم اندیشی کارکنان، رابطان 
و  شهرســازی  و  راه  وزارت  گزینــش  مســئولان  و 
ســازمان های تابعه آن بــه میزبانی ســازمان ملی 

زمین و مسکن برگزار شد.

تا پایان سال انجام خواهد شد؛

کلنگ زنی نیروگاه خورشیدی و پارکینگ های 
طبقاتی در فرودگاه امام )ره(

سعید چلندری در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری وزارت 
راه و شهرســازی ضمن اشاره به افتتاح و بهره برداری از ۳۰ 
پروژه با هزینه بالغ بر ۲ همت در دهه مبارک فجر امسال به 
تشــریح پروژه های کلنگ زنی شهر فرودگاهی امام خمینی 
)ره( در ایــام الله دهه مبارک فجر پرداخت و اظهار کرد: در 
دولــت چهاردهم تا کنــون ۲۵ همت پروژه ســرمایه گذاری 
در شــهر فرودگاهی نهایی شده اســت که یکی از مهم ترین 
پروژه ها احداث مرکز لجســتیک بار )مگاترمینال( است که 
با توجه به چشم انداز دستیابی به جایگاه هاب اول منطقه 
در بــار هوایــی، در روند اجــرای برنامه ریزی انجام شــده به 

جایگاه رفیعی دست خواهیم یافت.
وی افــزود: ترمینال هــای بــار بــه صــورت پراکنــده در فــاز 
یــک شــهر فرودگاهــی امــام خمینــی )ره( قــرار دارنــد کــه 

محدودیت های ترافیکی ایجاد کرده اند.
رئیــس هیــأت مدیــره و مدیرعامــل شــهر فرودگاهــی امام 
خمینی )ره( در ادامه بیان کرد: ما در فاز دو شهر فرودگاهی 
امام خمینی )ره( یک مگاترمینال بار در زمینی به مساحت 
حــدود ۵۰ هکتــار بــا ســرمایه گذاری ۳۷۰ میلیــون دلاری 
داخلــی و خارجی در قالب کنسرســیوم پیش بینی کرده ایم 
کــه قرار اســت انتقال بار بــه تمام مقاصد ریلــی، جاده ای و 
هوایی و بخشــی از اقدامات لجســتیکی در این مگاترمینال 

انجام شود.
چلندری از کلنگ زنی ۳ آشیانه تعمیر و نگهداری هواپیما 

در شــهر فرودگاهی امام خمینی )ره( خبر داد و گفت: قرار 
اســت در ایــن آشــیانه ها تعمیر موتــور هواپیمــا و عملیات 

اورهال انجام شود.
رئیــس هیأت مدیره و مدیرعامل شــرکت شــهر فرودگاهی 
امام خمینی )ره( همچنین به پروژه شــهر طلا اشــاره کرد و 
گفت: کشــور ما در فراوری طلا بســیار توانمند اســت و برای 
اولیــن بار قرار اســت مجموعــه ای به نام شــهر طلا احداث 
شــود تا حدود ۷۰ شرکت فعال در صنف طلا در آن مستقر 
شــوند و ضمــن ارائــه محصــولات خــود در نمایشــگاه آن 
مجموعه، شــرایط انتخــاب و صادرات محصــولات مرتبط 
بــا گوهــر ســنگ و طلا بــا اســتفاده از ظرفیــت منطقــه آزاد 
اقتصادی شــهر فرودگاهی امام خمینی )ره( صورت بگیرد 
و از طرفی دستگاه ها و ماشین آلات مرتبط با این صنعت با 

برخورداری از همین ظرفیت وارد کشور شوند.
چلنــدری در ادامه با بیان اینکه تا پایان امســال یا فروردین 
مــاه 1۴۰۴ در شــهر فرودگاهی امام خمینــی )ره( به همین 
میــزان پروژه، آماده ســرمایه گذاری می شــود، تصریح کرد: 
پروژه هایــی از جملــه نیــروگاه خورشــیدی و پارکینگ هــای 
طبقاتی از پروژه هایی است که می توانند تا پایان سال آماده 
کلنگ زنی شوند. با توجه به دید بلند وزیر راه و شهرسازی و 
رویکرد دولت چهاردهم، نمای متفاوتی از شهر فرودگاهی 
امام )ره( که درخور شــأن مردم و شایســته نام معمار کبیر 

انقلاب اسلامی باشد را شاهد هستیم.

فرودگاه

مدیــرکل دفتر حمل و نقل کالای ســازمان راهداری و حمل و نقل 
جــاده ای گفت: در بازه زمانی 1۰ ماهه ســال جاری، ۴۹۳ میلیون 
تُن کالا توســط ۳۲ میلیون سفر از طریق جاده های بین شهری 

کشور حمل و جابه جا شده است.
مهرداد حمداللهی گفت: این میزان جابه جایی کالا نسبت 
به مدت مشــابه سال گذشــته حدود چهار درصد افزایش 

داشته است.
وی بیــان کــرد: در مــدت زمــان یــاد شــده، قریــب به 1۹ 
میلیــون تُــن کالای اساســی از بنادر مهم کشــور با 8۳۰ 
هزار ســند حمل) بارنامه( حمل شــده اســت که رشــد 

حدود هفت درصدی را در مقایسه با مدت مشابه سال 1۴۰۲ نشان می دهد.
مدیــرکل دفتــر حمــل و نقــل کالا با بیــان این کــه در 1۰ ماهه امســال، حــدود ۹۰ میلیون تُن 
محموله هــای معدنی در جاده های کشــور جابه جا شــده اند، خاطرنشــان کرد: ظرفیت های 
قانونــی پیش بینــی شــده، الــزام صاحبــان معــادن بــه حمــل کالا از مبــدأ معــادن با ســند 
حمل)بارنامه( و همچنین بستر های ایجاد شده برای صدور بارنامه محموله های معدنی، 
موجب افزایش چشــمگیر ۹. ۳ درصدی جابه جایی محموله های معدنی نســبت به مدت 

مشابه سال گذشته شده است.
وی تأکیــد کــرد: در حال حاضر ۴۶1 هزار دســتگاه ناوگان بــاری دارای مجوز با میانگین عمر 
 18. 8 ســال و ۵۶۴ هــزار راننــده در حــال خدمت رســانی در بخــش حمــل و نقــل جــاده ای 

کالا هستند.

در ۱۰ماهه سال جاری انجام شد؛
جابه جایی ۴۹۳ میلیون تن کالا با ۳۲ میلیون سفر از 

جاده های بین شهری

وزیر راه و شهرسازی:

به دنبال افزایش مسیر های ریلی و اتصال آن ها
به مرز ها هستیم 



l  )1357ش(در اجرای خواسته امام خمینی مبنی بر راهپیمائی مردم در تأیید دولت موقت، میلیون ها تن از مردم برای ابراز حمایت از آیت الله خمینی و دولت موقت اسلامی به خیابانها آمدند l  )امروز در تقویم: گروه کثیری از همافران و پرسنل نیروی هوائی به منزل امام خمینی آمدند )1357ش
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یادداشت خبــــر  

مجهزترین گلخانه استان مرکزی در 
زرندیه به بهره برداری رسید

بهره بــرداری از یک گلخانه هیدروپونیک پرورش توت فرنگی   
به عنوان مجهزترین واحد گلخانه ای اســتان مرکزی همزمان 

با ایام الله دهه فجر آغاز شد.
بــه گــزارش روابــط عمومی جهاد کشــاورزی اســتان مرکــزی، رئیس 
سازمان جهاد کشاورزی این استان   با بیان اینکه این واحد گلخانه ای 
با مشارکت سازمان جهاد کشاورزی استان مرکزی و بخش خصوصی 
در مساحت ۳ هزار مترمربع احداث شده است. گفت: »برای اجرای 
این طرح، 1۴۰ میلیارد ریال هزینه شــده و زمینه اشتغال مستقیم 1۶ 

نفر فراهم شده است.
علــی صفری افزود: در ایــن گلخانه ۵۵ تا ۶۵ هــزار بوته توت فرنگی 
کاشته شده و پیش بینی می شود در شرایط طبیعی، سالانه بین ۲۵ تا 

۳۵ تن محصول برداشت شود.
وی افــزود: هــدف از اجــرای ایــن پــروژه، تولیــد محصولی بــا کیفیت 
صادراتی و بهره گیری از فناوری های نوین در کشت گلخانه ای است.
از سیســتم کشــت  اســتفاده  بــا  ایــن گلخانــه  یــاداور شــد:  صفــری 
هیدروپونیــک و تکنولوژی کشــت معلق، علاوه بــر افزایش تراکم در 
واحــد ســطح، میزان بهره وری را بــالا برده و با بهره گیری از سیســتم 
زمین گرمایــی، ۳۰ تــا ۳۵ درصــد در مصــرف انــرژی سرمایشــی و 

گرمایشی صرفه جویی می کند.
رئیــس ســازمان جهاد کشــاورزی اســتان مرکزی بــا تأکید بــر رویکرد 
صادرات محــور این پــروژه گفت: هدف از احداث ایــن گلخانه، تولید 
محصولاتــی بــا اســتانداردهای بین المللــی و قابلیــت صــادرات بــه 

بازارهای خارجی است.
مرکــزی  اســتان  طرح هایــی،  چنیــن  توســعه  بــا  داد:  ادامــه  وی 
 می توانــد ســهم بیشــتری از بازارهــای داخلــی و خارجــی را بــه خود

 اختصاص دهد.
اســتان مرکزی بــا جمعیتی بالغ بــر یک میلیون و ۴1۴ هــزار نفر و 1۲ 
شهرستان، علاوه بر جایگاه صنعتی خود، یکی از 1۰ استان برتر کشور 
در بخش کشــاورزی محســوب می شــود. این اســتان دارای ۶۷۰ هزار 
هکتار اراضی باغی و کشــاورزی اســت که سهم قابل توجهی در تولید 

محصولات کشاورزی دارد.
همچنیــن، بیــش از ۹۰ هــزار بهره بــردار کشــاورزی در اســتان فعــال 
هســتند کــه حــدود ۲۰ درصد از شــاغلان اســتان را شــامل می شــود. 
ســالانه یک و دو دهم درصد تولیدات کشــاورزی استان مرکزی مازاد 
 بــر نیــاز داخلی بــوده و به ســایر اســتان ها و حتــی بازارهــای خارجی

 صادر می شود.
بــا افتتــاح ایــن گلخانه مــدرن، اســتان مرکــزی گامی دیگر در مســیر 
توســعه کشــاورزی پایدار، افزایش تولیدات صادراتــی و بهره گیری از 

فناوری های نوین در بخش کشاورزی برداشته است.

خبـــر برخی از نیروهای توانمند 
 سیستان و بلوچستان در سایر استان ها و 

مرکز کشور بکارگیری می شوند
 

کریم رستمی
خبرنگار جمله سیستان و بلوچستان

اجتماعــی  و  سیاســی  معاونــت  سرپرســت 
اســتانداری سیستان و بلوچستان گفت: براساس 
پیشــنهادات اســتانداری سیســتان و بلوچستان و 
موافقــت و قــول اعضــای هیات دولــت و به ویژه 
رئیــس جمهــوری و مســوولان کشــوری برخی از 
نیروهــای توانمنــد، نخبــگان و تحصیــل کردگان 
دانشگاهی سیستان و بلوچســتان در سایر استان 
هــا و مرکز کشــور بکارگیری می شــوند که این امر 

خبر خوبی برای این استان است.
علیرضــا شــهرکی در مراســم تکریــم و معارفــه 
فرماندار کنارک اظهار کرد: سیستان و بلوچستان 
ظرفیــت بالایــی در حوزه نیــروی انســانی دارد و 
بــر همین اســاس بیشــتر نیروها در ســمت های 

مختلف از بومی ها استفاده شده است.
وی بیان کرد: قطعا نیروی بومی شناحت بهتری 
از مشکلات دارد و حساسیت زیادی برای پیگیری 

مطالبات مردم دارد.
وی اظهــار امیــدواری کــرد: مقرر شــده اســت که 
اعتبــارات ویژه برای تکمیل پروژه ها و طرح های 
در دســت اجــرا تخصیــص پیدا کند تا مشــکلات 

زیرساختی روز به روز کمتر شود.
وی گفت: ساخت مدارس یکی از برنامه ها است 
که توســط خیران، مشــارکت دولت، کارخانجات 
و ســایر نهادها در دســتور کار است و علاوه بر این 
حــوزه بهداشــت و درمــان نیــز بخــش فضاهای 
فیزیکــی و تجهیــزات و نیــروی انســانی کارهــای 

خوبی در دست اجراست.
عبدالغفــور حــوت فرمانــدار ســابق نیز گزارشــی 
از عملکــرد ســه ســاله خویــش را ارائــه کــرد و از 
شهرســتان  مســئولان  و  مــردم  همــه  همــکاری 

قدردانی کرد.
سرپرســت جدید فرمانداری کنــارک نیز یا تقدیر 
و تشــکر از مردم دریا دل کنارک از اســتقبال گرم 
آنهــا، از طریــق فضــا مجــازی و از حمایــت های 
صمیمانه و حسن اعتماد مردم تقدیر تشکر کرد.
از  کامــل  آَنایــی  گفــت:  حقانــی  محمدیونــس 
شهرســتان کنــارک دارم و بــا توجه بــه تجربیات 
توســعه  بــرای  دل  و  جــان  بــا  لازم  تخصــص  و 
شهرســتان کنــارک، کاهــش فاصله هــا و آبادانی 
این خطه از ایران اســلامی تــلاش خواهیم کرد و 

از هیچ کوششی دریغ نخواهم کرد.
وی افــزود: با همدلی علما و وفاق مردم، مســیر 
توســعه شهرســتان کنــارم را همــوار مــی کنیم و 
از همــه درخواســت می کنــم ما را در رســیدن به 

توسعه این منطقه یاری و همراهی کنند.
مولوی عبدالمالک ملکی پور و مولوی اسماعیل 
آذیــن امامــان جمعــه اهــل ســنت شهرســتان 
شــورای  رئیــس  فروزانمهــر  ابراهیــم  کنــارک، 
اســلامی کنــارک، عبدالوهــاب ایــران نــژاد فعال 
اجتماعی و رسانه ای، شهریار سروش عضو ستاد 
پزشــکیان و رئیس شــورای راهبــردی در کنارک، 
عبدالغفور ایــران نژاد نماینده ادوار و چند فعال 
اجتماعی نیز در سخنانی از حسن توجه استاندار 
سیستان و بلوچستان در انتصاب فرماندار بومی 

کنارک تشکر و قدردانی کردند.
در ایــن مراســم محمدیونــس حقانی بــه عنوان 
سرپرســت جدیــد فرمانــداری کنــارک معرفی و 
از خدمــات و زحمــات عبدالغفور حوت تشــکر و 

قدردانی شد.
حقانــی بــا ســابقه بیــش از 1۰ ســال پیــش از این 
بعنوان شــهردار کنــارک، سرپرســت فرمانداری 
فنــوج و شــهردار چابهــار مشــغول بــه فعالیــت 
بوده و دانش آموخته مقطع ارشــد مدیریت امور 

شهری از دانشگاه تهران است.

سرپرســت جدیــد فرمانــداری کنارک در ســمت 
شــهردار توانســته بــود پــروژه مهــم ســاماندهی 
ســاحلی  پــارک  و  گردشــگری  بصــورت  ســاحل 
همزمــان با ســاماندهی قایق ها را آغــاز و اراضی 
اختلافــی بــا پایــگاه دهــم شــکاری و الحــاق ۶۵ 
 هکتــار اراضــی جدیــد به محــدوده شــهر تعیین 

تکلیف کنند.
تعییــن تکلیــف و نهایی شــدن اراضــی واگذاری 
نیــروی دریایــی بــه شــهرکنارک و اســتارت فــاز 
نخســت اجرایی آن که ۳۳ هکتار آماده ســازی و 
به تعاونی مسکن ملوانان واگذار شد و مطالعات 
از جملــه  کنــارک  آبهــای ســطحی شــهر  اولیــه 
مهمتریــن کارهای حقانی در ســمت شــهرداری 

کنارک بوده است.
مراسم باشکوه تکریم و معارفه سرپرست جدید 
فرمانداری شهرســتان کنارک بــا حضور علیرضا 
شهرکی سرپرســت معاونت سیاسی و اجتماعی 
اســتاندار سیســتان و بلوچســتان، امامان جمعه 
و جماعــات، مســوول نمایندگی نهــاد رهبری در 
امــور اهل ســنت جنوب اســتان، اعضای شــورای 
تامین شهرســتان های کنارک و چابهار، مدیرکل 
از  جمعــی  ایرانشــهر،  نقــل  حمــل  و  راهــداری 
مســئولان، مدیران اجرایــی، معتمدین محلی و 

اقشار مختلف مردم برگزار شد.

چهار طرح معدنی با حضور وزیر 
صنعت در خواف افتتاح شد

چهار طرح صنعتی و معدنی شرکت فولاد سنگان خراسان روز پنجشنبه   
همزمــان با هفتمیــن روز از دهه فجــر با حضور وزیر صنعــت، معدن و 

تجارت و استاندار خراسان رضوی در شهرستان خواف افتتاح و رونمایی شد.
در آیینی که به همین مناسبت برگزار شد عملیات اجرایی ساخت واحد تولیدی 
کنسانتره هماتیت ۲.۵ میلیون تنی شرکت فولاد سنگان آغاز شد و طرح افزایش 
ظرفیــت کارخانــه گندله ســازی این شــرکت از پنج بــه ۷.۵ میلیون تــن به بهره 

برداری رسید.
همچنیــن کارخانه گلوله فلزی آتیه فولاد ســنگان نیز افتتــاح و از ناوگان حمل  و 
نقل جاده ای و معدنی شــامل ۵۰۰ دستگاه کامیون و 1۶ دستگاه ناوگان معدنی 

رونمایی شد.
اســتاندار خراســان رضوی در آیین افتتاح طرحهای صنعتی و معدنی ســنگان 
خواف با اشــاره به ظرفیتهای این منطقه برای توســعه شرق کشور افزود: باید از 
این ظرفیت برای افزایش تعاملات اقتصادی به خصوص با کشــور افغانســتان 

بهره گرفت.
غلامحســین مظفری افزود: شهرســتان خواف در گذشته به عنوان منطقه کمتر 
توسعه یافته شناخته می شد ولی هم اکنون با بهره گیری از ظرفیتهای اقتصادی 
و صنعتی و معدنی از توان خاصی برای توسعه و رونق اقتصادی برخوردار است 
و باید با اســتفاده از ظرفیتهای شرکتهای معدنی و دانش بنیان این ظرفیتها به 

فعلیت تبدیل شود.
وی با اشاره به تفویض اختیارات شورای عالی معادن به استان خراسان رضوی 

ابراز امیدواری کرد این امر بستر توسعه بیش از پیش منطقه را فراهم کند.
مجتمع ســنگ  آهن ســنگان خواف با بیش از یک میلیارد تن ذخیره یکی از 1۰ 
معدن بزرگ سنگ  آهن در جهان و تامین کننده خوراک اولیه برای تولید 1۷.۵ 
میلیون تن کنسانتره، 1۵ میلیون تن گندله و پنج میلیون تن سنگ  آهن در ایران 

است.
مجموعه کانســارهای ســنگان با ۳۰ درصد ذخایر سنگ  آهن کشور در گستره ای 
بــه طــول ۲۲ و عــرض 1۰ کیلومتــر در ۳۰۰ کیلومتری جنوب شــرقی مشــهد، ۴۰ 
کیلومتری جنوب شــرقی شــهر خواف و 18 کیلومتری شــمال شــرقی سنگان در 

جنوب شرقی خراسان رضوی و نزدیک مرز افغانستان قرار دارد.
شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان خراسان رضوی به عنوان یکی از شرکت های 

تابعه فولاد مبارکه اصفهان در منطقه سنگان شهرستان خواف فعال است.
حــدود ۲ هزار و ۳۰۰ نفر به صورت مســتقیم در واحدهای گندله ســازی و تولید 
کنسانتره شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان مشغول کار هستند و فعالیت این 
بخش برای ۶ هزار و ۵۰۰ نفر به صورت غیر مستقیم اشتغال ایجاد کرده است.

مرکز شهرســتان خواف با 1۲۳ کیلومتر مرز مشــترک با کشور افغانستان در ۲۶۷ 
کیلومتری جنوب شرقی مشهد واقع است.

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 برابــر رای شــماره 1۴۰۳۶۰۳1۶۰۰1۰1۰۷۴۷ مــورخ 1۴۰۳/۰8/۰6 
هیــات اول دوم/ موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی 
اراضــی و ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی مســتقر در واحــد ثبتی 
حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بلا معارض 
متقاضــی آقــای خانــم/ شــرکت ملــی صنایــع پتروشــیمی فرزنــد 
بشــماره شناسه 1۰1۰۰۳۹8۲1۲ مبنی بر صدور سند مالکیت نسبت 
به ششــدانگ یک قطعه زمین محصور واحد( )خدماتی به آدرس 
کرمانشــاه موســوم به موشاخان به مســاحت 1۵۴۳ متر مربع در در 
محدوده قســمتی از پلاک ۳۲۳ اصلی واقع در روســتای موشــاخان 
بخش یک حومه کرمانشاه خریداری از مالک رسمی مشاعی آقای 
خانم/ حرمت روانبخش به صورت مع الواسطه به متقاضی محرز 
گردیــده اســت لــذا به منظــور اطلاع عمــوم مراتــب در دو نوبت به 
فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشــند می توانند از تاریخ 
انتشــار اولیــن آگهی به مــدت دو ماه اعتــراض خود را بــه این اداره 
تســلیم و پــس از اخذ ،رســید ظرف مــدت یک ماه از تاریخ تســلیم 

اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
 تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴۰۳/11/۲۰ 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴۰۳/1۲/۰6

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 برابر رای شــماره 1۴۰۳۶۰۳1۶۰۰1۰1۶۶۲۶ مورخ 1۴۰۳/11/1۰ هیات 
اول دوم موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضی و 
ســاختمانهای فاقد ســند رســمی مســتقر در واحد ثبتی حــوزه ثبت 
ملک کرمانشــاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بــلا معارض متقاضی 

آقای خانم اردشیر کریمی رحیم آبادی فرزند 
نادعلــی بشــماره شناســنامه ۲۳۰ و کد ملــی ۴۹۶۹۴۷1۳۳۹ صادره 
از صحنــه مبنــی بر صــدور ســند مالکیت نســبت به ششــدانگ یک 
قطعــه زمیــن مزروعــی بــه آدرس بلوار کشــمیر روبــروی فرهنگیان 
فــاز ۲ جنب منازل مســکونی پدافنــد هوایی به مســاحت ۹۷۵۹/6۹ 
متــر مربع مفروز و مجزی شــده از پــلاک ۳۵8 اصلی واقع در بخش 
یک حومه کرمانشــاه خریداری از مالک رســمی مشاعی آقای خانم 
اردشــیر کریمــی رحیم آبــادی به صورت مع الواســطه بــه متقاضی 
بــه اســتناد کــد ۹۷۷ مجموعــه بخشــنامه هــای ثبتی محــرز گردیده 
اســت. لذا بــه منظــور اطلاع عمــوم مراتــب در دو نوبت بــه فاصله 
1۵ روز آگهی میشــود در صورتی که اشــخاص نســبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشــته باشــند میتوانند از تاریخ انتشــار 
اولیــن آگهــی به مدت دو مــاه اعتراض خــود را به این اداره تســلیم 
و پــس از اخذ رســید ظرف مــدت یک ماه از تاریخ تســلیم ،اعتراض 
دادخواســت خــود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت 
در صــورت انقضــای مــدت مذکــور و عــدم وصــول اعتــراض طبــق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1۴۰۳/11/۲۰ 

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1۴۰۳/1۲/۰6

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره 1۳۰۳۶۰۳1۶۰1۴۰۰۶۵۳۹ مورخه 1۳۰۳/11/1۰ 
هیــات اول/ دوم موضــوع قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی 
اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای /خانم کلثوم جعفری چشمه گچی فرزند قاسم 
بیگ بشماره شناســنامه ۲۷۰۷ صادره از کرمانشاه در ششدانگ 
ســاختمان بــه مســاحت 1۰۰۲۵ متر مربــع در قســمتی از پلاک 
شــماره فرعــی از ۳1۲ اصلــی واقع در کرمانشــاه بخش دو حومه 
به ادرس جعفر آباد جمخانه خریداری از مالک رسمی انجمن 
کلیمیان محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص 
نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســیده ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضــای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد 

شد... 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۲۰/11 /1۴۰۳ 

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1٤۰۳/1۲/۰5

آگهی فقدان سند مالکیت
پیرو آگهی منتشــره در روزنامه جمله به شــماره چاپ 1۹۹8 
مــورخ 1۴۰۳/11/۰6 موضوع پلاک ثبتی ۶۶۳1 فرعی از 11۵- 

اصلی اگهی
فقــدان ســند مالکیت و مراتب طبــق مــاده _1۲۰ آئین نامه 
قانــون ثبــت در یک نوبــت آگهی میشــود تا چنانچــه فرد یا 
افــرادی مدعی انجام معامله یا وجود ســند مالکیت در نزد 
آنان باشــد از تاریخ انتشــار این آگهی به مدت 1۰ روز مراتب 
را به این اداره اعلام دارند در غیر اینصورت نسبت به صدور 
ســند مالکیت طبــق مقررات اقدام و ســند مالکیــت اولیه از 
درجــه اعتبــار ســاقط و ابطــال خواهد شــد که بدین وســیله 

اصلاح می گردد.
اقدام:قامشلو 

فرشادنادری
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو 
از طرف طیبه حاتمی

آگهی موضوع 3 قانون و ماده 13 آیین نامه تعیین 
تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی 
شــماره  رای   1٤۰۳11٤٤1۰۰18۰۰56۳ شــماره  پرونــده  کلاســه  برابــر 
1٤۰۳6۰۳1۰۰18۰1۲6٤8 هیــات موضــوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی عباس آباد تصرفات 
مالکانه و بلا معارض خانم زینب مدار  فرزند دهزعلی نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین کاربری زراعی و کشــاورزی به مساحت ۲۳۳ متر مربع تحت پلاک 
55۹ فرعی از ۳۷6 اصلی واقع در قریه  جمشیدآباد دهستان کلارآباد خریداری 
از ابــوذر یوســفی محرز گردیده اســت. لذا بــه منظور اطلاع عموم مراتــب  در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در  صورتیکه اشــخاص نســبت به صدور 
ســند مالکیت متقاضی اعتراض داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
اگهــی  به مدت دو ماه اعتراض و دادخواســت خــود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صوت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
شناسه آگهی- 18۷۰۷۹٤

تاریخ انتشار نوبت اول : 1٤۰۳/11/۰6
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1٤۰۳/11/۲۰

  عباس رحمت پور رکنی
رییس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان 
عباس آباد

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه ثبتی نوشهر

نظر به دستور مواد 1 و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی وساختمانهای 
فاقد سند رسمی مصوب 1۳۹۰/۹/۲۰  املاک متقاضیانی که در هیات موضوع 
ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نوشهر مورد رسیدگی و تصرفات 
مالکانه وبلا معارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم 

به شرح ذیل آگهی می گردد.
امــلاک متقاضــی واقع در مزرعه خورشــید پلاک ٤- اصلی بخش 5 قشــلاقی 

کلاسه 1٤۰۳/۷6۷
رای شماره 1٤۰۳6۰۳1۰۰۰۷۰۳۲6۳۲پلاک ٤۰ فرعی آقای محمد حبیبی راد 
فرزند احمد  نســبت به ششــدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی ) کاربری 
مسکونی( به مساحت ۲۷6.51 متر مربع خریداری بدون واسطه/ با واسطه از 

آقای حسین سلیمانی.
لــذا بــه موجــب مــاده ۳ قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و 
ســاختمانهای فاقد سند رســمی و ماده 1۳ آئین نامه مربوطه این اگهی در دو 
نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیر الانتشار در شهرها 
منتشــر و در روســتاها علاوه بر انتشــار آگهی رای هیات  الصاق تا در صورتیکه 
اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار 
اولین اگهی  و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به 
اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند. معترض باید ظرف 
یــک مــاه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت بــه تقدیم دادخواســت به دادگاه 
عمومــی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت بــه اداره ثبت محل تحویل 
دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است 
و در صورتــی که اعتــراض در مهلت قانونی واصل نگــردد یا معترض، گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به 
صدور ســند مالکیت می نماید وصدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نیست. 
شناسه آگهی- 18۷8٤8۹

تاریخ انتشار نوبت اول : 1٤۰۳/11/۲۰
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1٤۰۳/1۲/۰٤

 علی اکبر مقدسی فر
رئیس اداره ثبت اسناد واملاک نوشهر

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه ثبتی قائم شهر 
نظر به دستور مواد 1 و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی وساختمانهای فاقد سند 
رســمی مصوب 1۳۹۰/۹/۲۰  املاک متقاضیانی که در هیات موضوع  ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی قائم شهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه وبلا معارض 

آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع  عموم به شرح ذیل آگهی می گردد.
املاک متقاضیان واقع در قریه پائین لموک  پلاک ۳۰ اصلی بخش 6

 ۳۹۰ فرعی بنام آقای عزیز فخیمی خلیل آباد نســبت به ششــدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی ) سورتینگ( به مساحت ۲۰۷۲ متر مربع خریداری مع الواسطه از آقای کاظم 

آراسته مالک رسمی.
لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
ســند رســمی و ماده 1۳ آئیــن نامه مربوطه این اگهــی در دو نوبت به فاصلــه 15 روز از 
طریق این روزنامه و محلی / کثیر الانتشــار در شــهرها منتشــر و در روســتاها رای هیات 
الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از 
تاریخ انتشار اولین اگهی  و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را 
به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید 
و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبــت موکــول به ارائــه حکم قطعــی دادگاه اســت و در صورتی که اعتــراض در مهلت 
قانونــی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل 
را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید وصدور سند مالکیت 
مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. بدیهی است برابر ماده 1۳ آیین نامه مذکور 
در مورد قسمتی از املاکی که قبلا اظهار نامه ثبتی پذیرفته نشده واحد ثبتی با رای هیات 
پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حدود مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید 
حدود به صورت همزمان باطلاع عموم می رســاند و نسبت به املاک در جریان ثبت 
و فاقد ســابقه تحدید  واحد ثبتی آگهی تحدید حدود را به صورت اختصاصی منتشــر 

می نماید.
شناسه آگهی- 188۰1۲۳

تاریخ انتشار نوبت اول : 1٤۰۳/11/۲۰
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1٤۰۳/1۲/۰5

مرتضی قاسم پور 
  رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان 
قائم شهر

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه ثبتی نوشهر

نظر به دستور مواد 1 و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی وساختمانهای فاقد سند 
رســمی مصوب 1۳۹۰/۹/۲۰  املاک متقاضیانی که در هیــات موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی نوشهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه وبلا معارض آنان 

محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد.
امــلاک متقاضــی واقع در قریه توســکانک پلاک 1۹- اصلی بخش ٤ قشــلاقی کلاســه 

1٤۰۲/۲۷۳5
رای شــماره 1٤۰۳6۰۳1۰۰۰۷۰۳۳1۲1پلاک 8٤۲ فرعی خانم فرنگیس حاجی نجفی 
چمرکوه فرزند اله قلی  نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی ) کاربری 
مســکونی( به مســاحت ۲۷۰.1۹ متر مربع خریداری بدون واســطه/ با واســطه از آقای 

ابراهیم خیشاوه.
لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
ســند رســمی و ماده 1۳ آئیــن نامه مربوطه این اگهــی در دو نوبت به فاصلــه 15 روز از 
طریق این روزنامه و محلی / کثیر الانتشار در شهرها منتشر و در روستاها علاوه بر انتشار 
آگهی رای هیات  الصاق تا در صورتیکه اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شــده اعتراض 
داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین اگهی  و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو 
ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض 
باید ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه 
عمومــی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت بــه اداره ثبت محل تحویل دهد که 
در ایــن صــورت اقدامات ثبت موکول بــه ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی 
که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به 
دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید 
وصدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. بدیهی است برابر ماده 
1۳ آئین نامه مذکور در مورد قســمتی از املاکی که قبلا اظهارنامه ثبتی پذیرفته نشــده 
واحــد ثبتی را بــا رای هیات پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حــدود مراتب را در 
اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود به صورت همزمان باطلاع عموم می رساند و نسبت 
به املاک در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید حدود، واحد ثبتی آگهی تحدید حدود را 

به صورت اختصاصی منتشر می نماید.
شناسه آگهی- 188۰۲86

تاریخ انتشار نوبت اول : 1٤۰۳/11/۲۰
 علی اکبر مقدسی فرتاریخ انتشار نوبت دوم : 1٤۰۳/1۲/۰٤

رئیس اداره ثبت اسناد واملاک نوشهر

سجاد مویدی
رئیس ثبت اسناد و املاک

سجاد مویدی
رئیس ثبت اسناد و املاک

فرشاد نادری
رئیس ثبت اسناد و املاک 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین 
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی نوبت اول 
نظــر بــه اینکه برابــر رأی شــماره ۹5۹۳ مــورخ 1٤۰۳/1۰/۲6 صــادره از هیأت 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند 
رســمی مستقر در واحد ثبتی ناحیه یک اهواز تصرفات مالکانه و بلامعارض 
متقاضی در قسمتی از پلاک ۹۰5 باقیمانده واقع در بخش ۷ اهواز که حکایت 
از احراز مالکیت متقاضی نسبت به ملک مورد تقاضا و انتقال ملک از مالک 
رسمی )ســند واگذاری از طرف اداره خالصه بنام عبدالساده جاسمی زرگانی 
متقاضی به صورت عادی از مهدی فرزند ســلطان ورثه عبدالســاده جاسمی 
زرگانــی خریداری نموده به متقاضی عبدالســاده مراقی فرزند عبدالحســین 
شــماره شناســنامه 1۹۹8 صــادره اهــواز کدملــی 1۷555۳۹۲۲۳ نســبت بــه 
ششــدانگ یکباب ســاختمان به مســاحت 1۹8 متر مربع در قسمتی از پلاک 
فوق خریداری شــده طبق شــرح صــدر آگهی و انتقال ملک از مالک رســمی 
بنام وی محرز گردیده اســت . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله پانزده روز در روزنامه های محلی و کثیرالانتشار سراسری آگهی می 
گردد در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض 
خــود را بــه این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یکمــاه از تاریخ 
تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم نمایند. بدیهی 
اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 
ســند مالکیت صادر خواهد شــد. ضمناً صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
شناسه آگهی : 18۷۷٤۲5

تاریخ انتشار نوبت اول : 1٤۰۳/11/۲۰
بهزاد مردانی  تاریخ انتشار نوبت دوم : 1٤۰۳/1۲/۰6

 رییس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک اهواز 
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َّه "سيد مصطفي موسوي" پدر "امام خميني")ره( به دست اشرار منطقه )1281ش( l  واگذاري امتياز خط آهن بندر محَُمَّرهِ "خرمشهر" - خرم آباد به انگلستان )1291 ش(  l  آغاز عمليات بزرگ والفجر 8 در فاو )1364 ش( امروز در تقویم: شهادت آيت  الل

ورزس

اینتر در بــازی معوقه هفتــه چهاردهم 
رقابت های ســری آ به مصاف فیورنتینا 
رفــت و متحمل شکســت ســنگین ۳ بر 
صفــر در ایــن بــازی شــد. این شکســت 
مجــال رســیدن بــه صــدر جــدول را از 
رقابــت  تــا  گرفــت  اینزاگــی  شــاگردان 
بــرای  و  مســیر  ادامــه  در  ناپولــی  بــا 
صدرنشــینی ســخت تر و البته جذاب تر 

باشد.

مهدی بازی کرد ولی خیلی کم  
نکته مهــم این بازی بــرای علاقمندان 
ایرانــی، مثل همیشــه، مهــدی طارمی 
بود. مهاجم بوشهری اینتر در این دیدار 
هم مثل بسیاری از دیگر دیدارهای این 
فصــل اینتر در ســری آ  فرصت بازی به 
دست آورد ولی دقیقا مشابه با بسیاری 
زمیــن  در  دقیقــه  چنــد  فقــط  آنهــا  از 
حضور داشــت. او از دقیقه 8۲ به زمین 
فرســتاده شــد تــا نتوانــد فاصلــه ایجاد 

شده با رقیب را کاهش دهد.
درد مهدی طارمی؛ دقایق بسیار اندک

مهدی طارمی در شرایطی در این فصل 
بــه عنوان بازیکــن آزاد از لیــگ پرتغال 

راهی ســری آ شده که کلا در لیگ ایتالیا 
فرصت چندانی برای حضور در ترکیب 
اصلی به دســت نیاورده است. البته که 
با توجه به جایــگاه دیگر مهاجمان این 
تیم، خاصــه لائوتارو مارتینز و مارکوس 
تورام، مشخص بود او به عنوان مهاجم 
ذخیــره قرار اســت بــه ترکیــب تیم آبی 
شــود.  اضافــه  میــلان  مشــکی پوش  و 
این مورد بــدون درنظر گرفتــن جایگاه 
مهدی در لیگ قهرمانان اروپا است که 
برخلاف ســری آ، فرصت زیــادی برای 

حضور در ترکیب اصلی داشته است.
باوجــود این، اینکه مهاجمی در ســطح 
او در لیــگ ایتالیــا تا بــه الان فقط یکبار 
موفق به گلزنی شده، فرصتی در اختیار 
عملکــردش  تــا  گذاشــته  منتقدانــش 
در اینتــر را زیــر ذره بیــن ببرنــد. هرچند 
کــه بــرای تشــریح بیشــتر این شــرایط، 
نیــاز اســت تا هرطــور شــده، دقایقی که 
طارمــی در ترکیــب اینتــر در ســری آ به 
میــدان رفتــه هــم مــورد بررســی قــرار 
بگیــرد. طارمــی از ۲۳ هفتــه ای که تا به 
الان از ســری آ گذشــته فقط در 1۷ بازی 
حضور داشــته و بقیه را نیمکت نشــین 

بــوده؛ در این 1۷ بــازی او مجموعا ٤۳1 
دقیقــه بازی کــرده که به طــور میانگین 

۲5 دقیقه در هر بازی می شود.
تا به همینجا مشخص است که او هرگز 
به عنــوان مهاجم اصلی در برنامه های 
اینزاگی در سری آ، جایی نداشته است. 
ضمن اینکه تقســیم ایــن دقایق بر کل 
بازی هــای ســپری شــده از لیــگ ایتالیا، 
تعــداد میانگیــن دقایــق مهــدی را بــاز 
هــم پایین تر آورده و بــه عدد 18 دقیقه 

می رساند.
بدیهی اســت کــه چنین شــرایطی یکی 
از عوامــل ناکامــی مهــدی طارمــی در 
رســیدن بــه ثبــات و برگشــتن بــه ریــل 
گلزنی در دنیای حرفه ای است. هرچند 
کــه تنها دلیل آن محســوب نمی شــود. 
مهــدی طارمی در 1۷ دیــداری که برای 
اینتر در ســری آ داشــته فقــط ۳ تا را در 
ترکیب اصلی شــروع کــرده و بقیه را در 
نیمــه دوم به عنــوان یار جانشــین وارد 
شــده اســت. پراکندگی ایــن حضور هم 
عجیب و غریب اســت؛ او گاهی وقت ها 
فقــط یک دقیقه فرصت بازی کردن به 

دست آورده و گاهی ۳٤ دقیقه.

ســهم مهدی طارمــی از ایتالیا؛ســهم مهدی طارمــی از ایتالیا؛ کم و کمتر کم و کمتر

تساوی بدون گل مقابل مس رفسنجان

لیــگ نخبگان آســیا برای پرســپولیس به شــکلی 
کابوس وار در حال ســپری شــدن اســت. شکست 
ســنگین ۴-۰ برابر الهلال عربســتان، نشان داد که 
سرخ پوشــان در این فصــل نه تنها شــانس بالایی 
بــرای صعــود ندارنــد، بلکــه در برخــی از آمارهــا 
بدتریــن عملکــرد تاریــخ خــود را ثبــت کرده اند. 
هرچند هنوز از نظر ریاضی امیدهایی برای صعود 
باقی مانده، اما پرسپولیس برای رسیدن به مرحله 
بعدی باید از سد النصر بگذرد؛ تیمی که ستارگانی 

مانند کریستیانو رونالدو را در اختیار دارد.
دفاعــی  ضعیــف  عملکــرد  یادداشــت،  ایــن  در 
پرســپولیس و ناکامی این تیم در ثبت کلین شیت 
کــه به یک بحران تبدیل شــده، مورد بررســی قرار 

می گیرد.
۸ بازی بدون کلینشیت؛ یک رکورد منفی تاریخی  

یکــی از آمارهــای نگران کننده پرســپولیس، عدم 
ثبت کلین شــیت در 8 بازی اخیر آســیایی اســت. 
آخرین بار که این تیم توانست در آسیا دروازه اش 
را بســته نگــه دارد، بــه ۴۳8 روز پیــش و دیــدار بــا 
النصر در عربستان برمی گردد. از آن زمان تاکنون، 
لیــگ  رقابت هــای  از  هیچ یــک  در  سرخ پوشــان 
قهرمانان آسیا و لیگ نخبگان آسیا موفق به ثبت 
کلین شیت نشده اند.پرسپولیس در دو دوره قبلی 
لیــگ قهرمانان آســیا، هرگز چنیــن آمار ضعیفی 
را تجربــه نکــرده بــود. پیش تر، در ســال های ۲۰11 
و ۲۰1۲ ایــن تیــم در ۵ بازی متوالی نتوانســته بود 
دروازه خــود را بســته نگه دارد، امــا اکنون رکوردی 

منفی تر در تاریخ این باشگاه ثبت شده است.

خط دفاعی متزلزل و ضعف در سازماندهی  
در ۷ بازی این فصل، پرســپولیس 1۰ گل دریافت 
کــرده و از نظــر دفاعــی در بیــن بدتریــن تیم های 
منطقه غرب آسیا قرار گرفته است. تنها تیم هایی 

مانند العین امارات، الشرطه عراق و الغرافه قطر 
آمار بدتری از سرخ پوشان دارند. این در حالی است 
که پرسپولیس در فصول گذشته، یکی از تیم های 
برتر دفاعی آســیا محسوب می شــد و با بازیکنانی 
ماننــد ســیدجلال حســینی، شــجاع خلیــل زاده و 
علیرضــا بیرانونــد، بارها کلین شــیت های مهمی 
را ثبت کرده بود.یکــی از دلایل اصلی این ضعف 
دفاعــی، تغییرات متعدد در خــط دفاعی و عدم 
ثبات در ترکیب اســت. زوج های دفاعی مختلفی 
در طول فصل به کار گرفته شده اند، اما هیچ کدام 
نتوانسته اند ثبات لازم را ایجاد کنند. از سوی دیگر، 
نبــود یک هافبــک دفاعی مقتــدر کــه بتواند خط 
دفاع را پوشش دهد، باعث شده فشار بیشتری به 

مدافعان پرسپولیس وارد شود.

گنــدوز زیــر فشــار؛ دروازه بانــی کــه کلین شــیت را   
نمی شناسد

الکســیس گنــدوز که به عنــوان جانشــین علیرضا 

بیرانونــد در ترکیــب اصلــی قرار گرفته، نتوانســته 
انتظارات را برآورده کند. 

اگرچه در برخی از مســابقات ماننــد دیدار مقابل 
الاهلــی عملکــرد قابــل قبولــی داشــت، امــا در 
مجموع، نتوانســته یک کلین شیت هم ثبت کند. 
این مسئله باعث شده انتقادات زیادی از او مطرح 
شود.عملکرد گندوز را نمی توان تنها دلیل ضعف 
دفاعــی پرســپولیس دانســت، امــا دروازه بانی که 
نتوانــد حتی در یک مســابقه دروازه خود را بســته 
نگــه دارد، طبیعتــاً با چالش هــای زیــادی روبه رو 

خواهد شد. 
نبود اعتمادبه نفس در او و اشتباهات فردی، یکی 
از عواملی اســت که شــرایط دفاعی پرسپولیس را 

بدتر کرده است.

آزمون ســخت برابر النصر؛ پایان طلســم یا ســقوط   
آزاد؟

پرســپولیس هفتــه آینــده بایــد در آخریــن دیدار 
مرحله گروهی لیگ نخبگان آسیا به مصاف النصر 
برود. این بازی، آزمونی ســخت برای سرخ پوشان 
است؛ تیمی که در دور رفت در تهران با نتیجه ۰-۲ 
مقابل این حریف شکست خورد. النصر با حضور 
ســتارگانی مانند کریســتیانو رونالدو، سادیو مانه و 
اوتاویو، یکی از خطرناک ترین خطوط حمله آسیا 
را در اختیــار دارد و اگــر پرســپولیس در ایــن بــازی 
هم نتواند کلین شــیت کند، رکــورد منفی اش به ۹ 

مسابقه خواهد رسید.
هواداران پرسپولیس امیدوارند که تیمشان بتواند 
این طلسم را بشکند و با بسته نگه داشتن دروازه، 

شانس خود را برای صعود زنده نگه دارد. 
بــا این حــال، اگــر مشــکلات دفاعی سرخ پوشــان 
برطرف نشود، آن ها نه تنها در لیگ نخبگان آسیا 
ناکام خواهند ماند، بلکه در ادامه لیگ برتر ایران 

نیز با چالش های بزرگی روبه رو خواهند شد.
پرسپولیس با بحران کلین شیت و ضعف دفاعی 
روبــه رو اســت. 8 بــازی متوالــی بــدون بســته نگه 
داشــتن دروازه، یــک رکــورد منفــی در تاریــخ این 
باشــگاه محســوب می شــود. عملکــرد ضعیــف 
دروازه بــان و تغییــرات مــداوم در خــط دفاعی، از 
جملــه دلایل اصلی این وضعیت هســتند. دیدار 
حســاس برابر النصر، فرصتی است تا این طلسم 
شکســته شــود، اما اگر ایــن رونــد ادامه پیــدا کند، 
پرســپولیس با مشــکلات بیشــتری مواجه خواهد 
شــد. حــال بایــد دیــد کــه یحیــی گل محمــدی و 
شاگردانش چه تدبیری برای خروج از این بحران 

خواهند داشت.

 شرایط سخت
 پرسپولیس دستپخت
بی برنامگی مدیریت

تیــم فوتبــال پرســپولیس در هفتمیــن 
دیدار خود در لیگ نخبگان آسیا مقابل 
الهلال عربستان شکست خورد تا کارش 
بــرای صعود از ایــن مرحله به امــا و اگر 
کشــیده شــود. ایــن در حالیســت کــه به 
جهــت قــدرت و شــرایط تیــم الهــلال، 
شکست تیم پرسپولیس در این بازی دور 
از انتظار نبود اما عملکرد سرخ پوشان در 
این دیدار به قدری در نیمه اول ضعیف 
بود که صــدای هــواداران متعصب این 

تیم را هم درآورد.
این اتفاق در حالی رخ داد که تیم فوتبال 
پرســپولیس پس از کنار گذاشــتن خوان 
کارلوس گاریدو از سرمربیگری این تیم، 
حــدود ۳۳ روز بــدون ســرمربیگری و با 
مربی موقت کار را دنبال کرد. این مدت 
زمــان طلایی بــرای پرســپولیس جهت 
آماده سازی از دست رفت تا سرخ پوشان 
با دستانی بالا به نشــانه تسلیم در بازی 
حســاس مقابل الهلال عربستان حاضر 
شــوند. آن هــا در نیمــه اول بــه قــدری 
عملکرد فاجعه آمیز داشــتند که شــاید 
بیشــتری  دقــت  الهــلال  بازیکنــان  اگــر 
نیمــه  یــک  در  پرســپولیس  می کردنــد 
بیشــتر از ۴ گل می خــورد!۳۳ روز مربی 
نداشــتن، حاصل عملکــرد مدیریتی در 
باشگاه پرســپولیس بود که بدون برنامه 
و به جهت فشــارهای بیرونی دســت به 
تغییر در کادر سرمربیگری و فنی خود زد 
و این در حالیســت که پرســپولیس هیچ 
گزینه ای برای جانشینی گاریدو نداشت! 
شــاید این اتفاق در دنیا بی ســابقه باشد 
که یک تیم در کوران مسابقات سرمربی 
خود را عــوض کند و نتواند فرد جدیدی 
را بــه عنــوان ســرمربی بــه کار بگمــارد! 
کریم باقری هم که در این مدت هدایت 
پرســپولیس را بــر عهــده داشــت بارهــا 
اعــلام کرده بــود که قصد ســرمربیگری 
در ایــن تیم را ندارد تــا عملًا مدیرعامل 
ســرمربی  انتخــاب  بــرای  پرســپولیس 
دچار ســردرگمی شــود.حالا پرسپولیس 
روزهــای حســاس تری را هــم در پیــش 
دارد. ایــن تیم در 1۰ روز آینده ســه بازی 
مهــم مقابــل گل گهر ســیرجان در لیگ 
برتــر، مقابل ســپاهان در جــام حذفی و 
مقابل النصر عربستان در لیگ نخبگان 
آســیا دارد که عدم موفقیت در هر کدام 
از این بازی ها می تواند روزهای تلخ تری 
را بــرای پرســپولیس بــه همــراه داشــته 
باشــد. هواداران پرســپولیس ایــن روزها 
شرایط سختی دارند چرا که تیمی که در 
سال های گذشته همواره برای قهرمانی 
و بــردن تلاش می کرد حالا به شــرایطی 
گرفتــار شــده کــه موفقیتــش در گــرو اما 
و اگرهــای زیــادی اســت. بــا ایــن حــال 
پرسپولیس فردا در حالی به مصاف گل 
گهر ســیرجان خواهد رفت که اسماعیل 
کارتــال ســرمربی جدیــد ایــن تیــم کار 
ســختی بــرای این بــازی خواهد داشــت 
چرا که به نظر می رسد او هنوز به ترکیب 
اصلــی خــود دســت پیــدا نکــرده چــون 
زمــان کافی بــرای شــناخت بازیکنانش 
نداشته است. از طرف دیگر چند بازیکن 
مصــدوم پرســپولیس هنوز آمــاده بازی 
نیســتند و با این شــرایط سرخ پوشان کار 
ســختی در چند بــازی پیــش رو خواهند 

داشت.

اســتقلال تهــران در ادامه هفته نوزدهــم لیگ برتــر فوتبال ایران، در 
شــرایطی برابر مس رفســنجان قــرار گرفت که بــا تغییرات زیادی در 
کادر فنی و ترکیب خود همراه بود. پس از جدایی پیتســو موســیمانه، 
ســهراب بختیاری زاده به عنوان سرمربی موقت روی نیمکت نشست 
و تغییراتــی را در ترکیــب ایجاد کرد. این مســابقه که بــا انگیزه هر دو 
تیــم برای خروج از بحران همراه بود، در نهایت با تســاوی بدون گل 

پایان رسید. به 

ترکیب و تغییرات استقلال  
بختیــاری زاده در اولیــن تجربــه خــود، چینشــی متفــاوت را در زمیــن 
پیــاده کــرد. حضــور صالــح حردانــی در دفــاع چــپ، نیمکت نشــینی 
دیدیــه اندونــگ، و بازگشــت محمدحســین مرادمند و رافائل ســیلوا 
از جملــه مهم تریــن تغییــرات ترکیب بــود. در خط حملــه نیز جوئل 
کوجــو و محمدرضــا آزادی وظیفــه گلزنی را بر عهده داشــتند، اما در 

خلق موقعیــت و تمام کنندگی موفق نبودند.

نیمه اول؛ برتری نسبی استقلال بدون نتیجه  
اســتقلال بــازی را محتاطانــه آغاز کرد و مســی ها در دقیقــه ۲۰ اولین 
موقعیــت جــدی خود را توســط رضا جبیــره خلق کردند، اما حســین 
حســینی بــا واکنشــی تماشــایی تــوپ را دفــع کــرد. اســتقلال پــس از 
ایــن صحنه، ســوار بــر بازی شــد و در دقیقــه ۳۲، روی ارســال رامین 
رضاییــان، رافائــل ســیلوا بــا ضربه ســر دروازه مس را تهدیــد کرد که 

تــوپ با اختلاف کمی به بیرون رفت. در دقایق پایانی نیمه نخســت، 
اســتقلال چندین حمله ترتیب داد اما دروازه مس بســته ماند.

نیمه دوم؛ مسی ها بهتر شدند، حسینی ناجی استقلال  
مــس رفســنجان نیمــه دوم را بهتــر آغاز کــرد و در دقیقه ۵۴، شــوت 
محکم امیرحســین جولانی از پشــت محوطه جریمه را حســینی دفع 
کرد. در دقیقه ۷۰ نیز ســعید واســعی با یک شــوت خطرناک دروازه 
اســتقلال را تهدیــد کرد. با نزدیک شــدن بــه دقایق پایانی، اســتقلال 
روی یک ارســال به محوطه جریمه صاحب موقعیت شــد، اما ضربه 

مرادمند به اوت رفت.

مشکلات استقلال و ادامه بحران  
ایــن تســاوی، اســتقلال را در میانــه جــدول بــا ۲۳ امتیاز نگه داشــت 
و نشــان داد کــه تیــم بــا مشــکلات متعددی مواجــه اســت. نبود یک 
ســرمربی ثابــت، ضعف در گلزنی، و عــدم هماهنگــی در خط حمله 
از اصلی تریــن چالش هــای اســتقلال محســوب می شــود. آبی ها حالا 
باید خود را برای بازی حســاس جام حذفی مقابل شمس آذر قزوین 

کنند. آماده 
تســاوی برابــر مــس، اگرچــه باعــث توقــف اســتقلال نشــد، امــا زنگ 
خطــری برای آینده این تیم بود. با وضعیت فعلی، ســرمربی بعدی 
اســتقلال کار دشواری برای بازگرداندن تیم به مسیر موفقیت خواهد 

داشت.

مهاجم تیم ملی 
ایران غول کُش 

امارات شد
»قوی تریــن خط دفاع امــارات مقابل قائدی 
طاقت نمــی آورد«، این تمجید احمد ضیاء، 
کارشــناس شــبکه ADSports امــارات بعــد 
از عملکــرد خیره کننــده مهاجــم ملی پوش 
ایرانی اتحادکلباء مقابل شــارجه صدرنشین 
لیگ امــارات اســت.قائدی در ایــن فصل در 
1۳ بــازی اتحادکلبــاء در بــه ثمــر رســیدن 1٤ 
گل تاثیرگــذار بــوده تا بهتریــن بازیکن فصل 
تیمــش و جــزو ۳ لژیونــر برتــر امــارات لقب 
بگیرد.دیــدار اتحادکلباء رده هشــتمی شــب 
گذشــته مقابــل شــارجه صدرنشــین برگــزار 
شــد و مهدی قائدی، ســتاره تیم ملــی ایران 
در ایــن بازی بهترین بازیکــن میدان انتخاب 
شد.مهاجم سابق استقلال موفق شد در این 
بازی ۲ گل تماشــایی به ثمر برساند و تیمش 
را در دقیقــه ۹۰+5 بــا نتیجــه ۲ بــر یک برنده 
بــازی کند و غــول اماراتی را به زانــو دربیاورد.
گل زیبا و ۳ امتیازی مهاجم تیم ملی ایران را 
در زیر تماشا کنید.کارشناس اماراتی می گوید 
کــه قائــدی در طول یک فصــل و نیم حضور 
در ترکیــب اتحادکلباء نیمــی از تمام گل های 
این تیم)6٤ گل( را به تنهایی)۳۲گل(به ثمر 
رسانده تا تاثیرگذارترین بازیکن خارجی لیگ 
لقب بگیرد.بر اساس گزارش سایت اسپورت 
امارات، مهدی قائدی بار دیگر نشــان داد که 
»فرمانده تمام عیار کلباء« است و »تیم های 
بــزرگ امــارات را یکی پــس از دیگــری از پای 

درمی آورد«.

حمله موش ها به 
خانه پرطرفدارترین 

باشگاه انگلیس
»موش ها بــلای جــان الدترافورد«،  نشــریه 
الکــوره از حمــلات متعــدد دســته موش ها 
در ماه هــای گذشــته بــه ورزشــگاه قدیمــی 

الدترافورد خانه منچستر یونایتد خبر داد.
حمــلات متعــدد موش هــا باعــث شــده تــا 
امتیاز این ورزشــگاه 115 ســاله از ٤ ســتاره به 
۲ ســتاره کاهــش یابــد. اولیــن اخبــار درباره 
حملات موش ها به زیرساخت های ورزشگاه 
خانگی منچستر یونایتد ۳ ماه پیش گزارش 
شــد. نشــریه بین المللــی عربی می نویســد 
منچســتر  باشــگاه  مدیریــت  موش هــا  کــه 
یونایتد را مجبور کردند تا با شــرکتی مشــهور 
در زمینــه مبــارزه با حشــرات قــرارداد امضا 
کنند.براســاس گزارش الکــوره، دلیل اصلی 
حمــلات موش ها به الدترافــورد قرار گرفتن 
ایــن ورزشــگاه بین یک کانــال و یک خط راه 
آهن اســت که با سرد شــدن هوا در زمستان 

موش ها را به مناطق گرمتر می کشاند.

تاج: از حذف کفاشیان و 
عزیزی  خادم اطلاع ندارم

دوره  پنجمیــن  حاشــیه  در  تــاج  مهــدی 
مسابقات فوتســال کودکان سندروم داون، 
اظهــار داشــت: خــدا بــه مــا توفیــق داد تا 
در ایــن مراســم شــرن کنیــم. روز گذشــته 
بــرای انتخابــات هیات فوتبال یــزد در این 
اســتان حضــور داشــتم امــا پــرواز خــود را 
جلو انداختم تا در ۲ مراســم شــرکت کنم . 
هــم در ایــن مراســم و هــم ترحیــم بــرادر 
محمــد دادکان . خیلــی خوشــحالم اینجــا 
حضــور دارم و از افــرادی کــه ایــن حرکت 
می کنــم .  تشــکر  دادنــد  انجــام  را  مثبــت 
الان هــم به مســئولان برگزاری مســابقات 
در  قــد  تمــام  فوتبــال  فدراســیون  گفتــم 
خدمت شــان اســت. همــه نــوع همــکاری 
در تمــام زمینه هــا بایــد بــا کــودکان مبتــلا 
بــه ســندروم داون انجــام شــود.وی افزود: 
مــا  از  و  بربیایــد  دســت مان  از  کاری  هــر 
داد.  خواهیــم  انجــام  کننــد  درخواســت 
واقعــا برگزاری این مســابقات کار درســتی 
اســت و از دیدن والدین آنها و خود بچه ها 
خوشــحال شــدم . به مــن گفتنــد 1۲۰ هزار 
نفر در کشــور با این بیماری دســت و پنجه 
نــرم می کننــد و بایــد هــر کاری می توانیــم 
برای آنها انجام بدهیم.رئیس فدراســیون 
فوتبال ادامه داد: در ورزش خنده و نشــاط 
وجــود دارد. خیلــی خــوب اســت کــه ایــن 
قشــر بــزرگ هم بــه ســمت ورزش بیایند.

تــاج دربــاره شــرایط انتخابات فدراســیون 
فوتبال، گفت: اطلاع دقیقی از اتفاقاتی که 
در انتخابــات می افتد ندارم. از من ســوال 
کردند در کمیته بدوی و استیناف اتفاقاتی 
رخ داده اما خیلی اطلاع ندارم.وی درباره 
براینکــه   مبنــی  ورزش  وزیــر  اظهارنظــر 
بهتــر اســت در تصمیــم کمیتــه اســتیناف 
انتخابات درمورد علی کفاشــیان و شــهاب 
عزیــزی خــادم تجدیدنظــر شــود، توضیح 
ایــن خصــوص  در  داد: صحبــت خاصــی 
نــدارم . ارکان برگــزاری انتخابات مســتقل 

هســتند و خیلی با آنها ارتباط ندارم.

لیگ برتر

لژیونر

JOMLEH

کابوسی که پایان نداردکابوسی که پایان ندارد

استقلال در مسیر دشوار؛ 

پرسپولیس و بحران کلین شیت؛
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اطلاعیه
برادرانی که در تاریخ 

بهمن،اسفند وفروردین 
سال های  ۱۳۶۱و۱۳۶۲ 

در جبهه های حق علیه 
باطل حضور داشته اند 
با تلفن ۰۹۱۹۳۹۳۸۶۵۱ 

آقای ملک تماس 
حاصل  فرمایند .



هــر ســال هم زمان با دهــه مبارک فجر انقلاب اســلامی، بســیاری از دســتگاه ها 
اقــدام بــه کلنگ زنی یا افتتاح پروژه هایی می کنند تا ضمن امیدافزایی در شــهر، 
دستگاه تحت مدیریت خود را بر ریل توسعه حرکت دهند اما یکی از موضوعات 
 مهمــی کــه در این افتتاحیه هــا، باید مورد توجه قــرار گیرد، تمرکــز بر طرح های

 اولویت دار است.    
توجــه به طرح هــای اولویــت دار به ویژه در شــهرها و مناطقی چون ســرخ رود که 
ظرفیت هــای بالقوه و پنهان بســیاری دارند، از اهمیت فوق العــاده ای برخوردار 
است، موضوع مهمی که شهردار و اعضای شورای شهر سرخ رود طی چند سال 

اخیر همه تلاش خود را بر آن متمرکز کردند.
در آخریــن روز هفتــه گذشــته و همزمان با ششــمین روز از دهه فجر ســال 1٤۰۳ 
و به مناســبت چهل و ششــمین بهار انقلاب اســلامی، شورای شــهر  و شهرداری 
سرخ رود اقدام به افتتاح سکوی مکانیزه پسماند و کلنگ زنی جایگاه دومنظوره 
سوخت رسانی کردند. اهمیت و اولویت سکوی مکانیزه پسماند از آنجا مشخص 
می شــود کــه بدانیــم تقریباً بســیاری از شــهرهای مازنــدران، گیلان و گلســتان و 
همچنین برخی شــهرهای ساحلی، در محاصره زباله قرار دارند و بعضاً شیرابه 
آن بــه منابــع آب ســطحی و دریا می ریزد و ســلامت عمومــی را تهدید می کند. 
شهرهای ساحلی چون سرخ رود که بزرگ ترین مزیت اقتصادی آنان گردشگری 
اســت، چــاره ای ندارنــد جز این که شــهری پاک بســازند تا مورد توجه مســافران 
داخلی و گردشــگران خارجی قرار گیرد و یکی از مقدمات چنین کاری، مدیریت 
پسماند است.   صبح روز پنجشنبه 18 بهمن 1۴۰۳ با حضور مسئولین شهرستانی 
و شهری در مراسمی سکوی مکانیزه پسماند شهرداری سرخ رود بهره برداری و 

آغاز به کار کرد.  در این مراســم خاک پور ریاســت شــورای اسلامی شهر سرخ رود 
با ارائه گزارشــی از عملکرد دوره ششــم شورا در سال 1۴۰۳ از همراهی مسئولین 
شهرســتان قدردانی کرد.  در ادامه »محسن کبود فیروزجایی« شهردار سرخ رود 
نیــز از همراهــی اعضــای شــورا اســلامی و طــرح و برنامه آنــان در روند توســعه 
 شــهری تشــکر کرد و نگاه مثبت مدیران شهرستانی و اســتانی نسبت به توسعه 

سرخ رود را ستود.
»محســن کبود فیروزجایی« در ادامه گفت: ما در ســرخ رود توقف مســافر را یک 
فرصــت و توقــف خودمــان را مایه ضــرر می دانیم و همیشــه با حرکــت و تداوم 
خدمــت باعــث ایجاد فرصت پیشــرفت بــرای همشــهریان در تمامــی جوانب 

خواهیم شد.

پروژه عمرانی نباید بر زمین بماند
 در ادامه این مراسم »مهدی قاسمی« فرماندار محمودآباد نیز با تشکر از تمامی 
زحمات مدیران شهری سرخ رود گفت: درست این است که مدیران در سرخ رود 
چنیــن فضایــی را ایجــاد کرده اند چــرا که هیچ پــروژه عمرانی ای نبایــد بر زمین 

بماند، چون لیاقت مردم ما بسیار بیشتر از این است.
 امام جمعه سرخ رود نیز طی سخنان کوتاهی از همدلی مدیران که باعث روند 
پیشــرفت و ماندگاری آن شــده تشــکر کــرد و خواســتار ادامه همین مســیر برای 
مدیران در جهت رفاه حال  مردم شــد. در پایان مراســم نیز با حضور مسئولان و 
مدیران در محل جایگاه دومنظوره سوخت رسانی، کلنگ آن بر زمین زده شد و 
با قول شهردار سرخ رود پایان این پروژه هشت ماه دیگر در نظر گرفته شده است.

W W W . J O M L E H O N L I N E . I R
@ J O M L E H . N E W S P A P E R

  جمـــله؛رتبه 2نشریات كشوری
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 گزارش »جمله« از دو افتتاحیه مهم در دهه فجر انقلاب اسلامی با هدایت »محسن کبود فیروزجایی« 
شهردار  و همراهی اعضای شورای شهر سرخ رود؛

قطار خدمت در ريل توسعه

محمدعلی خاکپور
رییس شورای اسلامی شهر سرخ رود

مهدی قاسمی- فرماندار محمودآباد

حجت الاسلام مهدی تقی زاده 
امام جمعه سرخ رود

محسن کبود فیروزجایی 
شهردار سرخ رود

بیمارستان ۵۰۰ تختخوابی در منطقه شهید کشوری احداث می شود
اصولًا خیران آن گونه که بایــد به کمک تأمین اجتماعی نمی آیند 
و معتقدند ســازمان تأمین اجتماعی به کمک مالی نیاز نداشته و 

خودش به عنوان یک سازمان دارا مطرح است.

مدیــر درمــان تأمیــن اجتماعی اســتان اصفهان کــه به مناســبت دهه 
مبــارک فجــر در جمــع خبرنــگاران حاضر شــده بــود، ضمــن تبریک 
این ایــام این مطلب را اعلام کــرد و گفت: اگر خیران به کمک ســازمان 
تأمیــن اجتماعی به ویژه در بخــش درمان بشــتابند و آن را تأمین مالی 
کنند طبیعتاً ما هم می توانیم پاســخگوی تعداد بیشــتری برای درمان 

باشیم. رایگان  صورت  به 
دکتــر محمــد رجالی افــزود: مــا در مدیریت درمــان تأمیــن اجتماعی 
استان اصفهان در بخش درمان مســتقیم و غیرمستقیم به افراد تحت 
پوشــش خدمات ارائه می کنیم.   وی با تشــریح هرکدام از این دو بخش 
درمان مســتقیم و درمان غیرمســتقیم گفت: درمان مســتقیم شــامل 
ارائــه خدمات بــه بیمــاران در اماکن ملکــی تأمین اجتماعــی و بخش 

است. بیمه شدگان  برای  درمانی  خدمت  خرید  شامل  دوم 
وی با بیان این که ســازمان تامین اجتماعــی بزرگترین خریدار خدمات 
درمانــی و دومیــن نهــاد ارائــه دهنده خدمــات بــه بیماران در ســطح 
تأمین  شــدگان  بیمــه  مســتقیم  درمان  کرد:  خاطرنشــان  اســت  کشــور 
اجتماعــی اســتان اصفهــان در ســه بیمارســتان شــریعتی، غرضــی و 
حضرت زهــرا)س( نجف آباد صورت می پذیرد که شــامل 800 تخت، 
15 درصد خدمات  28 درمانگاه، پلــی کلینیک و... بوده و در حقیقــت 

می شود. انجام  مستقیم  درمراکز  اصفهان  استان  درمانی 
1۴02 تعداد هشــتاد هزار نفر در مراکز بیمارســتانی  وی افزود: در ســال 
وابســته به ایــن مجموعه  بســتری و ۵۳ هــزار عمل جراحــی نیز انجام 
1۵ درصد نســبت به ســال  شــده اســت. این تعداد جراحی بــا افزایش 
گذشــته انجام شــده و نشــان دهنده بهــره وری بــالا از تخت هــا و مدت 
اقامت بیماران است. آمار نشــان می دهد که کیفیت خدمات ما در این 

است. بی نظیر  کشور  بیمارستان های  دیگر  به  نسبت  حوزه 
مدیــر درمان تامین اجتماعی اســتان اصفهان با بیــان این که در بخش 
خدمات ســرپایی، مــا حــدود 10 میلیــون و ۵00 هزار خدمت ســرپایی 
ارائه داده ایم، افزود: در سال گذشــته و  در زمینه خرید خدمات درمانی 
غیرمســتقیم)خریدخدمات از ســایر مراکز درمانــی(، حدود ۵00 هزار 

است. شده  انجام  سرپایی  خدمت  میلیون   ۳2 و  بستری  پرونده 
رجالی با اشــاره بــا اینکه هزینه هــای درمــان و خرید خدمات در ســال 
1۴02 بــه 8۷00 میلیارد تومان رســیده که نســبت به ســال گذشــته ۶۳ 
درصــد افزایــش داشــته اســت، تصریــح کــرد: پیش بینی می شــود که 

هــزار   12 حــدود  بــه   1۴0۳ ســال  در  هزینه هــا 
توســعه های  زمینه  در  برســد.  تومان  میلیــارد 
اخیر  سال  چند  در  اصفهان  اســتان  ساختاری، 

است. داشته  چشمگیری  پیشرفت های 
 ۵00 بــا  بیمارســتان  ســاخت  از  رجالــی  دکتــر 
و  خبــرداد  کشــوری  شــهید  منطقــه  در  تخــت 
گفــت: زمینــی در منطقــه شــهید کشــوری بــا 
شــهرداری تهاتر شــده و پروانه و ســند مصوب 
برای ساخت آن داریم که مقدمات آن در حال 
انجام اســت، البتــه زمانی که این بیمارســتان 
ســاخته شــود بــه امکانــات و تجهیــزات روز و 
اســتاندارد مجهــز خواهــد بود کــه در صورت 
تأمین منابع و نقدینگی به میزان شــش همت 

شد. خواهد  راه اندازی  بیمارستان  این 
وی یــادآور شــد: اصفهــان بــا توجه بــه تعداد 
یــک  ســاخت  نیازمنــد  خــود  بیمه شــدگان 
هرچند  و  اســت  تختخوابــی   ۵00 بیمارســتان 

بود  مطرح   1۳8۳ ســال  از  آن  ســاخت  بحث 
نشــد  اجرایی  هیچگاه  مختلــف  به دلایــل  اما 
2 ســال گذشــته، ایــن تقاضا در جلســات  و در 
متعدد با حضور مسوولان استانی نیز مطرح 
شــد و در نهایــت مدیریت درمان توانســت با 
این  احداث  محل  درباره  اصفهان  شــهرداری 
توافق  بــه  آن  پیرامون  مســائل  و  بیمارســتان 

برسد.
 80 وی اظهــار داشــت: ایجــاد هر تخــت بین 
تــا ۹0 میلیــارد ریــال هزینــه دارد و بــا وجــود 
مخالفــت اولیــه ســتاد تهــران با احــداث این 
نقدینگــی  کمبــود  به دلیــل  درمانــی  مرکــز 
توانســت  اصفهان  درمان  مدیریت  صندوق، 
مصوبه  کوتاهی  مــدت  در  مســتمر  پیگیری  با 
مدیــره  هیئــت  از  را  بیمارســتان  تاســیس 

کند. اخذ  مرکزی  سازمان 
اصفهان  استان  اجتماعی  تأمین  درمان  مدیر 

معتقد اســت: عــدم پرداخــت بدهی های دولــت به تامیــن اجتماعی 
نداریم. مطلوبی  وضعیت  و  کرده  چالش  دچار  را  استان ها 

وی با بیان اینکه تعداد ورودی به اورژانس بیمارســتان شریعتی روزانه 
بسیار زیاد اســت، گفت: مصوب شــد اورژانس بیمارســتان شریعتی را 
توســعه دهیم که متأســفانه روند این توســعه کند شــد و در صورتی که 
بیمارســتان  اورژانس  آینــده  ســال  اول  نیمه  تــا  گردد  تزریق  نقدینگــی 
شــریعتی به طور کامل توســعه می یابد. این درحالی است بیمارستان 

شــریعتی و غرضی رتبه اول و دوم بیشترین جراحی را در کشور دارند.
اصفهــان  اســتان  اجتماعــی  تأمیــن  درمــان  مدیریــت  درمــان  مدیــر 
درخصوص دریافت زیرمیزی توســط برخی از پزشــکان هــم این گونه 
پاســخ داد که اگر گزارشــی مبنــی بر دریافــت زیرمیزی از پزشــکی به ما 
برســد با جدیت ایــن امر را پیگیــری می کنیــم و بنابرایــن می خواهیم 
در صــورت اطــلاع از چنیــن موضوعــی به واحــد مددکاری، حراســت 
 و حتی بــه صورت شــفاهی به ما اطلاع رســانی شــود تــا اقدامات لازم 

گیرد. صورت 
دکتررجالی این را هم گفت که همه مراکز نوبت دهی، آنلاین هســتند و 
فقط یک درصد برای افرادی که به صورت حضوری نوبت می خواهند 

است. شده  گرفته  نظر  در 
معــاون خدمــات درمانــی مدیریت درمــان تأمیــن اجتماعی اســتان 
اصفهــان هم بــا بیــان اینکه در حــوزه ملکــی مــا دارای یــک ظرفیت 

محدودهســتیم، گفت: خیران کمک می کنند اما چندان کافی نیست.
دکتر علی ترک افزود: قیمت یک دستگاه سی تی اسکن اول امسال 14 

میلیارد تومان بود که امروز به ۳1 میلیارد تومان رســیده است.
وی گفت: ما مجوز تعویض دســتگاه سنگ شکن را گرفته و امیدداریم 
به رغــم بحــران نقدینگــی ایــن امر محقــق شــود. معاونــت خدمات 
درمانی مدیریت درمان تأمین اجتماعی گفت: از ســال گذشته تاکنون 
ما شــش دســتگاه هرکدام به ارزش هشــت میلیــارد تومــان خریداری 

کرده ایم.
دکتر ترک از رســانه ها خواســت تــا با فرهنگ ســازی از مردم خواســته 
آنتی بیوتیک هــا  به خصــوص  دارو  خودســرانه  مصــرف  از   شــود 

نمایند. خودداری 
معاون پشــتیبانی و توســعه مدیریت درمــان تأمین اجتماعی اســتان 
اصفهــان نیزگفت: وظیفه ماســت که وضعیــت مراکز را ارتقــاء داده و 

برای این امر بودجه اختصاص داده و تجهیزات را به روز کنیم.
محســن آیتــی از ســاخت درمانگا ه هــای جدیــد ســخن گفــت و اینکه 
ســازمان تأمین اجتماعی و مدیریت درمان را از خــود بدانید و کاری که 
برای خود انجام می دهید برای ســازمان تأمین اجتماعی انجام دهید.

مدیر درمان تأمین اجتماعی اصفهان در نشست با اصحاب رسانه استان:


